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του Μανόλη Δαπόντε 

^αττητοί συντοπίτες, 

Αυτές τις μέρες, από τα Μ.Μ.Ε. ακού-
°αμε μια φράση που ταιριάζει στο 
ουγκοινωνιακό μας πρόβλημα, την είπε ο 
Πρόεδρος της ΕΡΤ κ. Παν. Παναγιώτου 
Κα ι είναι η ακόλουθη: "Στην εποχή των με-
γάλων συγχωνεύσεων, είναι αδιανοτητο, 
Μικρές μονάδες με μικρές οικονομικές δυ-
νατότητες να ακολουθούν μοναχικούς 
δΡόμους". 

Εμείς λοιπόν στο Τσιρίγο, αυτήν την 
ιδιαίτερα δύσκολη εποχή για τους μι-
κρούς, προσπαθούμε μέσα από "μοναχι-
κούς δρόμους", να επιλύσουμε το καθό-
λου εύκολο πρόβλημα της θαλάσσιας συ-
γκοινωνίας μας. 

Τελικά, το μόνο που πετύχαμε είναι να 
τ ° γυρίσουμε αρκετά χρόνια πίσω. 

Ας γίνει επιτέλους κατανοητό, ότι ένα 
^σί , μόνο του, με 3.000 κατοίκους, δεν 
Μπορεί να συντηρήσει ούτε ένα βαπόρι. 

Είναι ύστερα απ' αυτά λογικό να ακού-
γονται φωνές και για τρίτο βαπόρι; 

Ίρο μηνών μας ανακοίνωσαν τους ισο-
λογισμούς και των δύο σημερινών ναυτι-
λιακών εταιριών "ΑΝΕΝ" και "ΒΟΙΑΓ ενώ 
πληροφορηθήκαμε τη δραματική οικονο-
^ ική κατάσταση και των δύο. 

Εκεί που φτάσανε τα πράγματα, να μου 
επιτραπεί να κάνω κάποιες προτάσεις: 

1· Οι δύο υπάρχουσες εταιρίες να ενω-
θούν τουλάχιστον σε μια κοινοπραξία. 
(Αυτό το ξαναείπα λίγους μήνες πριν). 

2· Να καταβληθεί προσπάθεια να ξε-
μπερδέψουμε τα Κύθηρα από την Καλα-
ί ά τ α · (Ας μην ξεχνάμε ότι η Καλαμάτα 
βούλιαξε" την εταιρεία Μοίρα). 

3. Οι συμπατριώτες που θέλουν να 
βοηθήσουν χρηματικά (αγορά βαποριού 
κ·ά·) να πάνε να εξαγοράσουν μετοχές 
α π ό Καλαματιανούς. Σίγουρα θα τις που-

λάνε όλοι. 
4. Το μεγάλο βαπόρι πρέπει να κάνει με 

υποδειγματική ΣΥΝΕΠΕΙΑ τουλάχιστον 
πέντε δρομολόγια την εβδομάδα Κρήτη-
Αντικύθηρα-Κύθηρα-Γύθειο επιστροφή 
και ένα έως δύο εβδομαδιαία Κρήτη-Αντι-
κύθηρα-Κύθηρα-Πειραιά και αντιστρό-
φως. (Μια τακτική και με συνέπεια γραμ-
μή Κρήτης-Πελοποννήσου μέσω Κυθή-
ρων θα ανεβάσει το νησί και τελικά θα γί-
νει και κερδοφόρα). 

5. Οι φίλοι μας οι Νεαπολίτες αφού θέ-
λουν να περνάνε από εκεί, ας φτιάξουν 
κατεπειγόντως το δρόμο τους και το μό-
λο (ακρομόλιο) για να δένει στο κεφαλάρι 
πιο μεγάλο βαπόρι. 

6. Να καταβληθεί κάθε δυνατή προ-
σπάθεια προς το YEN ώστε να αναπρο-
σαρμοστούν προς τα πάνω τα εισιτήρια 
(ναύλα) και Κυθήρων-Γυθείου και Κυθή-
ρων-Νεαπόλεως. Θεωρώ απαράδεκτο να 
κοστίζει η μεταφορά αυτοκινήτου και 
οδηγού Κύθηρα-Νεάπολη το ίδιο ή και λι-
γότερο από όσο κοστίζει ένα ταξί αγκαζέ 
για έναν επιβάτη Διακόφτι-Καψάλι ή Δια-
κόφτι-Καραβά ή Πελαγία. 

Αγαπητοί φίλοι, αν θέλουμε να διευκο-
λύνουμε τη λύση του συγκοινωνιακού μας 
είναι απαραίτητο να μην δυσανασχετήσει 
κανείς για την προτεινόμενη αναπροσαρ-
μογή, γιατί έτσι θα συμβάλουμε και εμείς 
στην απαραίτητη επιδότηση των βαπο-
ριών που εξυπηρετούν εμάς τους ίδιους. 

Τέλος με βάση τους κανόνες ίσης με-
ταχείρισης να υποχρεώσουμε το YEN, 
που επιδοτεί κι άλλες γραμμές, να επιδο-
τήσει και την προβληματικότατη δική μας. 

Με τις καλύτερες ευχές μου για τον 
καινούργιο χρόνο. 

Μαν. Δαπόντες. 

Φ$ε Αίενΰυντή 

της ΤΓα^κυ^ηραϊκής 

Εν συνεχεία της ανοιχτής επιστολής 
και αφού είχες την καλοσύνη να μου δη-
λώσεις ότι μου διαθέτεις χώρο να τα "κά-
νω πιο λιανά", συμπληρώνω: 

Πρωτύτερα, όμως, παρακαλώ να μου 
επιτρέψεις να πω ένα μεγάλο μπράβο 
στον επίσης καλό φίλο Δ/ντή της εφημε-
ρίδας "Κυθηραϊκά" για τις στήλες με 
τους τίτλους: "Φουρτούνες σε ξηρά και 
θάλασσα", "Γιατί", "Έξω απ' τα δόντια" 
και "Μέσω Νεαπόλεως" με τις οποίες 
στις περισσότερες προτάσεις μου με κα-
λύπτει. (Μιλάμε για το φύλλο Ιανουαρίου 
2002) και όχι μόνο. Ακόμη θεωρώ περιττό 
(όμως κι αυτό χρειάζεται) να δηλώσω ότι 
τη διπλανή ανοιχτή επιστολή που την έχω 
ετοιμάσει από τα μέσα του Δεκέμβρη δεν 
σας την έστειλα, αφού αναγκάστηκα να 
σας πάρω χώρο για το άλλο ζήτημα που 
προέκυψε και είχε σχέση και μ' εμένα. 

Αλλά ας πάμε στο θέμα μας: 
1) Δεν θεωρώ αναγκαίο ύστερα από 

όσα έχουν γραφεί και ειπωθεί, να αναλύ-
σω την πρώτη πρόταση μου περί ενώσε-
ως, κοινοπραξίας κλπ. και να θυμίσω την 
παραβολή που επέφεραν οι δάσκαλοι' 
μας για να μας τονίσουν το "η ισχύς εν 
τη ενώσει". 

Η πίτα που βγάζει ο φούρνος Κύθηρα 
για να τροφοδοτήσει τη θαλάσσια συ-
γκοινωνία τους δεν φτάνει ούτε για ένα 
βαπόρι. Όταν εμείς (οι άσχετοι) προσπα-
θούμε να τροφοδοτήσουμε δύο, φυσικό 
είναι να πάθουμε αυτό που έπαθε ο Χό-
τζας. Αυτός - λέει- θέλησε κάποτε να μά-
θει το γάιδαρο του να ζει χωρίς τροφή 
και μας είπε αργότερα ότι πάνω στο μή-
να-που είχε μάθει ο γάιδαρος να μην 
τρώει ψόφησε. Μα, βρε παιδιά, υπάρχου-

νε ακόμη άνθρωποι που σκέπτονται σαν 
το Χότζα, οι οποίοι αγνοούνε τα τρομερά 
έξοδα που απαιτεί ένα βαπόρι για να 
υπάρχει κι ότι για να αντιμετωπίζονται 
αυτά τα έξοδα χρειάζονται και ανάλογα 
έσοδα, και που είναι; 

2) Το να επιδιώκουμε να ανοίξουμε 
γραμμή Κρήτη-Καλαμάτα μέσω Κυθήρων 
είναι σαν να προσπαθούμε να βάλουμε 
δύο πόδια σε ένα παπούτσι και εξηγώ. 
Πρέπει η σύνδεση Κρήτης-Καλαμάτας με 
μια κατευθείαν και όσο το δυνατόν γρή-
γορη γραμμή να έχει μέλλον, ιδιαίτερα 
όταν θα ανοίξει η Ιονία οδός. Αυτό θα πει 
ότι το βαπόρι θα γεμίζει από το κάθε τερ-
ματικό λιμάνι κυρίως με μεγάλα φορτηγά 
που θα μεταφέρουνε κρητικά προϊόντα 
στην Ευρώπη μέσω Πάτρας. Αυτή η 
γραμμή δηλαδή θα φέρει την Πάτρα και 
την Ευρώπη πιο κοντά στην Κρήτη και 
βέβαια θα είναι και οικονομικότερη (αντα-
γωνιστικότερα τα κρητικά προϊόντα)· εί-
ναι λοιπόν άλλη υπόθεση και ούτε η μία 
και πάνω ώρα που θα της πάρει στα 
Κύθηρα θα της είναι επωφελής, ούτε επι-
βατηγά αυτοκίνητα από Κύθηρα θα έχει 
χώρο να παίρνει ούτε μετακινούμενους μ' 
αυτά επιβάτες - τουρίστες - αφού άλλω-
στε η Καλαμάτα και πιο μακριά είναι και 
πάνω από διπλάσια ναύλα απαιτεί. Κάτι 
παρόμοιο γινόταν παλιά, με το "ΙΟΝΙΟΝ", 
στη διαδρομή από Καστέλι-Αντικύθηρα-
Κύθηρα-Γύθειο, που γέμιζε αυτοκίνητα 
από το Καστέλι, είχε υποχρέωση (;;;) να 
κρατήσει κάποιες 10 τότε θέσεις για ισά-
ριθμα αυτοκίνητα από Καψάλι τότε για 
Γύθειο-τηλέφωνα, διαμαρτυρίες, τότε ο 
μακαρίτης ο Ντόντος που τελικά είχε 15-
20 αυτοκίνητα και το βαπόρι δεν του 
έπαιρνε ούτε τα 10. Και να πω και κάτι 
εδώ; 

Ποιος πράκτορας ή πλοιοκτήτης είναι" 
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ΓΑΜΟΙ 

1 Κ Α 
ΓΕΝΝΗΣΕΙΣ 
Η Ευφροσύνη Κασιμάτη 

Κ α λ λ ι γ έ ρ ο υ , σ ύ ζ υ γ ο ς 

Ε μ μ α ν ο υ ή λ Κ α λ λ ι γ έ ρ ο υ 

από τα Πιτσινιάνικα γέννη-

σε στις 21 Νοεμβρίου 2001 

στο μαιευτήριο Ιασώ κορι-

τσάκι. 

Ευχόμαστε να σας ζήσει. 

Κ. Καλλίγερος 

Στις 15 Ιανουαρίου 2002, 

η Ιωάννα σύζυγος Γεωρ-

γίου Κουλεντιανού, Πολιτι-

κού Μηχανικού, γέννησε 

στον Πειραιά ένα χαριτω-

μένο αγοράκι. Το αγοράκι 

που απέκ τησαν ε ί να ι τ ο 

τρ ί το παιδί μετά από δύο 

χ α ρ ι τ ω μ έ ν α κορ ι τσάκ ια . 

Τους εύχομαι να τους ζή-

σει, να το χαίρονται και οι 

παππούδες και οι γ ιαγ ιά-

δες να είναι καλά να το κα-

μαρώνουν. 

ΙΩΑΝΝΑ ΠΕΤΡΟΧΕΙΛΟΥ 

Από τους γάμους του Νικολάου Μπούρα και της Ευγε-
νίας Στρατηγού στις 4 Νοεμβρίου 2001, στον Ιερό Ναό 
Αγίου Νικολάου Αμαρουσίου. Εικονίζεται το ζευγάρι με 
τον πρώην Υπουργό κ. Αριστοτέλη Παυλίδη και τον Εισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου κ. Ανδρεουλάκο. 

Ευτυχισμένες στιγμές για τον γιατρό κ. Γιώργο Στρατη-
γό. Εδώ εικονίζεται μαζί με το ευτυχισμένο ζευγάρι καθώς 
και τον νυν δήμαρχο Πειραιά κ. Αγραπίδη, τον πρώην δή-
μαρχο Πειραιά κ. Λογοθέτη και άλλους προσκεκλημέ-
νους. 

Γεώργιος Αντ. Κονόμος 

Ο Γεώργ ιος Αντ. Κονό-
μος γεννήθηκε στους Αραι-
ούς Κυθήρων το 1907 και 
πέθανε στο Ν ο σ ο κ ο μ ε ί ο 
Ποταμού στις 31/1/2002. 

Η ζωή του υπήρξε ένας 
συνεχής αγώνας για να συ-
ν τ η ρ ή σ ε ι την ο ι κ ο γ έ ν ε ι ά 
τ ο υ στα δύσκολα χρόν ια 
του Β' Παγκοσμίου πολέ-
μου, αλλά και μετά. Εκτός 
από τ ι ς γ εωργ ι κ ές εργα-
σίες, όταν ήλθε στον Πει-
ρ α ι ά ε ρ γ ά σ τ η κ ε στην 
ΥΔΡΟΔΟΤΙΚΗ του Νικ. Κα-
στρ ίσ ιου (Ξυδάτου) , που 
εφοδίαζε με νερό τα πλοία 

ΘΑΝΑΤΟΙ 
στο λιμάνι του Πειραιά. 

Από το γάμο του με τη 
Γ ρ η γ ο ρ ί α Κ α λ λ ι γ έ ρ ο υ 
(Μπαγιώκου) από τα Πιτσι-
νιάνικα, απέκτησε τρία παι-
διά: τον Αντώνη, τον Γιάννη 
και την Τούλα. Δυστυχώς η 
μοίρα του στέρησε πρώτα 
το Γιάννη και πριν από λίγα 
χ ρ ό ν ι α τ ο ν Αντώνη, δυο 
ισχυρά χτυπήματα, που δεν 
μπόρεσε να ξεπεράσει πο-
τέ. Το τρίτο υπήρξε η απώ-
λε ια της αγαπημένης του 
συζύγου προ διετίας. 

Η μεγάλη αγάπη του για 
το Γηροκομείο τον έφερε 
να ζήσε ι εκε ί τα δέκα τε -
λευτα ία χρόν ια της ζωής 
του, παρά τις αρχικές επι-
φυλάξεις των παιδιών του. 
Σ' αυτό βρήκε φροντίδα και 
ζ εστασ ιά υποδε ιγματ ική , 
κάτι που διαλαλούσε συνε-
χώς και προς όλους, χαρα-
κτηρίζοντας αυτό, καθώς 
κα ι τ ο Ν ο σ ο κ ο μ ε ί ο ως 
"Ιδρύματα σωτήρια" για το 
νησί μας. 

Η κοινωνική δραστηριό-
τη τα του Γεωργίου Κονό-
μου γνωστή. Οι εκκλησίες 

των Αραίων, το νεκροτα-
φείο, οι δρόμοι, η δεντρο-
φύτευση... οφείλουν πολλά 
στην εργατικότητα και τον 
ενθουσιασμό του. Αλλά και 
στο γηροκομε ίο η δράση 
του συνεχίστηκε. Προσέφε-
ρε ο ίδιος ένα χρηματοκι-
βώτιο, πρωτοστάτησε στην 
εγκατάσταση τηλεφώνων 
στα δωμάτ ια των τ ρ ο φ ί -
μων, έδινε συνέχεια ενισχύ-
σε ις ο ικονομ ικές και στο 
ίδρυμα και στο προσωπικό. 
Όσοι τον γνώρισαν θα τον 
θυμούνται για πάντα. 

Στην κόρη τ ο υ Τούλα , 
σύζυγο Διονύση Κουλεντια-
νού, στις συζύγους των γι-
ών τ ο υ Ελένη , τ ο γ έ ν ο ς 
Παυλάκη και Ελένη το γέ-
νος Μελ ι τά , στα εγγόν ια 
του, καθώς και στα ανίψια 
του Αντ. Θεοδ. Κονόμο και 
Μαρία σύζυγο Δημ. Πετρο-
χείλου, Θερμά Συλλυπητή-
ρια. 

Ο μ ε τ α σ τ ά ς άφησε έ ξ ι 
εγγόνια και έξ ι δισέγγονα. 
Ο Θεός ας τον αναπαύσει 
και η μνήμη του ας είναι αι-
ωνία. 

Συγχαρητήρια 
Η εφημερίδα μας θερμά συγχαίρει τη φίλη συμπα-

τριώτισσά μας Ευαγγελία Κουκάκη, για την πρόσφατη 
επανεκλογή της στο Δ.Σ. του Εμπορικού Επιμελητηρίου 
Πειραιά, στις εκλογές στις 2 και 3 Δεκεμβρίου 2001. 

Η εκλεκτή και δραστήρια έμπορος του νησιού μας εί-
ναι αξιέπαινη για τ ις πρωτοβουλίες της αυτές και την 
ενεργοποίηση της στα κοινά, και πιστεύουμε ότι με το 
ήθος, την προθυμία, την δραστηριότητα και την εξυπνά-
δα που διαθέτει, θα φανεί πολλαπλά χρήσιμη στον τόπο 
μας. Της ευχόμαστε και σ' ανώτερα. 

Κ. ΚΑΛΛΙΓΕΡΟΣ 

Ευχαριστήριο 
Ευχαριστώ θερμά όλους όσους με τίμησαν με την ψή-

φο τους για την επανεκλογή μου στο Διοικητικό Συμβού-
λιο του Εμπορικού Επιμελητηρίου Πειραιά, στις εκλογές 
στις 2 και 3 Δεκεμβρίου 2001. 

Πιστεύω ότι θα φανώ αντάξια αυτής της εμπιστοσύ-
νης. 

Ευαγγελία Κουκάκη. 

ΣΥΝΤΡΟΦΙΑ 
ΚΥΘΗΡΙΩΝ ΚΥΡΙΩΝ 

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΤΗΣ ΣΥΝΤΡΟΦΙΑΣ 
ΓΙΑ ΤΟ ΜΗΝΑ ΜΑΡΤΙΟ 

4/3/2002 Ημέρα Δευτέρα. Συνάντηση της Συντροφιάς 
στην Παναγία Γρηγορούσα ώρα 10.00 π.μ. 

6/3/2002 Ημέρα Τετάρτη. Συνάντηση της Συντροφιάς 
στο Τριφύλλειο Ίδρυμα στην οδό Θεμιστοκλέους 5 και 
ώρα 5.30 μ.μ. 

20/3/2002 Ημέρα Τετάρτη. Περίπατος στου Ψυρρή 
ώρα 11.30 π.μ. 

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ 
Ευχαριστούμε θερμά όλους όσους μας βοήθησαν και 

αυτή τη χρονιά με τη ζεστή παρουσία τους, την προ-

σφορά και την αγάπη τους, συμβάλλοντας έτσι στην 

επιτυχία της μικρής μας αγοράς, "το παζάρι μας". 

Μαζί με τ ις ευχαριστ ίες μας, απευθύνουμε και τ ις 

θερμές ευχές μας για τον καινούργιο χρόνο. 

Η Συντροφιά των Κυθηρίων Κυριών του Τριφυλλείου 

Ιδρύματος 

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ 
Ύστερα από το θάνατο του αείμνηστου πατέρα μας 

Γεωργίου Αντ. Κονόμου, 

ένα μεγάλο ευχαριστώ προς όλους εκείνους που πα-
ραβρέθηκαν κοντά του, τόσο κατά τις τελευταίες του 
στιγμές όσο και κατά την κηδεία. 

Ιδιαιτέρως προς τη Διοίκηση και το Προσωπικό του 
Γηροκομείου (που επί 10ετία του συμπαραστάθηκαν με 
στοργή πάντα και αγάπη), επίσης και προς τους ια-
τρούς και το προσωπικό του Νοσοκομείου. 

Προς τον Σεβασμιότατο Μητροπολίτη Κυθήρων και 
τους ιερείς που έλαβαν μέρος στη νεκρώσιμη ακολου-
θία. 

Προς τη νύφη μας Ελένη Αντ. Κονόμου και τα παιδιά 
της, επίσης προς τα εξαδέλφια μας Αντώνη και Αθηνά 
Κονόμου και Μαρία και Δημήτρη Πετρόχειλο, που βρέ-
θηκαν κοντά του τις τελευταίες του στιγμές. 

Το ευχαριστώ μας ας θεωρηθεί ένα ελάχιστο δείγμα 
ευγνωμοσύνης σ' εκείνους που συμμετείχαν στο βαρύ-
τατο πένθος μας. 

Τούλα και Διονύσης Κουλεντιανός 
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του Μανόλη Δαπόντε 
Συνέχεια από την πρώτη σελίδα 

χαζός για να αφήσει έξω αυτοκί-
νητα στην Κρήτη με προορισμό 
Γύθειο, αυτοκίνητα με ναύλο 
"Χ", για να πάρει από τα Κύθηρα 
για Γύθειο με 1/2 "Χ" και λιγότε-
ρο; 

Αυτά, λοιπόν, αλλά και όχι μό-
νο, λένε ότι η γραμμή Κρήτη-
Καλαμάτα μέσω Κυθήρων δεν 
συμφέρει τη σύνδεση Κρήτη-
Καλαμάτα, αλλά ούτε και τα 
Κύθηρα συμφέρει, αφού αυτή 
την ημέρα μας αφαιρεί το βαπό-
ρι. 

Άλλο, λοιπόν, Κρήτη-Γύθειο ή 
Νεάπολη, και εδώ όταν η Νεά-
πολη αποκτήσει δρόμο και 
ΛΙΜΑΝΙ. 

Με αυτά εξηγήθηκε και η τρί-
τη πρόταση μου. 

Στην 4η πρόταση μιλάω για 
υποδειγματική ΣΥΝΕΠΕΙΑ της 
γραμμής ΚΡΗΤΗ-ΑΝΤΙΚΥΘΗΡΑ-
ΚΥΘΗΡΑ-ΓΥΘΕΙΟ αλλά και προ-
βολή-διαφήμιση, προβολή και 
γνωστοποίηση σε όλα τα τουρι-
στικά γραφεία ΕΞΩΤΕΡΙΚΟΥ και 
ΕΣΩΤΕΡΙΚΟΥ. Και εδώ θα προ-
σθέσω ότι μακάρι η γραμμή αυ-
τή να ήταν σε καθημερινή βάση 
και να υπήρχε ένα άλλο βαπόρι 
για Πειραιά-Κύθηρα-Καστέλι μία 
με δύο φορές την εβδομάδα.Και 
επιμένω στη γραμμή Κρήτη... 
Κύθηρα-Γύθειο σήμερα, γιατί 
αυτή η γραμμή μόνο θα συνδέ-
σει τους δύο πολύ μεγάλους 
τουριστικούς τόπους της Ελλά-
δας Κρήτη-Πελοπόννησο μέσω 
Κυθήρων και δεν νομίζω ότι 
Χρειάζεται να εξηγήσω τι θα ση-
μάνει για τον τουρισμό των 
Κυθήρων αυτό. Οα θυμίσω μόνο 
°τ ι η τουριστική περίοδος της 
Κρήτης, όπως μας λένε οι αρμό-
διοι φορείς, είναι οκτάμηνος. 
Και πάει και για περισσότερη 
άνοδο. 

Ως εδώ καλύφθηκε και η 5η 
Πρότασή μου και ας πούμε λίγα 
κ α ι γ ια την 6η, δηλαδή την 

ΕΠΙΔΟΤΗΣΗ από εμάς και το 
YEN. 

Δε νομίζω ότι θα "πτωχεύσω-
μεν" αν αντί γ ια 6.000 δρχ. 
(17,61 Ευρώ) πληρώσουμε 
9.000 δρχ. (27,50 Ευρώ) για να 
πάμε Νεάπολη ή κάποια ανάλο-
γη διαφορά για να πάμε Γύθειο. 
Αυτό όμως θα πει 50% αύξηση 
των μίζερων και ανεπαρκών 
εσόδων της χαροπαλεύουσας 
θαλάσσιας συγκοινωνίας μας. 
Ας τα επιδιώξουμε λοιπόν με ευ-
χαρίστηση ζητώντας από το 
YEN να αναπροσαρμόσει τα 
ναύλα, αλλά και ταυτόχρονα να 
αντιμετωπίσει με ίσους όρους 
τα Κύθηρα, τα άγονα Κύθηρα, 
που ήταν πάντα και είναι άγονη 
γραμμή. Κι ας δούνε τα οικονο-
μικά χάλια των ναυτιλιακών εται-
ριών που προσπαθούν, αλλά 
αδυνατούν να εξυπηρετήσουν. 
Την δικαιούμεθα την ίση μετα-
χείριση. Είναι δικαίωμα να επι-
δοτήσει τη γραμμή μας όπως 
επιδοτεί και άλλες γραμμές. 
Σύνδεση απρόσκοπτη με τη μη-
τέρα Ελλάδα ζητάμε' με την 
έδρα της Νομαρχίας του Νομού 
ζητάμε· είναι δικαιώμά μας και 
υποχρέωση της πολιτείας. Γι' 
αυτά και μόνο καλώ τους δυνά-
μενους "να τα δώσουμε όλα". 
Τοπικούς άρχοντες, Παράγο-
ντες, Βουλευτές, όλους- όλους. 

Τελειώνοντας, θα προσθέσω 
κάποιες αλήθειες που επιτέλους 
πρέπει να ειπωθούν: 

Ας μην ξεχνάμε ότι ζούμε 
στην εποχή των μεγάλων εξειδι-
κεύσεων. Και παλιά όμως ο λα-
ός έλεγε ότι "δεν είναι όλα για 
όλους". Πόσο μεγάλη αλήθεια 
είναι αυτό και σήμερα! Ειδικότε-
ρα: στο χώρο της υγείας, πόσες 
ειδικότητες ιατρικές σήμερα. 
Στο αυτοκίνητο τα ίδια παντού 
για να μην πολυλογούμε. Αλλά, 
πάλι, παλιά δε λέγανε ή παπάς 
παπάς ή ζευγάς ζευγάς; 

Ε! Σήμερα στον πάρα πολύ 
δύσκολο χώρο της Ναυτιλίας 
και μάλιστα στον ακόμα πιο δύ-
σκολο της ακτοπλοΐας γίναμε 
όλοι ειδικοί, όλοι εμείς οι άσχε-
τοι και ιδού τα χάλια μας. Γυρί-
σαμε το νησί χρόνια πίσω. 

Ας καθίσουμε λοιπόν όλοι οι 
καλοπροαίρετοι μεν, άσχετοι δε, 
στ' αβγά μας γιατί δεν είναι δου-
λειά μας η ακτοπλοΐα. 

Είναι πάρα - πάρα πολύ δύ-
σκολος χώρος. Ας βοηθήσουμε 
τους ειδικούς για να μας βοηθή-
σουν κι αυτοί. Είναι ευτύχημα 
που μια μεγάλη Ναυτιλιακή 
"Ομπρέλα" που λέγεται ΑΝΕΚ 
δέχτηκε να υιοθετήσει τη δική 
μας ΑΝΕΝ, να την δεχθεί θυγα-
τρική της, να την καλύψει. Μάλι-
στα ακούγεται ότι γίνονται κινή-
σεις για συνένωσή της με την 
άλλη μεγάλη ΟΜΠΡΕΛΑ τις 
Μινωικές. Και να είστε σίγουροι 
ότι θα υποχρεωθούν να το κά-
νουν. Ας χωθούμε λοιπόν και 
μεις κάτω απ' τον ίσκιο τους κι 
ας σταματήσουμε τις εξυπνά-
δες, γιατί μπορεί να έχουμε δι-
καίωμα ο καθένας από εμάς να 
πετάμε τα λεφτά μας, αλλά με 
καμία δύναμη δεν έχουμε δικαί-
ωμα να ζημιώνουμε τον τόπο, 
γιατί πιστεύουμε ότι τα ξέρουμε 
όλα. 

Ηρεμήστε, λοιπόν, κι αφήστε 
τους ειδικούς να βγάλουν τα κά-
στανα απ' τη φωτιά. Δεν είναι 
εύκολη δουλειά για άσχετους. 

Και τέλος μην ξεχνάμε ότι το 
Τσιρίγο μας βρίσκεται σε μια 
από τις δυσκολότερες θάλασ-
σες της Ελλάδας, άρα χρειάζε-
ται μεγάλο ικανό και ως εκ τού-
του ακριβό βαπόρι - όμως για 
μικρές αποστάσεις με πολύ χα-
μηλούς ναύλους. Κι άντε να 
προκόψουμε. Αυτά με την αγά-
πη μου 

Μαν. Δαπόντες 

ΣΥΛΛΟΓΟΣ 
ΑΙΜΟΔΟΤΩΝ 

ΚΥΟΗΡΩΝ ΚΑΙ 
ΑΝΤΙΚΥΘΗΡΩΝ 
Το Δ.Σ. του Συλλόγου Αιμο-

δοτών Κυθήρων και Αντικυθή-
ρων, 

1. Εύχεται σε όλους τους 
Κυθηρίους και τους αιμοδότες 
ΚΑΛΗ ΧΡΟΝΙΑ ΜΕ ΥΓΕΙΑ. 

2. Ελπίζει ότι η προσπάθεια 
Των μελών του και των αιμο-
δοτών θα συνεχιστεί και αυτή 
^ Χρονιά. 

3. Εύχεται καλή υγεία σε 
°λους τους ασθενείς που εξυ-
ΠΠρέτησε η Τράπεζα Αίματος 
Κυθήρων-Αντικυθήρων (εφέ-
τ °ς χορηγήθηκαν 55 μονάδες 
σίματος). 

Εκ του Συλλόγου. 

ΕΛΕΝΗ ΓΚΟΤΣΗ-ΜΑΛΑΚΟΥ 
Σ Υ Μ Β Ο Λ Α Ι Ο Γ Ρ Α Φ Ο Σ 

ΑΓ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ 5, ΠΕΙΡΑΙΑΣ 
4ος όρ. γρ. 10, Τ.Κ. 18531 

τ η λ . 0 1 0 4 1 2 1 5 9 6 - 0 1 0 4 1 7 3 0 2 0 

Στέ^α Χ. KaïSerori 

Συμβολαιογράφος 

ΠΟΤΑΜΟΣ ΚΥΘΗΡΩΝ 
Τη λ./FAX: 07360 34227 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 
Από τον Όμιλο Κυθηρίων Πανεπιστημιακών ανακοινώνεται ότι, 

ύστερα από συνεννοήσεις με την Καθηγήτρια και Διευθύντρια του 
Ελληνικού Ινστιτούτου Βυζαντινών και Μεταβυζαντινών Σπουδών 
Βενετίας κ. Χρύσα Μαλτέζου, αποφασίστηκε να γίνει από 5-9 Δε-
κεμβρίου 2002 ένα διεθνές Συμπόσιο στη Βενετία με θέμα Βενετία 
και Κύθηρα. Το Συμπόσιο, που θα οργανωθεί από τον Όμιλο 
Κυθηρίων Πανεπιστημιακών και το Ελληνικό Ινστιτούτο Βυζαντι-
νών και Μεταβυζαντινών Σπουδών Βενετίας, θα συγκληθεί στους 
χώρους του Ελληνικού Ινστιτούτου και θα προβάλει, με βάση τις 
αρχειακές πηγές, ποικίλες πλευρές της ιστορίας και του πολιτι-
σμού του νησιού μας κατά την περίοδο της Βενετικής κυριαρχίας. 
Μέλη της Οργανωτικής Επιτροπής θα είναι οι πανεπιστημιακοί κα-
θηγητές Χρύσα Μαλτέζου, Νίκος Πετρόχειλος, Κούλα Κασιμάτη, 
Βασίλης Λευθέρης και Γιώργος Λεβάντης. Στην επιστημονική αυ-
τή συνάντηση θα παρουσιάσουν ανακοινώσεις τους διαπρεπείς 
Έλληνες και ξένοι ερευνητές, μεταξύ των οποίων σημειώνονται 
ενδεικτικά ο Ακαδημαϊκός και Καθηγητής Παναγιώτης Βοκοτό-
πουλος, ο Καθηγητής Γιάννης Σακελλαράκης, η Καθηγήτρια του 
Πανεπιστημίου του Λονδίνου Judith Herrin, κ.ά. 

Ειδοποιούνται όσοι από τους συμπατριώτες μας θα ήθελαν να 
παρακολουθήσουν τις εργασίες του Συμποσίου επισκεπτόμενοι 
τη Βενετία τη χρονική εκείνη περίοδο, να έχουν φροντίσει για εισι-
τήρια και θέσεις σε ξενοδοχεία, γιατί, όπως ξέρετε, η εξασφάλιση 
δωματίων είναι δύσκολη-ιδιαίτερα σε μια περίοδο αμέσως προ 
των Χριστουγέννων-και ο καιρός που μας χωρίζει από την παρα-
πάνω ημερομηνία δεν είναι και τόσο μακρινός. 

Ο Εκπρόσωπος του Ομίλου 
Καθηγητής Νίκος Πετρόχειλος 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 
Και φέτος οι περιβαλλοντικές ομάδες του Γυμνασίου Κυθήρων, 

όπως και πέρυσι, ασχολούνται με ενδιαφέροντα θέματα. Τα θέμα-
τα αυτά είναι: 

1) Ή ελιά στο οικοσύστημα και την αγροτική ζωή των Κυθή-
ρων", 

και 2) "Η ελιά στην παράδοση, την ιστορία και την οικονομία 
των Κυθήρων". 

Γι' αυτό σας παρακαλούμε να βοηθήσετε συμπληρώνοντας το 
ερωτηματολόγιο που σύντομα θα κυκλοφορήσει. 

Οι περιβαλλοντικές ομάδες Γυμνασίου Κυθήρων. 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 
Ενημερώνουμε όλους τους ιδιοκτήτες αλιευτικών επαγγελματι-

κών σκαφών που θέλουν να προβούν στην ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΑΠΟΣΥΡΣΗ 
του σκάφους τους ότι οι αιτήσεις υποβάλλονται από 15-10-2001 
έως 15-4-2002. 

Τηλέφωνο για πληροφορίες 07360 31556 

LAW OFFICES OF/ΔΙΚΗΓΟΡΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ 

T A S S O S P I L I A S / T A E O E Π Η Α Ι Α Ζ 
• R e a l estate Law •Inheritance cases 

•Cour t cases 

123 KARAISKOU st PIRAEUS/KAPAIZKOY 123, ΠΕΙΡΑΙΑΣ 

Tel. /Τηλ. 010 4126831 - 010 9524196 
FAX 010 9524196 

Venardos 
hotel 

ΑΓΙΑ ΠΕΛΑΓΙΑ - ΚΥΘΗΡΑ 
ΤΗΛ.: (07360) 34205 - 34206 - 33833 FAX: 33850 



ΟΛΑ(ϋ!) πλέον στο βωμό των ιδιωτικοποιήσεων. 
Και τα σώβρακο θα μας πάρουν!!! 

ΔΗΜΟΣ ΚΥΘΗΡΩΝ 
Προς: Γενικό Διευθυντή ΕΛ.ΤΑ. 
Κύριε Διευθυντά 
Με έκπληξη πληροφορηθήκαμε ότι υποβαθμίζετε το 

Ταχυδρομικό Γραφείο Ποταμού Κυθήρων και αφήνετε 
μια Ταχυδρομική θυρίδα σε λειτουργία. 

Διαμαρτυρόμαστε έντονα γι' αυτήν την αρνητική εξέ-
λιξη και σας υπογραμμίζουμε ότι το Γραφείο αυτό εξυ-
πηρετεί επτά Δημοτικά Διαμερίσματα σε μια απόσταση 
πολλών δεκάδων χιλιομέτρων και με πολλές εκατοντά-
δες κατοίκους. 

Ο σχεδιασμός σας αυτός υποβαθμίζει μία ολόκληρη 
περιοχή του Νησιού μας και επιβαρύνει τους κατοίκους 
της σε νέα έξοδα μετακινήσεων για τ ις ταχυδρομικές 
υπηρεσίες που χρειάζονται. 

Είναι α\π"ίθετος με την περιφερειακή ανάπτυξη που 
επιδιώκει η Ελληνική Πολιτεία και βάζει εμπόδια στην 
πρόοδο του Νησιού μας. 

Παράλληλα σας ενημερώνουμε υπεύθυνα ότι τέτοιες 
ενέργειες δεν εξυπηρετούν την οικονομική βιωσιμότητα 
των ΕΛ.ΤΑ. διότι οδηγούν αφενός στην αύξηση των λει-
τουργ ι κών εξόδων σας γ ια την ε ξυπηρέ τηση ενός 
Νησιού 270 τετραγ. χιλιομέτρων από ένα μόνο κέντρο 
διανομής, και αφετέρου το κενό που δημιουργείτε θα 
καλυφθεί από άλλους ιδιωτικούς φορείς, και θα μειώσει 
τα έσοδά σας. 

Για όλα τα παραπάνω σας καλούμε να ανακαλέσετε 
την απαράδεκτη απόφαση σας άμεσα. 

Σε αντίθετη περίπτωση είμαστε υποχρεωμένοι να αντι-
δράσουμε με κάθε νόμιμο τρόπο και να σας ελέγξουμε 
μέσω της Βουλής των Ελλήνων, γ ια απεμπόλΙση των 
συμφερόντων της Εταιρείας σας και απαράδεκτη οικο-
νομική διαχείριση. 

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 
ΑΡΤΕΜΗΣ Ν. ΚΑΛΛΙΓΕΡΟΣ 

Φαίνετα ι ότ ι μας κατα-
τρέχει σαν λαό η γρουσου-
ζιά ό,τι κάνομε να το κάνο-
με ευρ ισκόμενο ι ε ί τε στο 
ένα άκρο, ε ί τε στο άλλο. 
Έτσι συνέβη προφανώς και 
στην περίπτωση των ΕΛ.ΤΑ. 

Κατ' αρχήν έγιναν Α.Ε., 
σαν να είναι, βλέπετε, πα-
νάκεια αυτή η Α.Ε. και διέ-
πει όλες τ ι ς σχέσε ι ς κα ι 
όλες τ ι ς δραστηρ ιό τη τ ές 
μας. Άντε και το φάγαμε 
αυτό, το οποίο βέβαια κά-
ποτε θα το βρουν μπροστά 
τους οι εργαζόμενο ι στα 
ΕΛ.ΤΑ, όταν οι συνδικαλι-
στικές ελευθερίες τους και 
τ α ε ξ αυτών δ ι κ α ι ώ μ α τ ά 
τους θα γ ίνοντα ι "παλιές 
θύμησες". Μετά η Α.Ε. θα 
πρέπει να ε φ α ρ μ ό σ ε ι τ ι ς 
αρχές της ιδιωτικής οικονο-
μίας προφανώς για να συρ-
ρ ικνώσε ι τ α ε λ λ ε ί μ μ α τ α . 
Αρχίζει λοιπόν ο χορός των 
ο ι κονομ ι κών περ ικοπών 
κ.λπ. Μπροστά στα περίφη-
μα ελλείμματα δεν βλέπουν 
τίποτα. 

"Γαία πυρί μειχθήτω" 
Μα για σταθείτε, βρε παι-

διά. Τα ΕΛ.ΤΑ παρέχουν και 
κάποιο κο ινωνικό, σπου-
δαίο έργο. Τα ΕΛ.ΤΑ συμ-
βάλλουν ουσιαστ ικά στην 
ανάπτυξη μιας περιοχής. 
Αναζωογονούν την ξεχα-
σμένη ύπαιθρο και παρα-
δοσιακά, άν θέλετε, ακόμα 
δ ιατηρούν την μνήμη του 
Ταχυδρόμου που με χίλιες 
δύο αντ ιξοότητες στο πα-
ρελθόν ο λαός μας τον έχει 
ζήσει και τον έχει πονέσει 
σαν τον πιο α π α ρ α ί τ η τ ο 
υπάλληλο του κράτους. 

Δεν βαριέσαι ποιος ακού-
ει τώρα τις φωνές των κα-
τοίκων, των αρχών και των 
συνδικαλιστών. Ό λ α στον 
βωμό των ιδιωτικοποιήσε-
ων. Όλα στο βωμό του κέρ-
δους, γ ια να μην υποψια-

στούμε και τα χ ε ι ρ ό τ ε ρ α 
που δεν θέλομε να πιστέ-
ψομε... "πλάτες στις ιδιωτι-
κές επιχειρήσεις ταχυδρο-
μικών υπηρεσιών". 

Το νησί μας επλήγη πρώ-
το απ' όλες σχεδόν τις πε-
ριοχές της Ελλάδας απ' αυ-
τό το κουσούρι. Πρώτα ξεκί-
νησε από τον Ο.Τ.Ε. Έκλει-
σε το Υποκ/μα της Χώρας 
και κουβαλιέται ο γεροντά-
κος του Καψαλιού στον Πο-
ταμό για να πληρώσει έναν 
λογαριασμό. Δεν μπορούσε 
να στέλνεται ένας υπάλλη-
λος μία φορά την εβδομάδα 
στην Χώρα να ε ισπράττε ι 
τουλάχιστον τους λογαρια-
σμούς, αφού υπάρχει και 
νοικ ιασμένο γραφε ίο από 
τον OTE; Το ίδιο συνέβη και 
με το αγροτικό ιατρείο της 
Χώρας. Συρρ ίκνωση και 
εδώ. Μήπως κα ι με τ ο 
Αστυνομικό Τμήμα Ποτα-
μού δεν συνέβη το ίδιο; Και 
εδώ σ υ ρ ρ ί κ ν ω σ η . Μ ε τ ά 
από κάποια ώρα το βράδυ 
απαντούσε το Α.Τ. Χώρας 
γιατί δεν υπήρχε προσωπι-
κό να το επανδρώσει. Σε λί-
γο θα παίρνομε τηλέφωνο 
στο Α.Τ. Ποταμού και θα 
μας απαντά και αυτόματος 
τ η λ ε φ ω ν η τ ή ς ! ! ! Μα δεν 
ντρεπόμαστε. Αν δεν είναι 
αυτά χάλια, τότε τί είναι; Σε 
λίγο αν δεν γουστάρομε τις 
ιδ ιωτ ικές ε τα ιρ ί ες θα πη-
γαίνομε στην Νεάπολη να 
σ τ έλνομε γ ρ ά μ μ α και να 
πληρώνουμε τους λογαρια-
σμούς μας. Φταίμε όμως 
και εμείς. Φταίει κατ' αρχήν 
η Δημοτική Αρχή, η οποία 
μόνον τώρα βλέπουμε να 
σηκώνει λίγο την φωνή της. 
Φταίνε προφανώς οι εφη-
μερίδες μας που δεν ανέ-
δ ε ι ξ α ν τ ο μ ε γ ά λ ο α υ τ ό 
πρόβλημα. Φταίει τελικά ο 
Κυθηραϊκός λαός που με 
ωχαδερφισμό, υπερφίαλο 

εγωισμό και παχυδερμισμό 
είναι ένας πρώτης τάξεως 
θεατής αυτών των φαινομέ-
νων. Θυμάμα ι κάποτε να 
λένε (γ ιατ ί ήμουν μ ικρός 
στην ηλικία) ότι όταν μετα-
φέροντο οι γεννήτριες του 
Π ο τ α μ ο ύ στη Χώρα, κά-
ποιοι συνε ιδητοποιημένοι 
Ποταμίτες έπεφταν στα λά-
στιχα των αυτ/των γ ια να 
εμποδίσουν αυτή την μετα-
φορά. 

Οι άνθρωποι αυτοί κάτι 
έβλεπαν και κάπου πίστευ-
αν. Σήμερα τίποτα δεν βλέ-
πομε και πουθενά δεν πι-
στεύομε. Αν δεν ξυπνήσομε 
σαν λαός θα μας πάρουν... 
τα σώβρακα και μετά και 
τις γυναίκες μας οι οποιοι-
δήποτε "επιτήδειοι". Οι Τσι-
ριγώτες πιστεύω ότι διαθέ-
τουν ακόμη ίχνη τσίπας. Ας 
τα ενεργοποιήσομε λοιπόν 
πριν είναι πολύ αργά. 

Παραθέτομε τις σχετικές 
δ ι α μ α ρ τ υ ρ ί ε ς τ ο υ κ. Δη-
μάρχου και της Προέδρου 
του Δ.Σ. της Εμποροβιομη-
χανικής Ένωσης Κυθήρων 
κας Ευαγγελίας Κουκάκη, 
καθώς κα ι ε ρ ώ τ η σ η τ ο υ 
βουλευτή Βασίλη Μιχαλο-
λιάκου προς τον υπουργό 
μεταφορών. 

ΕΜΠΟΡΟΒΙΟΤΕΧΝΙΚΗ 
ΕΝΩΣΗ ΚΥΘΗΡΩΝ 

ΠΡΟΣ ΤΗΝ ΔΙΟΙΚΗΣΗ 
ΤΩΝ ΕΛΤΑ Α.Ε. 

Κύριε Διευθυντά, 
σας ε κ φ ρ ά ζ ο υ μ ε την 

έντονη δυσαρέσκε ιά μας 
γ ια την απόφασή σας να 
υποβαθμίσετε το ταχυδρο-
μ ικό γ ρ α φ ε ί ο Π ο τ α μ ο ύ 
Κυθήρων. 

α. Α μ ε σ ο α π ο τ έ λ ε σ μ α 
αυτής της πρωτοβουλ ίας 
σας θα είναι η ελλειπής πα-
ροχή υπηρεσιών από την 
εταιρίας σας προς τα μέλη 
της ένωσής μας, που ευρί-
σκονται στη βόρεια περιο-
χή των Κυθήρων και προς 
το α γ ο ρ α σ τ ι κ ό κοινό, το 
οποίο υποχρεώνετε σε επι-
πλέον μετακινήσεις και έξο-
δα χωρίς ουσιαστικό λόγο. 

β. Επιπλέον στην διάρ-
κεια της τουριστικής περιό-
δου θα εξαναγκάσετε χιλιά-
δες επισκέπτες να μετακι-
νηθούν πολλά χ ιλ ιόμετρα 
αν θέλουν τ α χ υ δ ρ ο μ ι κ έ ς 
υπηρεσίες και δημιουργεί-
τε κατά συνέπεια αρνητική 
ε ι κ ό ν α γ ι α τ ι ς δ η μ ό σ ι ε ς 
υπηρεσ ί ες των Κυθήρων 
και για το νησί γενικότερα. 

γ. Θα θέλαμε να παρατη-
ρήσουμε ότ ι αποτέλεσμα 
υποβάθμισης του γραφείου 
σας θα ε ί να ι όχ ι μόνο η 
μειωμένη παροχή ταχυδρο-
μικών υπηρεσιών από την 
εταιρία σας και οι απώλειες 
εσόδων από την περιθω-

ριοποίησή σας, αλλά και η 
αύξηση εξόδων γ ια εσάς, 
τ α οποία θα απα ι τούντα ι 
για την κάλυψη του νησιού 
από ένα μόνο ταχυδρομικό 
γραφείο. 

Για όλους τους παραπά-
νω λόγους ζητάμε να ανα-
κ α λ έ σ ε τ ε την α π ό φ α σ ή 
σας, γ ια το ταχυδρομ ι κό 
γ ρ α φ ε ί ο Ποταμού Κυθή-
ρων και να συνεχίσετε την 
ολοκληρωμένη και πλήρη 

λειτουργία του. 
Σε κάθε περίπτωση, επι-

φ υ λ α σ σ ό μ α σ τ ε να ασκή- « 
σουμε τα δικαιώματά μας 
σαν καταναλωτές ταχυδρο-
μικών υπηρεσ ιών κα ι να 
προσφύγουμε σε κάθε αρ-
μόδιο όργανο γ ια να ανα-
τρέψουμε την άδικη από-
φασή σας. 

Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ του Δ.Σ. 
Ευαγγελία Κουκάκη 

O i K o n o i e í o r K i / c t o p c u r 

Ο <£ρι/3ρός Λρικαράς κι ο /\ενν.ός Τίετρολακός, 
παράγονται ριε παλαίωση σε δρι^α γαλλικά βαρέλια. 

,Διατκ)εται ροι/στος κοινός και ερι/δροποιηριενος καθώς 
και κρασί χι/μα για ραγαζιά και σπίτια. 

£πίσης αναλαρβάνοι/ρε πλύσιμο και αποστείρωσα 
βαρελιών κα3ο^ς και πάτημα στα«ρι/λιών 

ρε ι/Περσι/γχρονο πιεστήριο. 

Μαρκεσάκ ια , τηλ.; 07300 31091 

ΕΡΩΤΗΣΗ του Βουλευτή της ΝΔ 
Βασίλη Μιχαλολιάκου 

Προς τον κ. Υπουργό Μεταφορών 
ΘΕΜΑ: ΣΧΕΔΙΑΖΟΜΕΝΗ ΚΑΤΑΡΓΗΣΗ ΓΡΑΦΕΙΩΝ 

ΕΛ.ΤΑ. ΠΟΤΑΜΟΥ ΚΥΘΗΡΩΝ 
Με δικαιολογημένη αγανάκτηση οι κάτοικοι του βο-

ρείου τμήματος των Κυθήρων, το οποίο επί δεκαετίες 
εξυπηρετείται από το Ταχυδρομικό Γραφείο Ποταμού, 
διαπιστώνουν να υποβαθμίζεται η ποιότητα της ζωής 
τους. Συγκεκριμένα, τα ΕΛ.ΤΑ προτίθενται να καταργή-
σουν το Γραφείο Ποταμού με το πρόσχημα της περιστο-
λής των λειτουργικών τους εξόδων υποβάλλοντας τους 
κατοίκους της περιοχής σε ταλαιπωρία, αφού θα τους 
υποχρεώνουν να μεταβαίνουν πολλά χιλιόμετρα μακριά, 
και συγκεκριμένα στην πρωτεύουσα του νησιού, γ ια 
διεκπεραίωση των υποχρεώσεών τους. Αξίζει μάλιστα να 
σημειωθεί ότι το χωριό Ποταμός βρίσκεται κοντά στο 
Αεροδρόμιο και στο λιμάνι, είναι μάλιστα το εμπορικό 
κέντρο του νησιού και σ' αυτό λειτουργεί γραφείο OTE, 
Εθνική Τράπεζα, Νοσοκομείο, Οίκος Ευγηρίας, Γραφείο 
της Ολυμπιακής, ενώ μια φορά την εβδομάδα διενεργεί-
ται υπαίθριο παζάρι τοπικών προϊόντων. 

Ο κ. ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΡΩΤΑΤΑΙ: 
1) Με ποια λογική καταργείται το Γραφείο ΕΛ.ΤΑ Πο-

ταμού Κυθήρων, μετά από μακρόχρονη λειτουργία του 
εξυπηρετώντας περίπου το ήμισυ των κατοίκων του νη-
σιού και την πλειοψηφία των τουριστών; 

2) Προτίθεται να παρέμβει για να ανακαλέσει την αδι-
καιολόγητη απόφαση των ΕΛ.ΤΑ που θα δημιουργήσει 
προβλήματα στα Κύθηρα; 

Πειραιάς 23-1-2002 



Α Ν Α Κ Ο Ι Ν Ω Σ Η 
Ο Κυθηραϊκός Σύνδεσμος Αθηνών διοργανώνει εκδή-

λωση για την Εκκλησιαστική Μουσική Παράδοση των 
Κυθήρων κατά τη Μεγάλη Τεσσαρακοστή. 

Η εκδήλωση αυτή θα πραγματοποιηθεί στις 15 Απρι-
λίου 2002 ημέρα Δευτέρα και ώρα 20.00 στην αίθουσα 
του Τριφυλλείου Ιδρύματος (Θεμιστοκλέους 5, 7ος όρο-
φος). 

Ομιλητής: Ο Θεολόγος κ. Γεώργιος Λουράντος (Πιέ-
ρος) 

Ψάλλουν: Η καθηγήτρια Φιλόλογος κα Ελένη Χάρου-
Κορωναίου και ο κ. Γεώργιος Λουράντος. 

Για το Διοικητικό Συμβούλιο. 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΥΔΗΣ 
Ο ΓΕΝ. ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΒΑΣ. ΧΑΡΟΣ 

Μ Λ ΐ ί & Ζ Ϊ 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΨΑΝΗΣ 

Μ€ συνέπεια και ευθύνη 
ακολουθεί την παράδοση 

ΠΟΙΚΙΛΙΑ ΕΙΔΩΝ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ 
Αγία Πελαγία Κύθηρα τηλ. 07360 33458 

ΑΓΡΟΤΙΚΟΣ ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΜΟΙ 
¿ a α θ & δ α ® ν 

ΠΡΟΤΥΠΟ ΦΥΓΟΚΕΝΤΡΙΚΟ ΕΛΑΙΟΥΡΓΕΙΟ ALFA LAVAL 
ΔΥΝΑΜΙΚΟΤΗΤΟΣ 3.000 ΚΙΛΩΝ ΕΛΑΙΟΚΑΡΠΟΥ ΩΡΙΑΙΩΣ 

Αγρότη, στήριξε με τη 
συμμετοχή σου τον 

Συνεταιρισμό Λιβαδίου. 
Είναι ο μόνος που 

αγωνίζεται από το 1915 
για τα συμφέροντά σου. 

Τιμή και ευγνωμοσύνη στον 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΚΑΣΙΜΑΤΗ 

ιδρυτή της Παγκυθηραϊκής 
Στα γραφεία του Τριφυλλείου Ιδρύματος 

απεστάλη η παρακάτω νεκρολογία στην 
μνήμη του Παναγιώτη Κασιμάτη-Γενικού 
Επιθεωρητή Στοιχειώδους Εκπαίδευσης και 
Ιδρυτή της Παγκυθηραϊκής, που δημοσιεύ-
θηκε στον Αρκαδικό Τύπο. 

Είναι μια ειλικρινής εξιστόρηση της προ-
οδευτικότητας, και του ευρύτερου πνευμα-
τικού ορίζοντα του εν λόγω εκπαιδευτικού, 
που με ζήλο, εργατικότητα και πνοή προσέ-
φερε καινοτομίες και ουσιαστικές υπηρε-

σίες στην σπουδάζουσα νεολαία της πατρί-
δας μας, πάντοτε συνεπικουρούμενος στο 
έργο του αυτό, από την άξια σύζυγο του 
Ερασμία Κασιμάτη. Είναι όντως συγκινητική 
η αναγνώριση του έργου του αυτού από 
τον αρθρογράφο του Αρκαδικού Τύπου και 
προφανέστατα γνώστη του έργου και της 
προσφοράς του Επιθεωρητή και Ανθρώπου 
Παναγιώτη Κασιμάτη. 

Ας είναι αιωνία η μνήμη του! 

Νεκρολογία 
Σε βαθύ γήρας εγκατέλει-

ψε τα εγκόσμια ο εξαίρετος 
και αλησμόνητος, Επιθεω-
ρητής Β/θμιας Εκπαίδευ-
σης, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Κ ΑΣ IΜ Α-
ΤΗΣ. 

σπανή και φιλάνθρωπος, εκ-
κλησιάζετο τακτικά και βοη-
θούσε στο έργο του και στις 
φιλανθρωπικές πράξεις. 

Επίσης, τον γοήτευαν τα 
ιστορ ικά Μοναστήρια, τα 
μνημεία και οι φυσικές καλ-
λονές. Μάλιστα, σε μία του 

ιστορικά μνημεία της Δημη-
τσάνας. Ομοίως δι' αναφο-
ρών του παραπονέθηκε στις 
αρμόδιες υπηρεσίες της Πο-
λιτε ίας γ ια την αδιαφορία 
τους στην κατασκευή δια-
φόρων έργων της ιστορικής 
ΔΗΜΗΤΣΑΝΑΣ. Ιδ ια ί τ ερα 

Ούτος, στο δύσκολο έργο 
του, υπήρξε άξιος, δίκαιος 
και προοδευτ ικός . Πέραν 
του έργου του αγάπησε πο-
λύ τη Γορτυνία, ιδιαίτερα δε 
τη ΔΗΜΗΤΣΑΝΑ, σαν αληθι-
νός Δημητσανίτης κι ακόμη 
°αν ξεχωριστός λάτρης και 
υμνητής της. 

Εκτός των υπηρεσιακών 
του έργων, φρόντισε πολύ 
και για κοινωνικά έργα, ήτοι: 
προέβη στην ανακαίνιση του 
εσωτερικού του εξωκκλη-
αίου "Παναγία του Δράμα-
λη", και την τοποθέτηση κα-
μπάνας του Ναού. 

Φρόντ ισε , μετά του 
Μητροπολίτη, να πάρει το 
όνομα "Παναγία Μυρτιδιώ-
τ ίσσα" και να ε ο ρ τ ά ζ ε τ α ι 
° τ ι ς 24 Σεπτεμβρίου. Την 
Πμέρα αυτή εκκλησιάζονται 
και οι μαθητές των γειτονι-
κών σχολείων. Μετέπε ιτα 
καθιερώθηκε, κάθε χρόνο, 
Πανηγυρ ικός ε ο ρ τ α σ μ ό ς 
Μετ' αρτοκλασίας. Πολλές 
Φορές επισκέπτοντο τη Δη-
Μητσάνα οι πατριώτες του, 
0 Σύλλογος Κυθηρίων. 

Η σύζυγος του μακαρίτισ-
£α_ΕΡΑΣΜΙΑ ήταν πολύ χρι-

εκδρομή, μαζί με τους Δα-
σκάλους Δημητσάνας, στο 
Μοναστήρι του Προδρόμου, 
την ώρα που περνούσαμε το 
γ ε φ υ ρ ά κ ι του Λουσ ίου 
(προς Κρυφό Σχολειό), κάθι-
σε και κοίταξε τη ροή του 
Λουσίου, αμέσως μας φώνα-
ξε και μας υπέδειξε ένα μέ-
ρος της ροής του νερού, 
που έμοιαζε σαν καταρρά-
κτης και τον παρομοίασε μ' 
ένα κομμάτι του ποταμού 
Νιαγάρα, υπό σμίκρυνση. Η 
μαγεία του Λουσίου και της 
περιοχής του, τον έκανε να 
ευχηθεί όπως δημιουργηθεί 
ένα ωραίο φαράγγι με τ ις 
ενέργε ι ε ς της Πολ ι τε ίας . 
Μέρος αυτού εγκαινιάσθηκε 
στις 23-9-2000 από Κεφαλά-
ρι Άη Γιάννη μέχρι Παλαιο-
χώρι και στις 24-9-2000 από 
I. Μονή Φιλοσόφου (ΚΡΥΦΟ 
ΣΧΟΛΕΙΟ) μέχρ ι Αρχα ία 
Γόρτυνα, από τον Υπουργό 
Κώστα Λαλιώτη. Επιτέλους 
έγινε η αρχή του. 

Δεσμευτ ι κ ές ε ν έ ρ γ ε ι έ ς 
του, ήτοι με εγκύκλιο του 
υποχρέωσε τα σχολεία της 
Γορτυνίας, με τις ανώτερες 
τάξεις, να επισκέπτονται τα 

παρεπονέθηκε γ ια την μη 
διαπλάτυνση και ασφαλτό-
στρωση του μικρού δρόμου, 
(8) οκτώ μόνον χιλιομέτρων 
από Δημητσάνα μέχρι Καρ-
καλού, όπου δ ι έ ρ χ ε τ α ι η 
εθν ική οδος Τριπόλεως-
Ολυμπίων, (στην οποία μό-
λις προ ολίγων μηνών τε-
λείωσε η ασφαλτόστρωση 
και μερική διαπλάτυνση). 
Από τη μεγάλη του στενο-
χώρια εκφράσθηκε με τόνο, 
πού ήσαν οι πολιτικοί σας, 
επί τόσα χρόνια; Ένας Βενι-
ζέλος, όργωσε την Κρήτη με 
πολλούς δρόμους. 

Κατόπιν των ανωτέρω, πο-
λυσεβέστατε και αείμνηστε 
ΕΠΙΘΕΩΡΗΤΗ ΜΑΣ, κοιμή-
σου ήσυχα και αναπαυμένος 
μετά της συζύγου σου, στην 
Ουράν ια Βασιλε ία , γ ια τ ί 
υπήρξατε ο ι μεγάλο ι λά-
τρεις και υμνητές της ιστο-
ρικής Δημητσάνας της Γορ-
τυνίας. Σας αξίζει η μνήμη 
σας να είναι ΑΙΩΝΙΑ. 

Με συγκίνηση και σεβα-
σμό 

Φώτης Αθ. Γαβράς 

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ 
Ο Κυθηραϊκός Σύνδεσμος Αθηνών ευχαριστεί τους 

συμπατριώτες μας, που, ανταποκρινόμενοι στο κάλεσμά 
μας, συμμετείχαν στην προσπάθειά μας να απαλύνουμε 
τον πόνο των νοσηλευομένων συμπατριωτών μας στο 
Δημόσιο Ψυχιατρείο Αθηνών. 

Ιδιαιτέρως ευχαριστούμε την κ. Μαρία Στρατηγού-
Βρούτζη για την ουσιαστική κατ' έτος συμμετοχή και 
προσφορά της καθώς και την κ. Μαρία Σαραντοπούλου, 
που εκτός από τη συμμετοχή της προσέφερε και 25.000 
δρχ. για το σκοπό αυτόν, εις μνήμην των γονέων και των 
αδελφών της Κωνσταντίνου και Χαριλάου. 

Για τον Κυθηράίκό Σύνδεσμο 
Ο πρόεδρος Γ. Καρύδης 
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Στον απόηχο των εκδηλώσεων για το Ευρωπαϊκό Έτος Γλωσσών, 2001". 
Γράφει η Δρ Μαρία Επαμ. Πυργάκη Η ελληνίΚή γλώΟΟα. 

Δεν είναι δυνατόν να μείνουμε 
αδιάφοροι σε πρωτοβουλίες 
όπως αυτή του Συμβουλίου της 
Ευρώπης, το οποίο σε συνεργα-
σία με την Ευρωπαϊκή Ένωση 
(Ε.Ε.) κήρυξαν, το 2001, "Έτος 
για τις Ευρωπαϊκές Γλώσσες" 
επειδή, ως γνωστόν, η ελληνική 
γλώσσα είναι μια από τις 11 επί-
σημες γλώσσες της Ε.Ε. Οι υπό-
λοιπες είναι: τα αγγλικά, τα γαλ-
λικά, τα γερμανικά, τα δανικά, τα 
ισπανικά, τα ιταλικά, τα ολλανδι-
κά, τα πορτογαλικά, τα σουηδικά, 
τα φινλανδικά. Επίσης, στην 
Ευρώπη υπάρχουν περίπου 225 
ζωντανές γλώσσες. 

Στα πλαίσια του Ευρωπαϊκού 
Έτους Γλωσσών", μια κοινή ανα-
κοίνωση αντιπροσώπων από όλες 
τις Ευρωπαϊκές χώρες, που συ-
ναντήθηκαν στο Ρόβινγκ της 
Κροατίας, αναφέρει ότι "πρέπει 
να υπάρχει κοινή δράση όλων 
των χωρών για την προστασία, τη 
διατήρηση και τη διάδοση της 
πλούσιας κληρονομιάς γνωσσι-
κής ποικιλομορφίας, που υπάρχει 
στην Ευρώπη". 

Κατά τη διάρκεια του 2001, σ' 
όλη τη γηραιά ήπειρο οργανώθη-
καν ομιλίες, σεμινάρια από κρατι-
κούς και μη κρατικούς φορείς με 
αποκορύφωμα την 26η Σεπτεμ-
βρίου 2001, ημέρα που ήταν 
αφιερωμένη στην ποικιλομορφία 
των Ευρωπαϊκών γνωσσών. 

Εκτός από τις επίσημες "κρατι-
κές" γλώσσες, στην Ευρώπη 
υπάρχουν και άλλες, οι οποίες 

ονομάζονται "παραδοσιακές" ή 
"περιφερειακές". Για παράδειγμα 
αναφέρουμε τις πάνω από 120 
περιφερειακές γλώσσες της 
Ρωσίας, ενώ στην Ε.Ε. παράδειγ-
μα αποτελούν τα Ουαλικά, τα 
Καταλανικά (ΒΑ Ισπανία), τα Φλα-
μανδικά (Βέλγιο), τα Κελτικά 
(Κεντρική Ευρώπη) και οι γλώσ-
σες των Λαπώνων της Σκανδινα-
βίας. 

Στη χώρα μας υπολογίζονται 
σε 12 οι "περιφερειακές" γλώσ-
σες, οι οποίες μάλιστα χρησιμο-
ποιούνται. Μερικές είναι: τα αρ-
βανίτικα, τα βλάχικα, τα κυπρια-
κά, τα πομάκικα, τα ποντιακά, τα 
τουρκικά, τα τσακώνικα, τα τσιρι-
γώτικα κ.λπ. 

Μεγαλύτερη από τις περιφε-
ρειακές είναι τα ποντιακά, που 
σύμφωνα με στατιστικά στοιχεία 
μιλιούνται από 300.000 άτομα 
στην Ελλάδα και από 150.000 
ομογενείς στο εξωτερικό, κυρίως 
στη Δυτική Γεωργία. 

Στους εορτασμούς για το 
"Ευρωπαϊκό Έτος Γλωσσών" 
εκτός των άλλων, η χώρα μας 
συμμετείχε με την έκδοση ενός 
βιβλίου από το Κέντρο Ελληνικής 
Γλώσσας του Υπουργείου Παι-
δείας με τίτλο:"Γλωσσά: Γλώσ-
σες στην Ευρώπη". Η εβδομάδα 
από 5 μέχρι 11 Μαΐου 2001 ανα-
κηρύχθηκε, πανευρωπαϊκά, 
"Εβδομάδα εκμάθησης ξένων 
γλωσσών". 

Κάθε άνθρωπος έχει τη μητρι-
κή του γλώσσα, η οποία ονομάζε-

ται "πρωτεύουσα" γλώσσα, την 
οποία κυρίως χρησιμοποιεί και με 
την οποία ταυτίζεται. Πολλοί, 
όμως, είναι οι άνθρωποι που από 
τη μικρή τους ηλικία, όπως είναι 
τα παιδιά από μικτούς γάμους, 
έχουν ίση πρόσβαση σε δύο 
γλώσσες· βρίσκονται σε πλεονε-
κτική θέση, γιατί έχουν σχέση με 
δύο διαφορετικούς πολιτισμούς 
των οποίων κατανοούν καλύτερα 
τις διαφορές. 

Εξάλλου, σε πολλές ευρωπαϊ-
κές πόλεις, παράλληλα με τη βα-
σική "κρατική" γλώσσα του σχο-
λείου, από τους μετανάστες και 
τους πρόσφυγες μιλιούνται, ως 
μητρικές, εκατοντάδες γλώσσες 
ακόμη και από παιδιά σχολικής 
ηλικίας. 

Για την προστασία των Εθνι-
κών Μειονοτήτων, το Συμβούλιο 
της Ευρώπης συνέταξε Συνθήκη 
που ισχύει σε περισσότερες από 
30 ευρωπαϊκές χώρες, που βασί-
ζεται στην παλαιότερη Παγκό-
σμια Διακήρυξη του OHE για τα 
Γλωσσικά Δικαιώματα του 
Ανθρώπου και στην οποία γίνεται 
λόγος για τη διατήρηση της 
γλωσσικής και πολιτιστικής κλη-
ρονομιάς κάθε λαού. Υπολογίζε-
ται, από τους ειδικούς, ότι πριν 
από το τέλος του 21ου αιώνα οι 
μισές τουλάχιστον από τις υπάρ-
χουσες γλώσσες του πλανήτη θα 
έχουν εξαφανισθεί. 

Γεγονός είναι ότι, στην Ευρώ-
πη, όπως άλλωστε συμβαίνει και 
σε παγκόσμιο επίπεδο, ένα πολύ 
μεγάλο ποσοστό του πληθυσμού 
είναι δίγλωσσο ή και πολύγλωσ-
σο. Σύμφωνα με σχετικές έρευ-
νες του Συμβουλίου της Ευρώ-
πης προκύπτει ότι περίπου ο μι-
σός πληθυσμός της γηραιάς 
ηπείρου είναι ετερόγλωσσος δη-
λαδή μιλάει μια δεύτερη γλώσσα 
αρκετά καλά. 

Στην Ελλάδα, τα τελευταία δέ-
κα χρόνια, παρατηρείται σημαντι-
κή αύξηση και βελτίωση όσον 
αφορά την εκμάθηση μιας δεύτε-
ρης γλώσσας στα σχολεία. Αντί-
θετα, στην εκμάθηση μιας τρίτης 
γλώσσας (π.χ. των γαλλικών ή 
των γερμανικών) η χώρα μας κα-
τέχει μια από τις τελευταίες θέ-
σεις. Ως τρίτη γλώσσα στα ελλη-
νικά σχολεία διδάσκονται τα αρ-
χαία ελληνικά, τα οποία ανήκουν 
στις λεγόμενες "παραδοσιακές", 
όχι όμως ζωντανές, γλώσσες της 
Ευρώπης. Όσο για τα νεοελληνι-
κά, αυτά χρησιμοποιούνται ακό-
μη και εκτός της Ελλάδας και της 
Κύπρου, σαν μητρική γλώσσα 
από εκατομμύρια ομογενείς, σε 
30 περίπου άλλες χώρες. 

Στις ζωντανές γλώσσες της 

Ευρώπης ανήκει η καθαρεύουσα 
εφόσον είναι η επίσημη γλώσσα 
της ελληνορθόδοξης εκκλησίας. 
Επισημαίνουμε ότι οι Επιστολές 
του Αποστόλου Παύλου και τα 
Ευαγγέλια είχαν γραφεί στα ελ-
ληνικά, που αποτέλεσαν και τη 
γλώσσα των Πατέρων της Εκκλη-
σίας, των Οικουμενικών Συνόδων, 
των Κανόνων του Μοναχισμού 
κ.ά. Στα ελληνικά μεταφράστη-
καν και τα κείμενα της Παλαιάς 
Διαθήκης από τους Εβδομή-
κοντα, ενώ στα ελληνικά γράφτη-
καν στο πρωτότυπο τα κείμενα 
της Καινής Διαθήκης, με την εξαί-
ρεση του Ευαγγελίου κατά Ματ-
θαίον που γράφτηκε στην Αρα-
μάϊκή, αλλά μεταφράστηκε στην 
ελληνική. Και αυτός ο ίδιος ο 
Ιησούς εμφανίζεται να λέει "Ελή-
λυθεν η ώρα, ίνα δοξαστή ο Υιός 
του θεού", όταν οι μαθητές του 
Φίλιππος και Ανδρέας του είπαν 
ότι Έλληνες ήρθαν για να ακού-
σουν τη διδασκαλία του, θέλο-
ντας να τονίσει ότι οι Έλληνες με 
την ελληνική γλώσσα θα μετέδι-
δαν τη νέα θρησκεία. Ο σπουδαί-
ος Γερμανός ποιητής και πεζο-
γράφος Γκαίτε (1749-1832) ση-
μειώνει: "Άκουσα το Ευαγγέλιο 
στον Αγιο Πέτρο της Ρώμης σ' 
όλες τις γλώσσες. Η ελληνική 
αντήχησε σαν άστρο, που εμφα-
νίζεται τη νύχτα". 

Όπως κάθε γλώσσα, έτσι και 
τα ελληνικά είναι ένα πολύπλοκο 
σύνολο ήχων και συμβόλων που 
σε συνδυασμό με γραμματικούς 
και συντακτικούς κανόνες συνθέ-
τουν ένα εργαλείο που το χρησι-
μοποιεί κάθε κοινωνία ή ομάδα 
για να εκφράσει-προφορικά και 
γραπτά-τις ανάγκες της. 

Σήμερα η γλώσσα μας αποτε-
λεί το μοναδικό παράδειγμα ζω-
ντανής γλώσσας με αδιάσπαστη 
παράδοση 4.000 χρόνων και συ-
νεχή γραπτή παράδοση τουλάχι-
στον 3.000 χρόνων από αυτήν 
μπορεί να μελετήσει κανείς 
γλωσσολογικά πώς εξελίσσεται 
ιστορικά η γλώσσα του ανθρώ-
που στο χώρο της Ευρώπης. 
Είναι η ίδια γλώσσα την οποία ο 
Μ. Αλέξανδρος (356-323 π.Χ.) 
στην εποχή του διέδωσε μαζί με 
τον ελληνικό πολιτισμό στα πέρα-
τα της Οικουμένης. 

Ο νομπελίστας ποιητής μας 
Οδυσσέας Ελύτης, διαγράφο-
ντας ποιητικά τη διαχρονικότητα 
της γλώσσας μας, από τον Όμη-
ρο έως το Βυζάντιο κι από κει 
έως τον Σολωμό, γράφει στο 
"Άξιον εστί (1959)": Τη γλώσσα 
μου έδωσαν ελληνική [....] Μονά-
χη έγνοια η γλώσσα μου στις αμ-
μουδιές του Ομήρου [...] ψαλμω-

δίες γλυκές με τα πρώτα-πρώτα 
Δόξα Σοι. Μονάχη έγνοια η γλώσ-
σα μου, με τα πρώτα-πρώτα Δό-
ξα Σοι [...] με τα πρώτα σμπάρα 
των Ελλήνων. Αγάπες μυστικές 
με τα πρώτα λόγια του Ύμνου. 
Μονάχη έγνοια η γλώσσα μου, με 
τα πρώτα λόγια του Ύμνου". 

Όπως πιστεύουν, σήμερα, οι 
ειδικοί, η ελληνική γλώσσα απο-
τέλεσε τη βάση (μαζί με την αρ-
χαία Ινδική, τη Χεττιτική και τη 
Λατινική) για τη μελέτη της εξέλι-
ξης της ινδοευρωπαϊκής πρωτο-
γλώσσας, στην οποία ανήκουν οι 
περισσότερες γλώσσες της 
Ευρώπης και γενικότερα της ιν-
δοευρωπαϊκής γλωσσικής οικο-
γένειας. Υπάρχουν, όμως, γλώσ-
σες όπως τα βουλγαρικά, τα 
εσθονικά, τα ουγγρικά και τα φιν-
λανδικά, τα οποία ανήκουν στην 
"οικογένεια των Ουράλιων γλωσ-
σών"· επίσης, η γλώσσα των 
Βάσκων, οι οποίοι κατοικούν στα 
Πυρηναία (ΝΔ Γαλλία, Β. Ισπα-
νία), σύμφωνα με τους Βάσκους 
της Ακαδημίας του Bilbao, τον 
άλλοτε Πρόεδρο της Ακαδημίας 
της Βασκωνίας Federico Lutwig 
Sagredo+ και τον σημερινό Πρό-
εδρο κ. Juan Jose Pujana Arza, 
κατάγεται από την αρχαία ελληνι-
κή, ιδιαίτερα της Ιβηρίας, στην 
οποία οφείλει και το όνομά της η 
Ιβηρική Χερσόνησος δηλαδή η 
Ισπανία και η Πορτογαλία. Επί-
σης, οι ειδικοί επισημαίνουν ότι η 
ελληνική γλώσσα μαζί με αυτές 
των χωρών της Βαλτικής έχει δε-
χθεί τη μικρότερη επιρροή από 
τις υπόλοιπες ινδοευρωπαϊκές. 

Επειδή η ιστορία μιας γλώσ-
σας αρχίζει από τότε που σώζο-
νται γραπτές μαρτυρίες, οι απαρ-
χές της ιστορίας της ελληνικής, 
αν και παλιότερα οι ειδικοί πί-
στευαν ότι άρχιζε με τις πρώτες 
επιγραφές σε ελληνική αλφαβητι-
κή γραφή, δηλ. τον 8ο π.Χ. αιώνα, 
με την ανάγνωση των πινακίδων 
της κρητομυκηνάίκής γραμμικής 
γραφής Β μεταφέρθηκαν επτά αι-
ώνες νωρίτερα στον 15ο π.Χ. αιώ-
να (1450 π.Χ.). Δεν έχουν απο-
κρυπτογραφηθεί ακόμη η ιερο-
γλυφική του ελλαδικού χώρου 
(περ. 2000 π.Χ.) καθώς και η 
γραμμική γραφή Α που τοποθε-
τείται χρονολογικά γύρω στο 
1750 π.Χ.. Αυτά είναι τα στοιχεία 
που έχουμε στη διάθεση μας μέ-
χρι στιγμής, γιατί η αρχαιολογική 
σκαπάνη δεν έχει πει ακόμα την 
τελευταία της λέξη... 

Σύμφωνα με τους ειδικούς, η 
ελληνική αλφαβητική γραφή που 
επικράτησε -καθώς και η προέ-
κτασή της, το λατινικό αλφάβητο, 
που είναι εξέλιξη του δυτικού ελ-
ληνικού αλφαβήτου της Χαλκί-
δας - αποτελεί, από δομικής -
λειτουργικής πλευράς, μεγάλης 
σημασίας επίτευγμα των Ελλή-
νων. 

Είναι γνωστό ότι καθημερινά, 
όταν μιλάμε, χρησιμοποιούμε πο-
λύ λίγες λέξεις και με μεγάλη συ-
χνότητα σε σχέση με τον γλωσσι-
κό πλούτο που έχουμε στη διάθε-
ση μας. Πολλές χιλιάδες αριθ-
μούν οι λέξεις της ελληνικής 
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γλώσσας. Αξίζει να σημειωθεί ότι 
στο Αρχείο Δημητρίου Γεωργα-
κά, στο Κέντρο Ελληνικής Γλώσ-
σας, είναι καταμετρημένες 
460.000 λέξεις! 

Εξάλλου, είναι γεγονός ότι οι 
γλώσσες, γενικότερα, δανείζο-
νται λέξεις η μια από την άλλη. 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα 
αποτελεί ο μεγάλος αριθμός αρ-
χαίων ελληνικών όρων στη σύγ-
χρονη επιστημονική ορολογία. 
Στην ευρεία χρήση ελληνικών 
όρων, συμβάλλουν ακόμη η ανα-
κάλυψη και η μελέτη ελλήνων 
συγγραφέων στο πρωτότυπο. Ας 
μην ξεχνάμε ότι η εκπαίδευση και 
ο πολιτισμός στη Γερμανία του 
19ου αιώνα βασίζονταν στην αρ-
χαία ελληνική και ρωμαϊκή αρχαι-
ότητα. Η κλασική φιλολογία είναι, 
ακόμη και σήμερα, ζωντανή στη 
Γερμανία και καλλιεργείται σε 35 
Πανεπιστήμια, συνήθως με μια 
έδρα για την αρχαία Ελληνική και 
μια για τη λατινική φιλολογία. Τα 
αρχαία ελληνικά και τα λατινικά 
διδάσκονται σε σημαντικό ποσο-
στό, ακόμα και σήμερα, στα γερ-
μανικά γυμνάσια. 

Όσον αφορά τη Γαλλία, ο Γάλ-
λος υπουργός Παιδείας Ζακ 
Ααγκ ανακοίνωσε, πρόσφατα, κα-
τά τη διάρκεια διεθνούς συμπο-
σίου για την αρχαία ελληνική και 
λατινική γλώσσα που διοργάνω-
σε το Πανεπιστήμιο της Σορβόν-
νης με την υποστήριξη του γαλλι-
κού υπουργείου Παιδείας, με τίτ-
λο: Ή ελληνική και η λατινική σή-
μερα: συνάντηση γύρω από ένα 
πάθος", ότι από το επόμενο σχο-
λικό έτος 2002-2003 στις δύο τε-
λευταίες τάξεις των γαλλικών γυ-
μνασίων θα επανέλθει η διδασκα-
λία της αρχαίας ελληνικής και 
της λατινικής γλώσσας που θα 
συνοδεύονται, επίσης, από μαθή-
ματα ιστορίας και πολιτισμού της 
Ελλάδας και της Ρώμης, "τέχνες 
και πολιτισμός", "γλώσσες και 
πολιτισμός". Ο Ζακ Λάγκ συνεχί-
ζοντας είπε ότι: "Τώρα πρέπει να 
ξανακερδίσουμε την εμπιστοσύ-
νη, να ξαναφανερώσουμε το πά-
θος για την αρχαία Ελλάδα. Είμαι 
αποφασισμένος να πάρω μέτρα 
υπέρ της επαναφοράς των κλασι-
κών γλωσσών και πολιτισμών". 
Τελειώνοντας δήλωσε μεταξύ άλ-
λων ότι "...υπάρχει ένας ενθου-
σιασμός, ένα πάθος για τις αρ-
χαίες γλώσσες που επιθυμούμε 
να επαυξήσουμε. Ελπίζουμε ότι 
οι Έλληνες φίλοι μας θα μπορέ-
σουν να συμμετάσχουν σ' αυτό 
το κίνημα -τολμώ να πω- της 
"αναγέννησης", γιατί από πολλά 
Χρόνια σε ορισμένες χώρες η εκ-
παίδευση εγκατέλειψε λίγο την 
αρχαία ελληνική και λατινική, 
γλώσσες που είναι πολύτιμα αγα-
θά. Θα πρέπει να τα διαφυλάξου-
με απόλυτα να τα διατηρήσουμε 
και να τα μεταφέρουμε στις επό-
μενες γενιές". 

Όμως και παλαιότερα ένας 
Γάλλος λόγιος και ποιητής ο 
Κλαύδιος Φωριέλ (1712-1844), 
επισημαίνοντας σε όλους την 
αξία της ελληνικής γλώσσας που 
Μετέδωσε στους λαούς τις υπε-
ρεθνικές αξίες του ελληνικού πο-
λιτισμού, αναφέρει ότι: "Η ελληνι-
κή γλώσσα είναι η ωραιότερη 
γλώσσα της Ευρώπης, έχει τον 

πλούτο και την ομοιογένεια της 
γερμανικής, τη σαφήνεια της 
γαλλικής, τη μουσικότητα της 
ιταλικής και τη λυγεράδα της 
ισπανικής". 

Η μοναδικότητα της ελληνικής 
γλώσσας είναι διεθνώς αναγνω-
ρισμένη από ξένους ειδικούς και 
δεν είναι τυχαίο γεγονός ότι οι 
Βάσκοι Ευρωβουλευτές για τέ-
ταρτη φορά (1989,1994,1997, 
2000) κατέθεσαν πρόταση στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για την 
αναγνώριση της Αρχαίας Ελληνι-
κής ως διεθνούς γλώσσας και για 
την αναγκαιότητα της διδασκα-
λίας της στα σχολεία της Μέσης 
Εκπαίδευσης όλων των Ευρωπαϊ-
κών κρατών. Την αξία της ανα-
γνωρίζουν και οι Ισπανοί Ευρω-
βουλευτές που την αποκαλούν 
"μάνα γλώσσα όλων των Ευρω-
παϊκών γλωσσών" τις οποίες χα-
ρακτηρίζουν "διαλέκτους της ελ-
ληνικής γλώσσας". 

Όμως και ο δικός μας, ο νο-
μπελίστας ποιητής Οδυσσέας 
Ελύτης, το 1979, δεν αρκείται μό-
νο να γράψει, σ' ένα από τα κα-
λύτερα κείμενά του τον "Λόγο 
στην Ακαδημία της Στοκχόλμης", 
για τον ενιαίο χαρακτήρα της ελ-
ληνικής γλώσσας ως εκφραστι-
κής συνέχειας των Ελλήνων, 
όπως ο άλλος νομπελίστας μας ο 
ποιητής Γιώργος Σεφέρης καθώς 
και άλλοι δημιουργοί και έξοχοι 
χειριστές της δημοτικής, αλλά 
προχωρεί ακόμη περισσότερο 
εκδηλώνοντας την πίστη του 
στην υφή της γλώσσας ως ήθους 
και ως αξίας πέρα από τη χρήση 
της ως οργάνου επικοινωνίας. 
Μπαίνω στον πειρασμό να παρα-
θέσω, στη συνέχεια, όσα γράφει 
ο Ελύτης: 

"Μου εδόθηκε, αγαπητοί φίλοι, 
να γράφω σε μια γλώσσα που μι-
λιέται μόνον από μερικά εκατομ-
μύρια ανθρώπων. Παρ' όλ' αυτά, 

μια γλώσσα που μιλιέται επί δυό-
μιση χιλιάδες χρόνια χωρίς δια-
κοπή και μ' ελάχιστες διαφορές. 
[...] Και το αναφέρω όχι διόλου 
για να υπερηφανευθώ, αλλά για 
να δείξω τις δυσκολίες που αντι-
μετωπίζει ένας ποιητής όταν χρη-
σιμοποιεί για τα πιο αγαπημένα 
πράγματα τις ίδιες λέξεις που 
χρησιμοποιούσαν μια Σαπφώ ή 
ένας Πίνδαρος. [...] Εάν η γλώσ-
σα αποτελούσε απλώς ένα μέσον 
επικοινωνίας, πρόβλημα δεν θα 
υπήρχε. Συμβαίνει όμως ν' απο-
τελεί και εργαλείο μαγείας και 
φορέα ηθικών αξιών. Προσκτάται 
η γλώσσα στο μάκρος των αιώ-
νων ένα ορισμένο ήθος. Και το 
ήθος αυτό γεννά υποχρεώσεις. 
Χωρίς να λησμονεί κανείς ότι στο 
μάκρος εικοσιπέντε αιώνων δεν 
υπήρξε ούτε ένας, επαναλαμβά-
νω ούτε ένας, που να μην γρά-
φτηκε ποίηση στην ελληνική 
γλώσσα. Να τι είναι το μεγάλο 
βάρος παράδοσης που το όργα-
νο αυτό σηκώνει". 

Οφείλουμε, λοιπόν, όχι μόνο 
να αισθανόμαστε υπερήφανοι, 
τόσο οι Έλληνες της Ελλάδας 
των 10.500.000 όσο και οι Έλλη-
νες της Διασποράς των 
7.500.000 που είναι σκορπισμένοι 
σε 140 χώρες των πέντε Ηπεί-
ρων, αλλά έχουμε και χρέος να 
τη διατηρήσουμε ανέγγιχτη από 
ξένα στοιχεία που την βεβηλώ-
νουν. 

Κινδυνεύει άραγε, σήμερα, η 
γλώσσα μας όταν όλοι αναγνωρί-
ζουν ότι έχουμε την πιο πλούσια 
γλώσσα της Ευρώπης της οποίας 
η αντοχή δοκιμάστηκε στο χρό-
νο; 

Της Μαρίας Επαμ. Πυργάκη 
Διδάκτορος Προϊστορικής και 
Πρωτοϊστορικής Εθνολογίας 
του Πανεπιστημίου PARIS I, 

PANTHEON - SORBONNE 

Κ Υ Θ Η Ρ Α Ι Κ Α 
Α Ρ Χ Α Ι Ο Λ Ο Γ Ι Κ Α 
Ε Υ Ρ Η Μ Α Τ Α 
Ύστερα από συνεννόηση του Προέδρου της Εταιρείας Κυθη-

ράίκών Μελετών Καθηγητή Νίκου Πετρόχειλου με τον αρχαιολόγο 
Καθηγητή Γιάννη Σακελλαράκη, την 25η Ιανουαρίου τα μέλη της 
Εταιρείας Κυθηράίκών Μελετών, αλλά και αρκετοί Κυθήριοι και φι-
λοκυθήριοι παρακολούθησαν την εμπεριστατωμένη ξενάγηση του 
κ. Σακελλαράκη στο Αρχαιολογικό Μουσείο του Πειραιά επί των 
κυθηράίκών ευρημάτων. Επρόκειτο για μια θαυμάσια εμπειρία, 
που έκανε τους ακροατές να αισθάνονται υπερήφανοι για τον τό-
πο τους και τα σημαντικότατα αρχαιολογικά ευρήματα που ανακα-
λύφθηκαν στο έδαφος του, αλλά και ευγνώμονες για το σημαντικό 
ανασκαφικό έργο του διάσημου Καθηγητή. 

Σ.Σ. Για το μόνο που δεν είμαστε ευτυχείς είναι που δεν έγινε 
καμία κουβέντα για το ό,τι τα ευρήματα πρέπει κάποτε να 
επιστρέψουν στον τόπο τους. Στα Κύθηρα, όπου ανήκουν... 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 
Από την Εταιρεία Κυθηράίκών Μελετών ανακοινώνεται ότι η 

επόμενη επίσκεψη σε Μουσείο θα γίνει την 9η Μαρτίου 2002, ημέ-
ρα Σάββατο, και ώρα 11 π.μ. στο μουσείο Μπενάκη. Την ξενάγηση 
στο Μουσείο θα κάνει ο αρχαιολόγος κ. Σταύρος Βλίζος, γραμμα-
τέας του Διευθυντή του Μουσείου, κ. Δεληβοριά. 

Ο Πρόεδρος της Εταιρείας 
Καθηγητής Νίκος Πετρόχειλος 

ΠΕΤΡΟΣ ΣΤ. ΜΑΝΤΟΥΒΑΛΟΣ 
Δ Ε Λ Τ Ι Ο Τ Υ Π Ο Υ 

Με αφορμή τις εργασίες για 
την ανάδειξη των αρχαιοτήτων 
στην περιοχή "Κάστρο" των Αντι-
κυθήρων που χρηματοδοτούνται 
μόνο από την Κοινότητα Αντικυ-
θήρων, ο Βουλευτής της ΝΔ. Πέ-
τρος Στ. Μαντούβαλος κατέθεσε 
την ακόλουθη ερώτηση στην 
Βουλή, προς τον Υπουργό Πολιτι-
σμού: 

Στο νησί των Αντικυθήρων και 
συγκεκριμένα στην περιοχή 
"ΚΑΣΤΡΟ" έχει ξεκινήσει από το 
έτος 2000 μια προσπάθεια ανά-
δειξης των αρχαιοτήτων από τη 
Β' Εφορεία Προϊστορικών και 
Κλασσικών Αρχαιοτήτων. 

Κατά την άποψη των αρχαιολό-
γων της Β' ΕΠΚΑτο "ΚΑΣΤΡΟ" εί-
ναι ένα μοναδικό μνημείο στον 
Ελλαδικό χώρο. Η όλη προσπά-
θεια στηρίζεται οικονομικά μόνο 
από την Κοινότητα Αντικυθήρων, 
παρά τις περιορισμένες οικονομι-
κές δυνατότητές της. 

Κατόπιν των ανωτέρω 
Ερωτάται ο κος Υπουργός; 
1. Εάν γνωρίζει την υπάρχουσα 

κατάσταση. 
2. Εάν δύναται να προβεί σε 

έκτακτη χρηματοδότηση των ανα-
σκαφών για μια τουλάχιστον πε-
νταετία για την ανάδειξη των αρ-
χαιοτήτων. 

3. Εάν δύναται να προβεί σε 
έκτακτη χρηματοδότηση για εκ-
πόνηση μελέτης και αποκατάστα-
σης των υπαρχόντων κτισμάτων 
που θα χρησιμοποιηθούν για τις 
λειτουργικές ανάγκες του αρχαι-
ολογικού χώρου. 

4. Εάν δύναται να προβεί στα 
απαραίτητα εκείνα μέτρα ασφά-
λειας του αρχαιολογικού χώρου 
καθώς και το διορισμό τουλάχι-
στον (2) ή και περισσοτέρων φυ-
λάκων αρχαιοτήτων. 

5. Εάν δύναται να προβεί σε 
απαλλοτρίωση του συγκεκριμέ-
νου χώρου. 

Η ανεπαρκής ακτοπλοϊκή σύν-
δεση των Αντικυθήρων με την 
Ηπειρωτική Ελλάδα, είναι το θέμα 
της ακόλουθης ερώτησης που 
κατέθεσε στη Βουλή, ο Βουλευ-
τής της Ν.Δ. Πέτρος Στ. Μαντού-
βαλος, προς τους Υπουργούς 
Εθνικής Οικονομίας και Εμπορι-
κής Ναυτιλίας: 

Το νησί των Αντικυθήρων εδώ 
και αρκετό καιρό αντιμετωπίζει 
οξύτατο πρόβλημα επικοινωνίας 
με τον Πειραιά, αλλά και την Πε-
λοπόννησο. 

Από τον περασμένο Οκτώβριο 
η ακτοπλοϊκή σύνδεση των Αντι-
κυθήρων με τον Πειραιά έχει δια-
κοπεί, ενώ η ακτοπλοϊκή σύνδεση 
με το Γύθειο εκτελείται με πολλά 
προβλήματα και συχνές ματαιώ-
σεις δρομολογίων, αφού το πλοίο 
που δραστηριοποιείται στη γραμ-
μή είναι μικρό και ακινητοποιείται 
με ανέμους 5 μποφόρ. 

Η όλη κατάσταση οδηγεί το'νη-
σί σε απόλυτο μαρασμό, αφού 
δεν υπάρχει άλλο μέσο συγκοινω-
νίας, ενώ εμποδίζει και τους Αντι-
κυθηρίους που ζουν στην Πρω-
τεύουσα να επισκέπτονται τον τό-
πο καταγωγής τους. 

Οι συνθήκες συνεπώς καθι-
στούν επιτακτική την ακτοπλοϊκή 
σύνδεση των Αντικυθήρων με τον 
Πειραιά. 

Κατόπιν των ανωτέρω 
Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
Εάν προτίθενται να προχωρή-

σουν στην έγκριση χρηματικού 
ποσού για την επιδότηση πλοίου 
που θα προσεγγίζει στα Αντικύθη-
ρα και θα τα συνδέει με τον Πει-
ραιά, τα Κύθηρα και την Κρήτη. 
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ΝΑΥΤ. ΠΡΑΚΤΟΡΕΣ: 

ΜΙΝΟΑΝ FLYING DOLPHINS 
HELLAS FERRIES 
Υ/Κ, ΚΡΟΥΑΖΙΕΡΟΠΛΟΙΩΝ, 
ΦΟΡΤΗΓΩΝ ΠΛΟΙΩΝ 

ΠΡΑΚΤΟΡΕΣ ΠΕΡΙΟΧΗΣ: ΜΙΝΟΑΝ LINES 
AIRCRAFTS' HANDLING 
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HELLAS Ferries 

ISO 9002 
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όπως 

Χ ' / Η ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ Α.Ε. και 
- ν η 1 / το γραφείο μας σε ON LINE σύνδεση - μέσω 
ΠάνTO computer - με το ΚΕΝΤΡΙΚΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΤΗΣ O.A. 

ΚΡΑΤΗΣΕΙΣ ΘΕΣΕΩΝ & ΕΚΔΟΣΗ ΕΙΣΙΤΗΡΙΩΝ απ' ευθείας, 
ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ, ακόμη και ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΑ & ΑΡΓΙΕΣ! 

(8.30' - 13.30' το πρωί και 18.00 - 21.30' το απόγευμα) 

ΕΙΔΙΚΕΣ ΠΡΟΣΦΟΡΕΣ της ΟΛΥΜΠΙΑΚΗΣ μέσω του ΓΡΑΦΕΙΟΥ ΜΑΣ 
για το ταξίδι σας στο ΕΞΩΤΕΡΙΚΟ, περιλαμβανομένων και 

κρατήσεων ξενοδοχείων, RENT A CAR, θεάτρων, συναυλιών κ.λπ. 

ΟΙ ΚΑΛΥΤΕΡΕΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΤΕΡΕΣ ΤΙΜΕΣ ΜΕ O.A. 
ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ ΤΟΥΣ ΚΥΘΗΡΙΟΥΣ ΠΡΟΣ ΚΑΙ ΑΠΟ ΑΥΣΤΡΑΛΙΑ 

Επικοινωνήστε με το γραφείο μας καθημερινά 
στα τηλ. (07360) 31390, 31490 & FAX, κιν. 0944-340743 



ΣΤΗΝ ΑΠΟΜΟΝΩΣΗ ΚΥΘΗΡΑ ΚΑΙ ΑΝΤΙΚΥΘΗΡΑ 
ΔΗΜΟΣ ΚΥΘΗΡΩΝ 

Ο Δήμαρχος Κυθήρων για 
την αντιμετώπιση του οξύτα-
του προβλήματος στην ακτο-
πλοϊκή κάλυψη των Κυθήρων, 
σε συνέχεια επανειλημμένων 
παραστάσεων και διαμαρτυ-
ριών προς το Υπουργείο 
Εμπορικής Ναυτιλίας, απέ-
στειλε το επισυναπτόμενο έγ-
γραφο με τα αιτήματα του Δή-
μου Κυθήρων προς τη γνωμο-
δοτική επιτροπή ακτοπλοϊκών 
συγκοινωνιών. 

Πιστεύουμε ότι όλοι οι φο-
ρείς πρέπει να συνδράμουμε 
σε αυτή την κατεύθυνση ώστε 
να ασκηθεί η μεγαλύτερη δυ-
νατή πίεση στο Υ.Ε.Ν., για την 
κάλυψη των συγκοινωνιακών 
αναγκών. 

Παράλληλα με πρωτοβου-
λία του Δημάρχου θα εισα-
χθεί, με την ευκαιρία της ψή-
φισης του νέου προϋπολογι-
σμού, πρόταση στο δημοτικό 

συμβούλιο για τη δημιουργία 
δημοτικής επιχείρησης με 
αντικείμενο την ακτοπλοΐα και 
την εσωτερική συγκοινωνία 
του νησιού μας. 

Πιστεύουμε ότι αυτή η πρω-
τοβουλία μπορεί να χρηματο-
δοτηθεί και να οδηγήσει σε 
ουσιαστική διέξοδο από την 
κατάσταση που σήμερα αντι-
μετωπίζουμε, ώστε να δη-
μιουργήσει μια βιώσιμη και μό-
νιμη συγκοινωνία. 

Για το σκοπό αυτό θα εγ-
γραφεί ανάλογη πίστωση στο 
νέο προϋπολογισμό του Δή-
μου μας, για την κάλυψη των 
δαπανών σύστασης της Δημο-
τικής Επιχείρησης. 

Ευελπιστούμε ότι όλοι οι 
δημοτικοί σύμβουλοι ανεξάρ-
τητα από παράταξη θα στηρί-
ξουν αυτή την προσπάθεια. 

Ο Δήμαρχος Κυθήρων 
ΑΡΤΕΜΗΣ ΚΑΛΛΙΓΕΡΟΣ 

Προς: Τον Υπουργό Εμπο-

ΜΕΛΙΣΣΟΚΟΜΙΚΟΙ 
ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΜΟΙ ΚΥ< 

ΠΡΑΤΗΡΙΟ ΠΩΛΗΣΗΣ ΜΕΛΙΟΥ 
Ομάδα παραγωγών μελιού (ειδικού τύπου θυμαρίσιο) 

του Αγροτικού Μελισσοκομικού Συνεταιρισμού Κυθήρων 

ΠΩΛΗΣΗ ΧΟΝΔΡΙΚΗ-ΛΙΑΝΙΚΗ 

ΑΡΩΝΙΑΔΙΚΑ ΚΥΘΗΡΩΝ ΈΤ 07360-34370 

τ ε χ ν ι κ ό Ρ ~ Ρ Α Φ Ε Ι Ο 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝ. ΦΑΤΣΕΑΣ 
ΔΠΙΛ. ΠΟΛΙΤΙΚΟΙ ΜΗΧΑΝΙΚΟΙ, ΜΕΛΕΤΗΤΕΣ 

ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΕΣ ΑΔΕΙΕΣ, ΜΕΛΕΤΗ, ΕΠΙΒΛΕΨΗ, 
ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ, ΑΝΑΠΑΛΑΙΩΣΕΙΣ ΔΙΑΡΡΥΘΜΙΣΕΙΣ 

Βαλτινών 30-34 114 74 ΑΘΗΝΑ 
Τηλ. /ΦΑΞ 010 6466981 

ΛΕΙΒΑΔΙ ΚΥΘΗΡΑ 80 100 τηλ. 07360 31764 

ρικής Ναυτιλίας. 
Κύριε Υπουργέ, 
Όπως ήδη γνωρίζετε, τα 

Κύθηρα και τα Αντικύθηρα 
βρίσκονται σε μειονεκτική θέ-
ση αναφορικά με την ακτο-
πλοϊκή τους κάλυψη στη διάρ-
κεια όλου του έτους και ειδικά 
στη διάρκεια της χειμερινής 
περιόδου. 

Η σημερινή κατάσταση έχει 
οδηγήσει τους κατοίκους του 
νησιού σε δυσχερή θέση και 
έχει ξεσηκώσει δίκαιες δια-
μαρτυρίες από όλους τους 
φορείς. 

Η πολιτική ηγεσία του 
Υ.Ε.Ν. σε απάντηση σχετικών 
ερωτήσεων στο Κοινοβούλιο 
ανέφερε ότι κατανοεί το δί-
καιο των αιτημάτων της περιο-
χής για καλύτερη ακτοπλοϊκή 
κάλυψη και αντιμετωπίζει θετι-
κά το θέμα της ετήσιας επιδό-
τησης για κάλυψη των συγκοι-
νωνιακών αναγκών. 

Κατόπιν αυτού, παρακαλού-
με να αντιμετωπίσετε επειγό-
ντως, στην επόμενη συνεδρία-
ση της γνωμοδοτικής επιτρο-
πής ακτοπλοϊκών συγκοινω-
νιών, θετικά τα παρακάτω συ-
γκεκριμένα αιτήματα, τα οποία 
είναι τα ελάχιστα που μπορού-
με να σας υποβάλουμε, α) 
Ζητάμε παράταση της επιδό-
τησης της ακτοπλοϊκής γραμ-
μής Πελοποννήσου (Γυθείου 
και Νεαπόλεως)-Κυθήρων -
Αντικυθήρων μέχρι 31-10-
2002, με υποχρέωση του μειο-
δότη σε κάλυψη της διαδρο-
μής Γυθείου-Κυθήρων τρεις 
φορές την εβδομάδα στη χει-
μερινή περίοδο και καθημερι-
νά την καλοκαιρινή, με πλοίο 
το οποίο μπορεί να ανταποκρι-
θεί στις τοπικές συνθήκες από 
άποψη μεγέθους και αξιοπι-
στίας. 

β) Ζητάμε επιδότηση της 
ακτοπλοϊκής γραμμής Πει-

ραιά-Κυθήρων-Αντικυθήρων, 
με επέκταση στο Καστέλι Κισ-
σάμου, σε ετήσια βάση.. 

γ) Ζητάμε να βρεθεί μόνιμη 
και εφαρμόσιμη λύση στο θέ-
μα της αντικατάστασης 
πλοίου μονογραμμής στη 
διάρκεια της ετήσιας ακινη-
σίας, ώστε να μην αντιμετωπί-
σουμε στο μέλλον προβλήμα-
τα ανάλογα με τα σημερινά. 

Πιστεύουμε ότι τα αιτήματα 
είναι δίκαια και η θετική απά-
ντησή σας θα εξασφαλίσει τις 
ελάχιστες προϋποθέσεις για 
να παραμείνει η περιοχή σε 
συγκοινωνιακή επαφή με το 
διοικητικό κέντρο του νομού 
μας αφ' ενός και την πλησιέ-
στερη στεριά που εξυπηρετεί 
εμπορευματική, επιβατική και 
τουριστική κίνηση. 

Ο Δήμαρχος Κυθήρων 
ΑΡΤΕΜΗΣ ΚΑΛΛΙΓΕΡΟΣ 

ΕΡΩΤΗΣΗ του Βουλευτή της ΝΔ Παναγιώτη Μελά 
ΠΡΟΣ ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΜΠΟΡΙΚΗΣ ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ 

ΘΕΜΑ: Μεγάλο πρόβλημα στην ακτοπλοϊ-
κή εξυπηρέτηση των νησιών Κυθήρων-Αντι-
κυθήρων 

Μεγάλη ταλαιπωρία υφίστανται οι κάτοι-
κοι των Κυθήρων και Αντικυθήρων εξ αιτίας 
της ελλειπούς ακτοπλοϊκής εξυπηρέτησης 
με τον Πειραιά, πρόβλημα που κατέστη οξύ-
τερο το τελευταίο χρονικό διάστημα. 

Τούτο συμβαίνε ι δ ιότ ι το Πλοίο 
"ΜΥΡΤΙΔΙΩΤΙΣΣΑ", το οποίο εκτελεί το δρο-
μολόγιο Πειραιά-Κύθηρα-Αντικύθηρα-Καστέ-
λι (Κρήτης) ή Γύθειο παραμένει από 1ης 
Νοεμβρίου ακινητοποιημένο. 

Ταυτόχρονα το μικρό Ρ/Β "Νήσος Κύθη-
ρα" που είναι δρομολογημένο στη γραμμή 
Νεάπολη-Κύθηρα και τελευταία και Αντικύ-
θηρα, αδυνατεί πολλές φορές να εκτελέσει 
το δρομολόγιο, ακόμη και με ανέμους έντα-
σης 5 μποφόρ. 

Συνέπεια αυτού είναι να παραμένουν πολ-
λές φορές οι επιβάτες επί 3-4 ημέρες στη 
Νεάπολη για να περάσουν στα Κύθηρα και 
να υφίστανται μεγάλη ταλαιπωρία και έξοδα 
για την εκεί αναγκαστική παραμονή τους. 

Να σημειωθεί ακόμη ότι εξ αιτίας του 
ακτοπλοϊκού αυτού προβλήματος έφτασε το 
νησί ορισμένες ημέρες να έχει παντελή έλ-
λειψη σε είδη πρώτης ανάγκης (τρόφιμα, 
φάρμακα, καύσιμα, ζωοτροφές κ.λπ.) απα-
ραίτητα στην καθημερινή ζωή των κατοίκων 

του. 
Δικαιολογημένη λοιπόν η πικρία και η αγα-

νάκτηση των Κυθηρίων και Αντικυθηρίων για 
τη μεγάλη έλλειψη ακτοπλοϊκής εξυπηρέτη-
σης των νησιών, με αποτέλεσμα στην αυγή 
του 21ου αιώνα να τους δημιουργούνται τό-
σα προβλήματα. 

Να σημειωθεί ακόμη ότι η αεροπορική 
εξυπηρέτηση των Κυθήρων από το αερο-
δρόμιο "ΕΛ. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" καθίσταται δύσκο-
λη. 

Είναι εμφανές ότι η κατάσταση αυτή δεν 
πρέπει να συνεχιστεί και καθίσταται ανάγκη 
να υπάρξει μέριμνα εκ μέρους της Πολιτείας 
με την επιδότηση πλοίου (π.£. 
"ΜΥΡΤΙΔΙΩΤΙΣΣΑ"), που θα εκτελεί το δρο-
μολόγιο Πειραιάς-Κύθηρα-Αντικύθηρα με 
επέκταση Γύθειο ή Καστέλι όλο το χρόνο. 

Μετά ταύτα ερωτάται ο αρμόδιος Υπουρ-
γός: 

1. Γνωρίζει το μεγάλο πρόβλημα της ακτο-
πλοϊκής σύνδεσης που αντιμετωπίζουν οι 
κάτοικοι των νησιών Κυθήρων και Αντικυθή-
ρων με τον Πειραιά; 

2. Σε ποιες άμεσες ενέργειες πρόκειται να 
προβεί για την ικανοποίηση του δικαίου αι-
τήματος των κατοίκων των δύο νησιών για 
ακτοπλοϊκή εξυπηρέτησή τους από τον Πει-
ραιά και τους δώδεκα μήνες του χρόνου; 

10 Ιανουαρίου 2002 

ΕΚΔΡΟΜΗ ΣΤΗΝ 
ΑΙΓΥΠΤΟ 

Η Εταιρεία Κυθηράίκών 
Μελετών διοργανώνει από 17 
έως 24 Απριλίου οκταήμερη 

εκδρομή στην Αίγυπτο, με την 
ευκαιρία των εγκαινίων της 
Μεγάλης Βιβλιοθήκης της 
Αλεξανδρείας, που είναι 

καθαυτό ένα γεγονός 
τεράστιας πολιτιστικής 

σημασίας. Πληροφορίες -
δηλώσεις συμμετοχής στον 

Πρόεδρο της Εταιρείας, 
Καθηγητή κ. Νίκο Πετρόχειλο, 

τηλ.: 010 6397920, και στο 
τουριστικό γραφείο του 

Μανώλη Λουράντου, 
τηλ.: 010 3827360, 38333748 

ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ 
Ο Βουλευτής Παν. Μελάς επισκέφθηκε χθες (15-1-

2002) τον Υπουργό Εμπορικής Ναυτιλίας κ. Γ. Ανωμερί-
τη. 

Μεταξύ των θεμάτων που συζήτησε, τέθηκε σε προτε-
ραιότητα το μεγάλο πρόβλημα της ελλειπούς ακτοπλοϊ-
κής σύνδεσης των Κυθήρων και Αντικυθήρων με τον Πει-
ραιά. 

Ο κ. Μελάς εξέθεσε εκτενώς στον κ. Υπουργό το οξύ 
αυτό πρόβλημα και ιδίως τους τελευταίους μήνες, το 
οποίο προκαλεί μεγάλη ταλαιπωρία αλλά και οικονομική 
επιβάρυνση των κατοίκων, προκειμένου να μεταβούν 
στην περιοχή τους, αφού αναγκάζονται να παραμένουν 
δύο και τρεις ημέρες στη Νεάπολη. 

Ο κ. Υπουργός παραδέχθηκε ότι τα νησιά αυτά πρέπει 
να εξυπηρετούνται όλο το χρόνο και υποσχέθηκε την 
επίλυση του προβλήματος με την δρομολόγηση άλλου 
πλοίου, όταν το πλοίο "ΜΥΡΤΙΔΙΩΤΙΣΣΑ" θα κάνει την 
ετήσια συντήρησή του. 
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Αναλαμβάνουμε πάσης φύσεως 
μαρμαρικές εργασίες 

ΣΚΑΛΕΣ, ΠΟΔΙΕΣ και ΚΑΤΑΣΚΕΥΕΣ 
ΜΝΗΜΕΙΩΝ ΣΕ ΟΛΗ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ 
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Κολχίδος & Καυκάσου, Νίκαια τηλ.: 010 5614 710 
ΕΝΑΝΤΙ Γ ΝΕΚΡΟΤΑΦΕΙΟΥ ΑΘΗΝΩΝ 

ΕΡΩΤΗΣΗ του Βουλευτή της ΝΔ 
Βασίλη Μιχαλολιάκου 

Προς τον κ. Υπουργό Εμπορικής Ναυτιλίας 
ΘΕΜΑ: Ακτοπλοϊκή σύν-

δεση Πε ιρα ιώς-Κυθήρων-
Αντικυθήρων 

Με τ η ν π ρ ό σ φ α τ η Επί-
κ α ι ρ η Ε ρ ώ τ η σ ή μ ο υ 
(Αριθμ. Πρωτ. 98/2-11-01), 
η οπο ία σ υ ζ η τ ή θ η κ ε στη 
Βουλή και αφορούσε σ ιην 
α κ τ ο π λ ο ϊ κ ή σ ύ ν δ ε σ η 
Κ υ θ ή ρ ω ν - Α ν τ ι κ υ θ ή ρ ω ν -
Κ ρ ή τ η ς με τ ο ν Π ε ι ρ α ι ά 
έγ ιναν αποδεκτά από τον 
κ. Υπουργό τ α κάτωθι: 

α) " Ό τ ι ε ιδ ικά σε νησιά 
που έ χ ο υ ν μ ια γ ρ α μ μ ή , 
ακόμη και όταν βγαίνει κά-
ποιο πλοίο γ ια την συντή-
ρ η σ ή τ ο υ , θα π ρ έ π ε ι να 
καλύπτετα ι και αυτό αμέ-
σως" 

και β) Ό τ ι θα έθε τε "το 
ερώτημα στη γνωμοδοτ ική 
επιτροπή των ακτοπλοϊκών 
γραμμών, ώστε να γνωμο-
δοτήσε ι αν μπορεί και αν 
πρέπε ι να ε ί να ι κα ι α υ τ ή 
(δηλ. η Πε ιρα ιώς - Κυθή-
ρ ω ν - Α ν τ ι κ υ θ ή ρ ω ν ) έ σ τ ω 
μια ε π ι δ ο τ ο ύ μ ε ν η γ ρ α μ -
μή". 

Εν τω μεταξύ, τ α Κύθη-
ρα και τ α Αντ ικύθηρα κατά 
το μήνα Δεκέμβριο και την 
π ρ ώ τ η ε β δ ο μ ά δ α τ ο υ 
Ι α ν ο υ α ρ ί ο υ α π ο κ λ ε ί σ θ η -
καν α ρ κ ε τ έ ς η μ έ ρ ε ς , με 
α π ο τ έ λ ε σ μ α τ η ν μ ε γ ά λ η 
ταλα ιπωρ ία όχ ι μόνο των 
ταξ ιδ ιωτών, αλλά και των 
κατοίκων που δεν μετακι -
ν ή θ η κ α ν από τ ο ν η σ ί , 
αφού αντ ιμετώπισαν ακό-

μη και έλλε ιψη εφοδίων. 
Το Ο / Γ " Μ υ ρ τ ι δ ι ώ τ ι σ -

σα " , ε ξ ά λ λ ο υ , δεν επα-
νήλθε στη γραμμή , όπως 
όφειλε, αν και η άδεια ακι-
νησίας του έληγε την 28η 
Δ ε κ ε μ β ρ ί ο υ 2 0 0 1 κ α ι η 
οποία σύμφωνα με πληρο-
φορ ίες της αρμόδιας Διεύ-
θ υ ν σ η ς Συκο ινων ιών δεν 
παρατάθηκε. 

Ο κ. Υ Π Ο Υ Ρ Γ Ο Σ ΕΡΩ-
ΤΑΤΑΙ: 

1) Γ ιατ ί δ εν έ χ ε ι μ έ χ ρ ι 
σ τ ι γ μ ή ς ε π α ν έ λ θ ε ι τ ο 
" Μ υ ρ τ ι δ ι ώ τ ι σ σ α " σ τ η 
γ ρ α μ μ ή Π ε ι ρ α ι ώ ς - Κ υ θ ή -
ρων-Αντ ικυθήρων-Κρήτης, 
ως έ χ ε ι υ π ο χ ρ έ ω σ η από 
29ης Δεκεμβρίου 2001 και 
πότε προβλέπεται να γ ίνε ι 
αυτό; 

2) Ποια εξέλ ιξη υπάρχει 
ως προς τ ο με ί ζον θ έ μ α 
επ ιδοτήσεως και μάλ ιστα 
ε π α ρ κ ώ ς τ η ς γ ρ α μ μ ή ς 
Π ε ι ρ α ι ώ ς - Κ υ θ ή ρ ω ν - Α ν τ ι -
κυθήρων-Κρήτης γ ια όλο 
τον χρόνο; 

3) Πότε θα ληφθε ί μέρι-
μνα ώστε να αντ ικαθίστα-
τα ι αμέσως με άλλο πλοίο 
η μ ο ν α δ ι κ ή γ ρ α μ μ ή νη-
σιών, όπως των Κυθήρων 
και των Αντικυθήρων, όταν 
τ ο αρχικό πλοίο που κατέ-
χε ι την ά δ ε ι α σκοπιμότη-
τ α ς κ α θ ί σ τ α τ α ι ν ο μ ί μ ω ς 
ανενεργό λόγω συντηρή-
σεως; 

Πειραιάς 23-1-2002 

ΕΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΚΘΕΣΗ 
ΣΤΟ ΘΩΡΗΚΤΟ ΑΒΕΡΩΦ 

ΦΟΡΤΙΟ ΟΝΕΙΡΩΝ του Δημήτρη Χατζαντωνάκη 
Η αίσθηση του καλλιτέχνη και η μεταβατική του άποψη είναι πράγματ ι ευρηματ ική και 

πρωτότυπη. Θερμά συγχαρητήρια. 

Στις 7 Δεκεμβρίου του 2001 
έγιναν τα εγκαίνια της εικαστι-
κής έκθεσης με τον τίτλο "Το 
πλήρωμα ενός άλλου χρόνου 
από σημαντικούς νέους καλλι-
τέχνες στο πλοίο Μουσείο 
"Γ.ΑΒΕΡΩΦ". 

Οι εικαστικές παρεμβάσεις 
των καλλιτεχνών στον ιστορικό 
χώρο του πλοίου ένωσαν το 
παρελθόν με τα τολμηρά ορά-
ματα που θέλουν να δημιουρ-
γήσουν τον νέο κόσμο. 

Τα ονόματα των καλλιτεχνών 
που συμμετείχαν είναι: Δήμη-
τρα Βάντζου, Ingbert Brunk, 
Μανώλης Ζαχαριουδάκης, 
Νεφέλη Κονταρίνη, Χάρης 
Κοντοσφύρης, Όμηρος Κοσμί-
δης Μάγια Μπόντζου, Stewart 
Ziff, Θεόδωρος Ραυτόπουλος, 
Σπύρος Πολυμερής, Αλέξαν-
δρος Σπυρόπουλος, Δημήτρης 
Χατζαντωνάκης, Βασίλης Κόκ-
κος. 

Η έκθεση, την οποία επι-
σκέφθηκε πολύς κόσμος και η 

Θεόδωρος I. Αναστασόπουλος 
Πιτσινιάνιχα Τ.Θ. 45 

• GR - 80 100 ΚΥΘΗΡΑ 
Τηλ.: 07360- 38 121 

. β1 0977 - 86 51 34 
SM ;—i T T Fax: 07360 - 38122 
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ΣΧΕΔΙΑΣΗ - MEAETH ΣΕ ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΙΚΕΣ ΕΦΑΡΜΟΓΕΣ 
ΟΙΚΙΑΚΟΥ ΕΞΟΠΑΙΣΜΟΥ & ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 
ΕΙΑΙΚΟΙ ΑΥΤΟΜΑΤΙΣΜΟΙ ΣΕ ΕΦΑΡΜΟΓΕΣ: 
• ΑΥΤΟΜΑΤΗΣ ΑΡΔΕΥΣΗΣ ΚΗΙΙΩΝ 
• ΗΛΕΚΤΡΟΦΩΤΙΣΜΟΣ ΜΕ ΗΛΙΑΚΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑ SIEMENS 
• ΣΥΣΤΗΜΑΤΑ ΑΝΤΛΗΣΗΣ & ΕΛΕΓΧΟΥ ΝΕΡΟΥ & 

ΑΚΑΘΑΡΤΩΝ 
ΕΜΠΟΡΙΟ ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΙΚΟΥ ΥΛΙΚΟΥ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ 
ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ 
SIEMENS - Merlin Gcrin - Telemecanique 

AuTeK 

οποία έτυχε ενθουσιωδών κριτι-
κών τόσο στον ελληνικό όσο 
και στον ξένο τύπο, ολοκληρώ-
θηκε στις 7 Φεβουαρίου του 
2002. 

ΦΟΡΤΙΟ ΟΝΕΙΡΩΝ 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ 

ΧΑΤΖΑΝΤΩΝΑΚΗΣ 
Στο χώρο του πλοίου όπου 

υπάρχουν οι τραπεζαρίες και οι 
κουκέτες των ναυτών, εκεί 
όπου εκδηλώνονται οι βασικό-
τερες ανάγκες του ανθρώπου, 
τροφή, ύπνος-όνειρο, υπάρ-
χουν τσουβάλια γεμάτα με χώ-
μα πατρίδας από δ ιάφορες 
χρονικές περιόδους, όπως χώ-
μα πατρίδας λησμονημένης, 
χώμα πατρίδας, χώμα νέας πα-
τρίδας, δηλαδή η παράταξη 
των τσουβαλιών ακολουθεί την 

φορά της γραφής. Έτσι με το 
χώμα υποδηλώνεται η ανθρώπι-
νη οντότητα και η πορεία της 
στο χρόνο. 

Η εγκατάσταση ολοκληρώνε-
ται στην τραπεζαρία του θαλά-
μου, όπου στα πιάτα υπάρχει 
χώμα για τροφή, με το χώμα να 
μετασχηματίζεται σε ιδεολογι-
κή τροφή. 

Μέσα στο χώμα που κουβα-
λάει μαζί του ο ναύτης ξεκινώ-
ντας για το μακρινό ταξίδι του, 
θα βρει την μνήμη για την πα-
τρίδα που άφησε πίσω του, θα 
βρει το όνειρο για μια νέα πα-
τρίδα. 

Το έργο με αφορμή το θέμα 
του πολέμου, αναφέρεται στην 
καταγωγή του ανθρώπου και 
την πορεία του στον χρόνο. 

Λ ^ C y—(·) AG PELAGIA 

DIΑ Κ 0 FT I 

- o \ 
/ V atnUUL WrtltM 5M 

s. ¿ 
80100 

RENT A CAR - M0T0RENT - BICYCLE 
CANOES - PEDALB0ATS ty 

SCHOOL WATER SKI 

E-mail: panayoti@otenet.gr 
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ΝΗΣΙ (ΚΑΨΑΛΙ, ΧΩΡΑ, ΤΣΙΚΑΛΑΡΙΑ, ΔΙΑΚΟΦΤΙ, ΑΓ. ΠΕΛΑΓΙΑ) 
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ΔΩΡΕΕΣ ΣΕ ΕΙΔΗ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ ΚΑΙ 
ΕΝΔΥΣΗΣ 

ΜΗΝΩΝ ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ - ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 
2001 

Ανώνυμος, Συντροφιά Κυριών ευρύτερης περιοχής Πο-
ταμού, Φαρδούλη Θεοδώρα, Ελέσσα Φυρού, Ανδρέας 
Κομηνός, Φωτεινή Κασιμάτη, Ρένα Οικονόμου, Ιερός 
Ναός Αγίου Μηνά Στραποδίου, Παναγιώτης Τραβασά-
ρος, Γεώργιος Γαλάνης, Νικόλαος Ζαντιώτης, Νικόλα-
ος Κομηνός, Σταύρος Στουμπάκος, Καλομοίρα Κομπή, 
Οικογένεια Ιωάννου Κασιμάτη, Φιλικός Κύκλος Γηροκο-
μείου, Μάνος Τριφύλλης, Μαρία Βρεττού Πετροχείλου, 
Αντωνία Φατσέα, Κυράνη Κορωναίου και Γεώργιος 
Χάρος. 
Σεβασμιότατος Μητροπολίτης Κυθήρων κ.κ. Κύριλλος, 
Συντροφιά ευρύτερης περιοχής Ποταμού, Παναγιώτα 
Φυρού, Αικατερίνη Χανιώτη, Δημήτρης Καραθανάσης, 
Δέσποινα Φατσέα, Ιωάννης Πετρόχειλος, Παναγιώτης 
Μπελέσης, Παναγιωτίτσα Κορωναίου, Ιωάννα Τζαννή, 
Μαθητικές Κοινότητες Γυμνασίου, Δημήτρης Κυπριώ-
της, Γεώργιος Τραβασάρος, Ανώνυμος, Φωφώ Σκλά-
βου, Ελένη Δαπόντε, Παναγιώτης Τραβασάρος, Θεό-
δωρος Φαρδούλης, Λύκειο Κυθήρων, Δημήτρης και 
Μαρία Σουρή, Γεώργιος και Ελένη Καλλιγέρου, Νικόλα-
ος Χρυσαφίτης, Αννα Λευθέρη, Σταύρος Βενέρης. 

ΔΩΡΕΕΣ ΜΗΝΩΝ 
ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ- ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 

ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2001 

Παναγιώτης και Εμμανουήλ Τραβασάρος 
εις μνήμη Θάλειας Τραβασάρου δρχ, 1.000.000 
Βασιλική Ζάννου εις μνήμη των γονέων 
και συζύγου της δρχ. 500.000 
Δημήτριος Ποτήρης εις μνήμη Βασιλείου δρχ. 15.000 
Άγνωστος εις μνήμη Ευφρ. Ταμβάκη δρχ. 15.000 

ΕΙΣ ΜΝΗΜΗ ΒΑΣΙΛΙΚΗΣ ΣΚΛΗΡΗ 
Άρτεμις και Γιάννης Βενάρδος, Καίτη και Ευάγγελος 
Σωτηρόπουλος, Βικτώρια και Rodger Rondall από 

δρχ. 10.000 

Ευγενία Ντούνα εις μνήμη του συζύγου της, 
Ελένη Στάθη εις μνήμη Πόπης Μελιτά, 
Ελένη Στάθη εις μνήμη των γονέων της Σταματίας και 
Δημητρίου, 
Μαρία Καραμπέτσου υπέρ των τροφίμων από 

δρχ. 10.000 
Οικογένεια Ιωάννου Στρατηγού εις μνήμη Έλλης Λαβί-
δα, Οικογένεια Ιωάννου Στρατηγού εις μνήμη Αλίκης 
Κουλουβάτου, Ελένη Έρσελμαν υπέρ 
των τροφίμων από δρχ. 50.000 
Αναστασία Στασινάκη εις μνήμη του πατρός της Ιωάν-
νου Πρινέα, Αλέκα Παστού-Χελιδώνη εις μνήμη Γεωρ-
γίου Παστού, Αικατερίνη Σαραντοπούλου εις μνήμη του 
συζύγου της Κων/νου Σαραντόπουλου και του αδελφού 
της Αναστασίου Αρβανιτίδη από δρχ. 200.000 
Παναγιώτης και Χριστίνα Στάθη εις μνήμη των γονέων 
τους Δημητρίου και Σταματίας, Δήμητρα Τσαγκαράκη 
εις μνήμη Μαρίας Τσαγκαράκη, κύριος και κυρία Γού-
λια, Νικόλαος Καρύδης, Σταματούλα Βλαντή 

από δρχ. 20.000 

ΕΙΣ ΜΝΗΜΗ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗΣ ΤΑΜΒΑΚΗ 
Χαράλαμπος Ταμβάκης, Αικατερίνη Μαλάνου, 
Παναγιώτης Ταμβάκης, Νικόλαος Καρύδης, 
Σταματούλα Βλαντή, από δρχ. 30.000 

IONIAN SOCIETY OF LONDON (1500 Λίρες Αγγλίας) 
δρχ. 819.583 

Παναγιώτα Γεωργιάδου και Ελένη Καλαματιανού εις 
μνήμη Παναγιώτας Ταμβάκη δρχ. 60.000 
Σοφία Φατσέα εις μνήμη του συζύγου της 
Χρήστου Φατσέα δρχ. 30.000 

ι 
f PAO 

Δωρεές προς το Ι.Π. Αγίας Μόνης από 1-1-2001 έως 31-12-2001 

ΡΑΦΙΚΕΣ Τ Ε Χ Ν Ε Σ 

Κ Δ Ο Σ Ε Ι Σ 

I Α . CD Η Λ Λ I Σ Ε I Σ 

ροζα φατσεα 
Θησέως 3, Π. Φάληρο 

Τηλ.: 010-9810018 
U*uw3 κιν. 0972 838494 

Α' Δωρεές σε δραχμές 
Λέτα Σταρτηγού δρχ. 50.000 
MARY LONDY δρχ. 97.360 
Κων/νος Καλλίγερος δρχ. 250.000 
Νικόλαος Καλλίγερος δρχ. 250.000 
Αγγελική Λαζαρέτου δρχ. 10.000 
Ελένη Χρυσοστομίδου δρχ. 30.000 
Παναγιωτίτσα Πετροχείλου 

δρχ. 10.000 
Στρατούλα Πρινέα δρχ. 10.000 
Πηνελόπη Κασιμάτη δρχ. 10.000 
Καλλιόπη Τσαούση δρχ. 5.000 
Ασπασία Ζίνα δρχ. 20.000 

Β' Δωρεές σε Δολάρια 
Αυστραλίας 

Χαράλαμπος και Στοματική Λεο-
νταράκη 150 
Ολους τους ανωτέρω το Εκκλησια-
στικό Συμβούλιο του Ι.Π. Αγίας 
Μόνης ευχαριστεί θερμά και εύχε-
ται η Χάρις της Παναγίας μας να 
τους χαρίζει υγεία και κάθε άλλο 
αγαθό. 

Το Εκκλησιαστικό Συμβούλιο 
Ο Πρόεδρος 

π. Γεώργιος Αδικημενάκης 
Τα Μέλη 

Κυριάκος Φριλίγκος 
Δημήτριος Χρυσαφίτης 

Παναγιώτης Σκλάβος 
Αθανάσιος Καστρίσιος 

m r v f t A 
Κ Ε Ν Τ Ρ Ι Κ Ο Π Ρ Α Κ Τ Ο Ρ Ε Ι Ο 

Α Ν Ε Κ - Α Ν Ε Ν 

Ε Ι Σ Ι Τ Η Ρ Ι Α F . B Μ Υ Ρ Τ Ι Δ Ι Ω Τ Ι Σ Σ Α 

Ο Λ Υ Μ Π Ι Α Κ Η Σ Α Ε Ρ Ο Π Ο Ρ Ι Α Σ 

Ι Π Τ Α Μ Ε Ν Α Δ Ε Λ Φ Ι Ν Ι Α 

Λ Ι Β Α Δ Ι 8 0 1 0 0 Κ Υ Θ Η Ρ Α 

Υ Π Ε Υ Θ Υ Ν Η ΓΡΑΦΕΙΟΥ: 
Τ ζ ο ύ λ ι α Τ ζ α ν ί δ ο υ - Ζ ο ύ μ π ε ρ ε ρ 
e-mai l : por fy ra@kyth i ra .com 

ΛΙΒΑΔΙ: 07360 31888-9, ΔΙΑΚΟΦΤΙ: 07360 34388 
FAX:07360 31888-9, 094 4596358 

Α' Δωρεές σε Δραχμές 
Δέσποινα Βασιλείου δρχ. 5.000 

Δωρεές σε χρήμα προς το Ι.Π. Παναγίας Μυρτιδιώτισσας 
από 1-1-2001 έως 31-1-2001. 

ΔΩΡΕΕΣ σε Δολάρια Αυστραλίας 
50 

100 
150 

5 
10 
50 
20 
50 
20 
50 

δρχ. 1.000 
δρχ. 50.000 
δρχ. 20.000 
δρχ. 1.000 

δρχ. 97.360 
δρχ. 20.000 

δρχ. 500.000 

Ανώνυμος 
Λέτα Στρατηγού 
I. LOGOTHETIS 
Ανώνυμος 
MARY LONDY 
Σπύρος Σεμιτέκολος 
Αντωνία Χλαμπέα 
Δημήτριος Παπαδημητρακόπουλος 

δρχ. 100.000 
Χρυσάνθη Βαδικόλα δρχ. 10.000 
Γεώργιος Μούλτος δρχ. 100.000 
Ιωάννης Χατζίνας δρχ. 3.000 
Καίτη Μαθιουδάκη δρχ. 10.000 
Ηλίας Ελευθεριάδης δρχ. 10.000 
Εμμανουήλ Στρατηγός δρχ. 3.000 
Ρόζυ-Χριστίνα Γαβρίλη δρχ. 20.000 
Β. Μελιτά δρχ. 3.883 
Γρηγορία Λεβέντη δρχ. 60.000 
Σταματίνα Χλέντζου-Μπαϊλου 

δρχ. 30.000 
Ειρήνη Πριφτάκη δρχ. 30.000 
Αναστασία Πετροχείλου 

δρχ. 40.000 
Αρετή Σουρή δρχ. 50.000 
Ιωάννης Πατακάκης δρχ. 20.000 
Μαρία Λαζαρέτου δρχ. 109.000 
Αθανάσιος Παπαδόπουλος 

δρχ. 10.000 
Γεώργιος Βαγγής δρχ. 90.000 
Ελένη Πατακάκη δρχ. 40.000 
Ιωάννα Κασιμάτη δρχ. 90.000 
Σοφία Αγγελίδου δρχ. 50.000 
Αναστασία Αγγελίδου δρχ. 80.000 
Βασιλική Μπέη-Τσάμου δρχ. 5.000 
Κ. Πασάκου δρχ. 33.000 
Κ. Κοτσιφίδης δρχ. 10.000 
Αικατερίνη Μπασάνου δρχ. 2.000 
Δέσποινα Βασιλείου δρχ. 30.000 
Μαριάννα Δούσμανη δρχ. 6.000 
Κωσταντίνα Βενιζελέα δρχ. 10.000 
Σοφία Κοφίτσα δρχ. 10.000 
Νικόλαος Βροντινάκης δρχ. 1.000 
I. Λογοθέτης δρχ. 10.000 
Αναστασία Καλογήρου δρχ. 10.000 
Σωτήριος Γάσπαρης δρχ. 75.000 
Άννα Γάσπαρη δρχ. 75.000 
Αριστείδης Βασιλείου δρχ. 300.000 

S. PRINEAS 
Ανώνυμος 
Σταματίνα Ταμβάκη 
Ανώνυμος 
Ελένη Μέντη 
Παναγιώτης Δρακάκης 
ANNA MITSIS 
Σωτηρία Τραβασάρου 
Ματίνα Αρώνη 
Γεώργιος Κομηνός 
Χαράλαμπος και Στοματική 
Λεονταράκη 400 
Γεώργιος Γιακουμίδης 45 

Δωρεές σε Δολάρια Αμερικής 
Αμαλία Τρούπου 100 
Καλομοίρα Παπασπυριδάκη 100 

Δωρεές σε είδος προς το 
Ι.Π. Παναγίας Μυρτιδιώτισσας 

από 1-1-2001 έως 31-12-01 

Η VOSKANIAN MUJETI εδώρησε 
ένα δακτυλίδι. 
ο Κοσμάς Βουτσούλας εδώρησε λι-
βάνι. 
Ο Παρασκευάς Πρωτοψάλτης εδώ-
ρησε δύο πολυελαίους και λιβάνι. 
Ο Σπυρίδων Σεμιτέκολος εδώρησε 
δύο φορητά ραδιοτηλέφωνα UHF. 
Η Μπετίνα Πετροπούλου ένα δαχτυ-
λίδι χρυσό με πολύτιμους λίθους. 
Ο Ευστάθιος Γιάννης μια εικόνα της 
Κοιμήσεως της Θεοτόκου. 
Ο Ευστρ. Σαββάκης εδώρησε 11 κι-
λά κερί, καρβουνάκια και λιβάνι. 
Ο Παναγιώτης Μεγαλοκονόμος ένα 
βιβλίο χειροποίητο με σκληρό δερ-
μάτινο εξώφυλλο. 
Όλους τους ανωτέρω, το Εκκλησια-
στικό Συμβούλιο του Ι.Π. Παναγίας 
Μυρτιδιώτισσας ευχαριστεί θερμά 
και εύχεται η Χάρις της Παναγίας 
μας να τους χαρίζει υγεία και κάθε 
άλλο αγαθό. 
Το Εκκλησιαστικό Συμβούλιο 
Παναγιώτης Τσιτσίλιας 
Πέτρος Σεμιτέκολος 
Παναγιώτης Κασιμάτης 
Γεώργιος Τσολάκος 

Κ α τ ά λ ο γ ο ς Δ ω ρ η τ ώ ν ε ι ς τ ο Ι ε ρ ό ν Π ρ ο σ κ ύ ν η μ α Α γ ί α ς Ε λ έ σ σ η ς 
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ΕΚΤΟΥ ΕΣΩΤΕΡΙΚΟΥ 
Ελένη Νικ. Δαπόντε εις μνήμη του συζύγου της 

δρχ. 100.000 
Οικογένεια Γεωργ. Γραφάκου εις μνήμη μητρός των 

δρχ. 100.000 
Τούλα Νικολάου δρχ. 100.000 
Μαρία Μητροπούλου δρχ. 100.000 
Λέτα Β. Στρατηγού δρχ. 70.000 
Δέσποινα Παπαθεοδούλου δρχ. 60.000 
Παναγιώτης Φρ. Φατσέας δρχ. 60.000 
Εμμανουήλ Γ. Καλοκαιρινός εις μνήμη 
των γονένων του δρχ. 50.000 
Νικόλαος Ζέρβας δρχ. 50.000 
Μαρίκα Παν. Κασιμάτη δρχ. 50.000 
Διονύσιος Αντύπας δρχ. 50.000 
Δημήτριος Παπαδόπουλος δρχ. 40.000 
Οικογένεια Σπύρου Κατσανεβάκη δρχ. 30.000 
Έλσα Χαραμουντάνη δρχ. 30.000 
Δημήτριος Τριφύλλης δρχ. 30.000 
Ιωάννης Γ. Μεγαλοκονόμος δρχ. 30.000 
Μαρία Π. Κοντομηνά δρχ. 30.000 
Νικόλαος Δημ. Στρατηγός δρχ. 30.000 
Ειρήνη I. Μπελέση δρχ. 30.000 
Παναγιώτης Δούκας δρχ. 30.000 
Μανώλης και Μαρία Ταμβάκη δρχ. 25.000 
Παναγιώτης και Πόπη Κομηνού εις μνήμη 
Σταύρου Παγώνη δρχ. 20.000 
Φραγκίσκος Παν. Φατσέας δρχ. 20.000 
Νικόλαος Μουζάκης δρχ. 20.000 
Μαρία Μακκρυδάκη δρχ. 20.000 
Κυριακή Μπαγκανάρη δρχ. 20.000 
Χρυσάνθη Β. Μεγαλοκονόμου δρχ. 15.000 
Αγάπη Κουσουρή δρχ. 15.000 
Βάσω Παγώνη εις μνήμη του συζύγου της 
Σταύρου Παγώνη δρχ. 15.000 
Σταυρούλα Ευαγ. Λουράντου εις μνήμη του συζύγου 
της δρχ. 15.000 
Αννα Π. Κασιμάτη δρχ. 10.000 
Ευγενία Γ. Ανδρονίκου δρχ. 10.000 
Πιπίτσα Ν. Λεοντσίνη δρχ. 10.000 
Άννα I. Μαργέτη εις μνήμη των γονέων της δρχ. 10.000 
Κατίνα Π. Μεγαλοκονόμου δρχ. 10.000 
Χαράλαμπος Κασιμάτης δρχ. 10.000 
Νίκος Χαρ. Βενέρης δρχ. 10.000 
Ιωάννης Σκαλκογιάννης δρχ. 10.000 
Βασίλειος Δουρίδας εις μνήμη των γονέων του 

δρχ. 10.000 

Ιωάννης Γκιουζέλης δρχ. 10.000 
Δημήτριος Εμμ. Λουράντος εις μνήμη των γονέων του 

δρχ. 5.000 
Εμμανουήλ Αντ Λουράντος 
Αλεξάνδρα Βαρβίλη 
Ελένη Ανωμήτρη 
Κων/νος Στούμπος 
Ντίνα Κατσανεβάκη 
Κική Νικ. Βενέρη 
Κων/νος Αγγελής 
Βασίλειος Λεονταράκης 
Ζαχαρίας Β. Κασιμάτης 
ΑΝΩΝΥΜΟΣ 
Δημήτριος Παπαδημητρίου 
Αντώνιος Ιορδανίδης 

ΕΞ ΑΥΣΤΡΑΛΙΑΣ 
Χαράλαμπος και Στοματική Λεονταράκη 
Μαρία Οεοδ. Πατρικίου 
Αφροδίτη Νοταρά 
Τιτίκα Π. Βλαχογένη 
Μαρία Γ. Σαμίου 
Σταυρούλα Π. Πρινέα 
Πόπη Κονόμου 
Παναγιώτης Ε. Βλαντής εις μνήμη των 
γονέων του 
Χρύσα Φαρδούλη 
Εμμανουήλ Χαρ. Βενέρης 
Ελένη Εμμ. Ποτήρη 
Φρόσω Σαχτούρη 

ΕΞ ΑΜΕΡΙΚΗΣ 
Μαρούσα Ναστοπούλου 
Ελένη Αντ. Στρατηγού 
Στέλλα Δ. Στρατηγού 
Φωτεινή Σκέξας 
Αργυρώ Σκέξας 
Σταματίνα Χλέντζου 

Γεώργιος Λύτρας 
ΕΞ ΑΓΓΛΙΑΣ 

δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 5.000 
δρχ. 3.000 
δρχ. 3.000 
δρχ. 1.000 

δολ. 150 
δολ. 100 
δολ. 100 
δολ. 100 
δολ. 100 
δολ. 80 
δολ. 80 

δολ. 80 
δολ. 50 
δολ. 50 
δολ. 30 
δολ. 20 

δολ. 100 
δολ. 50 
δολ. 20 
δολ. 20 
δολ. 20 
δολ. 10 

λιρ. 190 

Η Εκκλησιαστική Επιτροπή εκφράζει τας απείρους ευ-
χαριστίας της η δε Χάρις της Αγίας Ελέσσης να χαρίζει 
εις τους ανωτέρω Δωρητάς και τας οικογενείας των 
υγείαν και παν ποθητόν. 
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Γεώργιος Κονόμος εις μνήμη της 
συζύγου του Γρηγορίας και των υι-
ών του Αντωνίου και Ιωάννου (εξα-
κόσιες χιλιάδες δρχ.).δρχ. 600.000 

Εις μνήμη Χαραλάμπου 
Εμμ. Ταμβάκη 
Δημήτρης Παν. Στρατηγός 
(Πάρορος) δρχ. 30.000 
Πιπίτσα Εμμ. Ταμβάκη δρχ. 30.000 
Αργυρώ Ζαχουλίτου δρχ. 20.000 
Μαρία Π. Ταμβάκη δρχ. 10.000 
Ανώνυμος δρχ. 10.000 

Εις μνήμη Τάσου και Μαριέττας 
Ζερβού 
Μαρία Παν. Ταμβάκη δρχ. 20.000 
Ανώνυμη δρχ. 40.000 
Ανώνυμος δρχ. 20.000 

Εις μνήμη Σταύρου Θ. Κονόμου 
Ανώνυμη δρχ. 20.000 

Εις μνήμη Μαρίας Πέτρου Κασιμά-
"ΠΊ 
Μαρία Λαυρεντίου Κασιμάτη 

δρχ. 25.000 
Ματούλα Ζωγράφου δρχ. 25.000 

Διονύσιος- Τούλα Κουλεντιανού 
εις μνήμη της μητέρας τους και 
των αδελφών τους δρχ. 75.000 

Οικογένεια Δημητρίου-Μαρίας 
Πετροχείλου δρχ. 300.000 
Ανώνυμη δρχ. 100.000 
Ανώνυμος δρχ. 100.000 
Κων/νος Τζαβάρας δρχ. 150.000 
Αντώνης Μάνος δρχ. 120.000 
Οικογένεια Αντωνίου 
Οεοδ. Κονόμου δρχ. 100.000 
Νίκος -Θεοδώρα Στρατηγού 

δρχ. 100.000 
Παναγιώτης Βασ. Ταμβάκης 

δρχ. 100.000 

Οικογένεια Σταύρου-Τούλας 
Ταμβάκη εις μνήμη 
Καλλιόπης Μπαβέα και Παναγιώτη 
Ταμβάκη δρχ. 100.000 
Ελένη Ιωάννου Κονόμου 

δρχ. 50.000 
Ανώνυμη δρχ. 5.000 
Δημήτρης Βασ. Πετρόχειλος 

δρχ. 10.000 
Μαίρη Χατζηκωνσταντίνου 

δρχ. 20.000 
Ντίνος-Άννα Λεοντσίνηδρχ. 30.000 

Νικόλαος I. Βενέρης δρχ. 20.000 
Αννα Παπαζωγράφου δρχ. 20.000 
Μαρία Παν. Ταμβάκη δρχ. 80.000 
Χαράλαμπος - Μαρία Ταμβάκη 

δρχ. 25.000 
Βασίλειος Ταμβάκης δρχ. 25.000 
Θεόδωρος-Καίτη Μεγαλοκονόμου 
εις μνήμη 
των γονέων τους δρχ. 20.000 
Ανώνυμος δρχ. 15.000 
Ελένη Αντωνίου Κονόμου 

δρχ. 50.000 
Στέλιος Βασίλογλου δρχ. 20.000 
Μανώλης Μαρέντης δρχ. 5.000 
Νίκος Γ. Καλλίγερος δρχ. 20.000 
Οικογένεια Εμμ. Καλοκαιρινού (ια-
τρού) δρχ. 50.000 
Σπύρος Ραμαντάκης δρχ. 10.000 
Κοσμάς Μεγαλοκονόμος (ιατρός) 
εις μνήμη Θεοδώρου -Αντζολέτας 
Κονόμου δρχ. 30.000 
Ρούλης Ν. Ταμβάκης δρχ. 30.000 
Κων/νος Τζαβάρας 2η δόση 

δρχ. 60.000 
Αννα Κυπριώτου δολ. 300 
Έλλη Μαυρομάτη δολ. 300 
Χάρης I. Βενέρης δολ. 150 

750 δθλ.Χ196 =147.000 δρχ. 

ΔΩΡΕΕΣ ΕΙΣ ΕΙΔΟΣ 
Λυμπέρη Ευθυμία 20 σάκοι ασβέ-
στη 
Σταμάτης Μαγουλάς δωρεά το με-
ταφορικό μέσο αποκομιδής μπα-
ζών 
Σταύρος Θ. Ταμβάκης δωρεά την 
μεταφορά μπαζών 
Μαρία Παν. Ταμβάκη ένα χάλκινο 
ταψί για μανουάλι 
Φωτεινή Αργυριάδη ένα χάλκινο 
ταψί για μανουάλι 

Ευχαριστούμε θερμώς τον πολιτικό 
μηχανικό κ. Ανδρέα Ν. Λουράντο 
για την αφιλοκερδή προσφορά του 
για την μελέτη και την επίβλεψη 
της επισκευής της εκκλησίας Πα-
ναγίας Ελεούσας Αραίων. Ευχόμε-
θα η Παναγία να του χαρίζει υγεία 
να προσφέρει. 

Επειδή η επισκευή δεν έχει ολοκλη-
ρωθεί ο απολογισμός του έργου 
θα γίνει μετά την αποπεράτωση 
των εργασιών. 

ΟΙ ΥΠΕΥΘΥΝΟΙ 
Αντώνιος Θεοδώρου Κονόμος 

Μαρία Δημητρίου Πετροχείλου 

ΕΓΚΑΡΔΙΑ ΣΥΓΧΑΡΗΤΗΡΙΑ 
ΚΑΙ ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΑ 

ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΑΝΤ. ΚΟΝΟΜΟΥ 
Καθήκον μου ε ίνα ι να 

συγχαρώ και να ευχαριστή-
σω τον ανιψιό μου Αντώνιο 
Θεοδώρου Κονόμο και την 
αδελφή του και ανιψιά μου 
Μαρία σύζυγο Δημητρίου 
Πετροχείλου, το γένος Θεο-
δώρου Κονόμου, γ ια την 
πρωτοβουλία τους που αφο-
ρά την μεγάλη επισκευή του 
Ιερού Ναού Παναγίας Ελε-
ούσας Αραίων. 

Επίσης, ευχαρ ιστώ τον 
Σεβασμιότατο Μητροπολίτη 
Κυθήρων κ.κ. Κύριλλο, τον 
αρμόδ ιο Αρχα ιολόγο και 
Πολ ι τ ι κό Μηχανικό και 
όσους άλλους βοήθησαν 
δωρεάν για το θεάρεστο αυ-
τό έργο. 

Ευχαριστώ, τέλος, όλους 
τους συμπατρ ιώτες μας 
εσωτερικού και εξωτερικού 
(Αυστραλίας και Αμερικής) 
που το συνδράμανε οικονο-
μικά και ηθικά. 

Τον ανιψιό μου Αντώνιο 
Θεοδώρου Κονόμο ευχαρι-
στώ για τη δωρεάν προσφο-
ρά του για τον καθαρισμό 
και υδροχρωματ ισμό του 

Νεκροταφείου Αραίων και 
περιπτέρων Μυλοποτάμου 
και Δοκάνων. 

Παράλληλα , συγχα ίρω 
τον χωριανό μου Αγγελή 
Μπελέση για την πρωτοβου-
λ ία επ ισκευής του Ιερού 
Ναού Αγ. Τριάδας Αραίων. 

Εύχομαι η Παναγία Ελε-
ούσα και η Αγία Τριάδα να 
χαρίζει υγεία σ' αυτούς και 
στις οικογένειές τους. 

t ΓΕΩΡΓ. ΑΝΤ. ΚΟΝΟΜΟΣ 
Τρόφιμος Γηροκομείου 

Κυθήρων από 26-5-1993 

Δ Ε Λ Τ Ι Ο Τ Υ Π Ο Υ 
1. Η Ιερά Μητρόπολις Κυθή-

ρων διοργάνωσε Συναυλία στον 
Κυθηραϊκό Σύνδεσμο Χώρας στις 
8 Ιουνίου 2001 με την συμμετοχή 
του Δημοτικού Ωδείου Καρδί-
τσας και την τοπική Ορχήστρα 
Κυθήρων. 

2) Στις 23 Ιουνίου 2001 ο 
Σεβασμιότατος Μητροπολίτης 
Κυθήρων κ.κ. Κύριλλος ετέλεσε 
τα εγκαίνια του νεόδμητου Ιερού 
Ναού του Αγ. Νικολάου-Αγ. Πε-
λαγίας. 

3) Με πρωτοβουλία και πρό-
σκληση της Ιεράς Μητροπόλεως, 
το εσπέρας της 21ης Ιουλίου 
2001 και στο υπαίθριο θέατρο 
Ποταμού ο Μορφωτικός Σύλλο-
γος Σοφάδων παρουσίασε πρό-
γραμμα με παραδοσιακούς χο-
ρούς και τραγούδια. 

4) Με λαμπρότητα και θρη-
σκευτική κατάνυξη εορτάστηκε 
την 1η Αυγούστου η μνήμη της 
Αγίας μάρτυρος Ελέσσης της εν 
Κυθήροις αθλησάσης, στο ομώ-
νυμο ιερό προσκύνημά της με 
την συμμετοχή του Σεβασμ. 
Μητροπολίτου Νταρ ελ Σαλαάμ 
(Τανζανίας) κ. Προτερίου, του 
Θεοφιλεστάτου Επισκόπου 
Ηλιουπόλεως κ. Θεοκλήτου και 
του Σεβασμ. Μητροπολίτου 
Κυθήρων κ. Κυρίλλου. 

5) Προσκεκλημένοι του Σεβα-
σμιοτάτου κ. Κυρίλλου ήλθαν στα 
Κύθηρα κατά τον Δεκαπενταύ-
γουστο προκειμένου να βοηθή-
σουν στο έργο του ιερού κηρύγ-
ματος και της ιεράς εξομολογή-
σεως τόσο οι Αρχιμανδρίται π. 
Θεόκλητος Τσίρκας της Ιεράς 
Αρχιεπισκοπής Αθηνών και ο π. 
Μελέτιος Κουρακλής της Στρατ. 
Σχολής Ευελπίδων, όσο και ο 
Καθηγητής του Πανεπιστημίου 
Πατρών κ. Κων/νος Γρηγοριά-
δης. 

6) Ο Σεμασμ. Μητροπολίτης 
Κυθήρων κ. Κύριλλος με τον Σε-
βασμ. Μητροπολίτη Κερκύρας κ. 
Τιμόθεο και άλλους εκπροσώ-
πους Ιερών Μητροπόλεων επε-
σκέφθησαν το Ευρωκοινοβούλιο 
στις Βρυξέλλες, κατόπιν προ-
σκλήσεως του ευρωβουλευτού κ. 
Αντ. Τρακατέλλη από 17-20 Σε-
πτεμβρίου 2001. 

7) Με βυζαντινή μεγαλοπρέ-
πεια και θρησκευτική κατάνυξη 
έλαβαν χώρα θρησκευτικές τελε-
τές κατά την εορτή της Παναγίας 
της Μυρτιδιώτισσας στο ιερό 
προσκύνημά της στα Κύθηρα με 
την συμμετοχή των Σεβασμ. 
Μητροπολιτών Σπάρτης κ. 
Ευσταθίου, Ελασσώνος κ. Βασι-
λείου, Αυλώνος κ. Χριστοδούλου 
και Κυθήρων κ. Κυρίλλου. 

8) Τα εγκαίνια του νεόδμητου 
ναϊδρίου επ' ονόματι του Αγιου 

7ft) wá/pm 
Cafe-bar-Restaurant 

Μ. ΚΑΤΣΑΡΟΥ - Ε. ΜΠΑΡΟΥ 
Πάρκο Ηρώων Ενόπλων Δυνάμεων 

Ταύρος © ®H® 

Γερασίμου ετέλεσε ο Σεβασμ. κ. 
Κύριλλος στην περιοχή Ποταμού 
στις 27 Οκτωβρίου. 

9) Κατόπιν προσκλήσεως της 
Ιεράς Μητροπόλεως, ο λογοτέ-
χνης και συγγραφέας κ. Ιωάννης 
Χατζηφώτης έδωσε διάλεξη στην 
αίθουσα του Κυθηράίκού Συνδέ-
σμου με θέμα: "Η προσφορά της 
Εκκλησίας στον πόλεμο του 40" 
με τη συμμετοχή της τοπικής χο-
ρωδίας, στις 27 Οκτωβρίου. 

10) Κατόπιν προσκλήσεως του 
Σεβασμ. Επισκόπου κ. Τιμοκίου κ. 
Ιουστίνου ο Σεβασμιότατος κ. 
Κύριλλος στις 15 Νοεμβρίου επε-
σκέφθη την Σερβία δια ένα 
5θήμερο, όπου είχε την ευκαιρία 
να επισκεφθεί τον Μακαριώτατον 
Πατριάρχην Σερβίας κ. Παύλο 
και να συλλειτουργήσει στο 
ΝΟνίεΜΙ- μετά του Σεβασμιωτά-
του Αγίου Μπάτσκας κ. Ειρηναί-
ου και στο ΖάΛ ίατ μετά του Σε-
βασμ. Αγίου Τιμοκίου κ. Ιουστί-
νου. 

11) Δείπνο τιμής και αγάπης 

παρέθεσε ο Σεβασμ. κ. Κύριλλος 
στους Ιερείς των Κυθήρων με τις 
οικογένειές τους και τους συνερ-
γάτες της Ιεράς Μητροπόλεως 
στο οικογενειακό Κέντρο "Καρυ-
διές", στις 2 Δεκεμβρίου, με τη 
συμπλήρωση 3 ετών από της εν-
θρονίσεώς του. 

12) Επισκέψεις πραγματοποίη-
σε ο Σεβασμ. Μητροπολίτης κ. 
Κύριλλος κατά τις παραμονές 
των Χριστουγέννων σ' όλα τα 
σχολεία της νήσου και μίλησε 
επικαίρως. 

13) Χριστουγεννιάτικη εορτα-
στική εκδήλωση διοργάνωσε η 
Ιερά Μητρόπολη στις 22 Δεκεμ-
βρίου στην αίθουσα του Κυθη-
ράίκού Συνδέσμου με ομιλία από 
τον Σεβασμιότατον κ. Κύριλλο και 
με θέμα: "Τα Χριστούγεννα στην 
υμνογραφία και εικονογραφία 
της Εκκλησίας μας" και με τη 
συμμετοχή της παιδικής χορω-
δίας υπό την Δ/νση του Καθηγη-
τού της Μουσικής κ. Νικολάου 
Πετρίδη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΑΛΛΙΓΕΡΟΣ 
ΔΙΚΗΓΟΡΟΣ 

ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΟΥΣ 1-3 & ΣΩΤΗΡΟΣ (1ος όροφος) 
ΠΕΙΡΑΙΑΣ ( Ο Π Ι Σ Θ Ε Ν Δ Η Μ Α Ρ Χ Ε Ι Ο Υ ) 

ΤΗΛ. 010 41 27 646 - 010 41 26 230 
— m Φ Α Ρ Μ Α Κ Ε Ι Ο 

Γεωργίας Ποτήρη 

Κεφαλληνίας 6Α, Μοσχάτο (Έναντι Ηλεκτρικού σταθμού) 
Τηλ.: 010 48.33.320 

t ^^ 
~ ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΟ 

ιτα 
στη Χώρα 

ΚΥΘΗΡΑ: τηλ. 07360-31711 FAX 07360-31325 
ΑΘΗΝΑ: FAX 010-32 32 432 

E-mail: www.kytheramargarita.com 



12 ί Β Ε ^ ® Μ Ι Ι Ρ 5 5 3 [ Β [ 0 

Τιμή από τον Κυθηραϊκό 
Σύνδεσμο Αθηνών 

στον Όμιλο Κυθηρίων 
Πανεπιστημιακών 

Στις 14 Δεκεμβρίου ο Κυθηράίκός Σύν-
δεσμος Αθηνών, τίμησε, σε μια σεμνή τε-
λετή, τους Κυθήριους Πανεπιστημιακούς 
Καθηγητές, θέλοντας μ' αυτόν τον τρόπο 
να εκφράσει την ευγνωμοσύνη ολόκληρου 
του Κυθηραϊκού λαού προς τα φτωχά εκεί-
να Τσιριγωτόπουλα, που η παραδειγματική 
επιμέλεια, ο τεράστιος μόχθος και η αξιέ-
παινη επιμονή τους τα οδήγησε στις κορυ-
φές της ανώτατης εκπαίδευσης, κάνοντας 
περήφανους τους δικούς τους, την ιδιαίτε-
ρη πατρίδα τους και τη χώρα μας γενικό-
τερα. Στη γεμάτη πατριωτική συγκίνηση 
προσφώνησή του ο Πρόεδρος του Κυθη-
ραϊκού Συνδέσμου Αθηνών κ. Γιώργος 
Καρύδης δεν παρέλειψε, παράλληλα με 
τον έπαινο, να υπογραμμίσει τις προσδο-
κίες ολόκληρου του Κυθηραϊκού λαού από 
τα άξια τέκνα του, ενώ ο Εκπρόσωπος του 
Ομίλου Κυθηρίων Πανεπιστημιακών, Καθη-
γητής Νίκος Πετρόχειλος, ανταπαντώντας, 
περιέγραψε τα υφιστάμενα προβλήματα 
και ζήτησε τη σύμπνοια ολόκληρης της κυ-
θηράίκής κοινότητας για την επίτευξη των 
πολιτιστικών, ιδιαίτερα, στόχων της αγαπη-
μένης μικρής πατρίδας όλων μας. 

Την τελετή τίμησε με την παρουσία του 
και ο Σεβασμιότατος Μητροπολίτης Κυθή-
ρων κ. Κύριλλος, ο οποίος απηύθυνε σύ-
ντομο χαιρετισμό, παράλληλα με τις ευχές 
του για τις εορτές των Χριστουγέννων και 
του Νέου Έτους. Παρέστησαν πλήθος 
Κυθήριοι και, φυσικά, το μεγαλύτερο μέ-
ρος των μελών του Ομίλου και των Κυθη-
ρίων Πανεπιστημιακών Καθηγητών. Ακο-
λούθησε δεξίωση με πλούσιο μπουφέ μέ-
σα σε μια εορταστική ατμόσφαιρα φιλίας 
και αγάπης. 

Ο Πρόεδρος του Κυθηραϊκού Συνδέ-
σμου κ. Καρύδης, λαμβάνοντας το λόγο, 
είπε τα εξής: 

"Σεβασμιότατε, αξιότιμοι κύριοι καθηγη-
τές των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυμά-
των, αγαπητοί συμπατριώτες και συμπα-
τριώτισσες. 

Όταν το Διοικητικό Συμβούλιο του 
Κυθηραϊκού Συνδέσμου Αθηνών αποφάσι-
σε να οργανώσει τη σημερινή συνάντηση 
προς τιμήν των Καθηγητών των Α.Ε.Ι. της 
χώρας μας και τυχόν του εξωτερικού, που 
κατάγονται από τα Κύθηρα ή έχουν ισχυ-
ρούς δεσμούς με αυτά, δεν είχα συνειδη-
τοποιήσει επαρκώς τις δυσκολίες που θα 
παρουσιάζονταν στην πορεία. Η μεγαλύτε-
ρη απ' αυτές βέβαια είναι η προσφώνηση, 
όταν κανείς απευθύνεται σε ένα ακροατή-
ριο του δικού σας επιπέδου, της δικής σας 
πνευματικής στάθμης. Θα ήταν έτσι φρόνι-
μο ένας απλός διπλωματούχος ηλεκτρολό-
γος μηχανικός να αποφεύγει τέτοιου εί-
δους κακοτοπιές. Δεν το απέφυγα, όπως 
βλέπετε, και έτσι τώρα το ζητούμενο είναι 
να επικαλεστώ την επιείκειά σας. 

Κατ' αρχήν σας ευχαριστούμε θερμότα-
τα που αποδεχτήκατε την πρόσκλησή μας 
και παρευρίσκεσθε απόψε εδώ, σ' αιπό το 
χώρο που, αν μη τι άλλο, αποπνέει Κύθη-
ρα. Το Διοικητικό Συμβούλιο του Συνδέ-
σμου μας από καιρό σχεδίαζε αυτή την εκ-
δήλωση, επιθυμώντας να τιμήσει τους 
Κυθήριους που ξεχώρισαν, που μας έκα-
ναν υπερήφανους, που αποτελούν την 
πνευματική ηγεσία όχι μόνο της ιδιαίτερης 
πατρίδας μας, αλλά και της χώρας ολό-

κληρης. Είναι δύσβατος ο δρόμος της διά-
κρισης στο στίβο της γνώσης και της επι-
στήμης, και ο δρόμος αυτός πρέπει βέβαια 
να συνοδεύεται από την ακεραιότητα του 
χαρακτήρα, γιατί τότε μόνο κανείς δικαιού-
ται τον τίτλο του πνευματικού ανθρώπου, 
όταν με την επιστήμη του ανοίγει νέους 
δρόμους για το καλό της ανθρωπότητας. 

Τα Κύθηρα, χωρίς αμφιβολία, γέννησαν 
πολλά φωτεινά μυαλά, και είναι όντως εκ-
πληκτικός ο μεγάλος αναλογικά αριθμός 
Κυθηρίων Πανεπιστημιακών Δασκάλων. 
Είναι πιο εκπληκτική όμως η θέληση για 
πνευματική άνοδο και καταξίωση, όταν, τις 
περισσότερες φορές, χρειάστηκε να ξεπε-
ραστούν μεγάλα εμπόδια και ανυπέρβλη-
τες δυσκολίες. Αφοσιωμένοι στο στόχο 
τους και με βαθύτερο πόθο να ακούγεται 
το αγαπημένο τους Τσιρίγο μέσω των 
πνευματικών τους επιτευγμάτων, μας κά-
νουν σήμερα όλους υπερήφανους. Καυ-
χιόμαστε για σας, γιατί είστε Κυθήριοι, 
άξια τέκνα αυτού του μικρού αλλά πανέ-
μορφου και χιλιοτραγουδισμένου νησιού 
της Αφροδίτης. Τώρα γνωρίζετε γιατί απο-
φασίσαμε να σας τιμήσουμε. Το αξίζετε 
και γι' αυτό είμαστε όλοι ευτυχείς που εί-
στε Κυθήριοι. Το αξίζετε, γιατί η επιλογή 
σας να υπηρετήσετε κατά κύριο λόγο το 
πνεύμα, τη γνώση και την επιστήμη χαρά-
ζει δρόμους και για τους νεότερους, και 
μάλιστα σε μια εποχή υλιστική και απαξιω-
τική για ό,τι δεν είναι εξωτερικά λαμπρό, 
εύκολο και εφήμερο, αλλά απαιτεί αυτο-
πειθαρχία και αυταπάρνηση, με στόχο την 
προαγωγή του ηθικού και κοινωνικού βίου. 

Πέραν τούτων, εξίσου σημαντική για 
μας είναι η συνάντησή μας αυτή και για 
έναν άλλο λόγο. Για τον Κυθηραϊκό Σύνδε-
σμο Αθηνών είναι υψίστης σημασίας στό-
χος, η ανταλλαγή απόψεων και η δρομολό-
γηση διαδικασιών, ώστε να επιτύχουμε μια 
"έκρηξη" της συμπαγούς αυτής πνευματι-
κής μάζας, όπως είναι ο Όμιλος σας, για 
το καλό του νησιού μας, που όλοι εξίσου 
αγαπάμε και εξαιρετικά ενδιαφερόμαστε 
γι' αυτό. Μεμονωμένες ισχυρές παρουσίες 
μελών του Ομίλου σας στα κυθηραϊκό 
δρώμενα είχαμε και έχουμε. Στο πρόσφα-
το π.χ. εκκλησιαστικό πρόβλημα ο σημερι-
νός Πρόεδρος σας κ. Νίκος Πετρόχειλος 
σύρθηκε επανειλημμένως στα δικαστήρια 
είτε ως κατηγορούμενος (γνωρίζετε τους 
κατήγορους) είτε ως μάρτυρας. Η τερά-
στια επίσης προσφορά στο Τριφύλλειο 
Ίδρυμα των κ.κ. Γεωργίου Κασιμάτη και 
Ιωάννη Στρατηγού είναι πασίγνωστη. 
Ενδεικτικώς αναφέρομαι σ' αυτούς, καθώς 
ο χώρος και ο χρόνος δεν μου επιτρέπουν 
να αναφερθώ και σε άλλους ονομαστικά. 
Οι συμπατριώτες μας όμως τους γνωρί-
ζουν και τους ευχαριστούν όλους θερμό-
τατα. 

Σήμερα το ζητούμενο είναι, κατά τη 
γνώμη μου, να ενεργοποιηθεί, ως ενιαία 
οντότητα, ο Όμιλος σας. Το έχει ανάγκη ο 
τόπος μας και πρέπει όλοι μαζί να φροντί-
σομε, ώστε και τα παιδιά αλλά και τα εγγό-
νια μας να χαίρονται και να καυχιόνται για 
το νησί μας. Έχομε την εντύπωση ότι η 
ισχυρή και ενιαία φωνή σας μπορεί να τα-
ράξει αποφασιστικά τα κακώς κείμενα, και 
να δρομολογηθούν μ' αυτόν τον τρόπο 
διαδικασίες και έργα απαραίτητα για τη 

ζωή των κατοίκων του νησιού μας. 
Τα Κύθηρα είναι ως γνωστόν, τόπος της 

εγκατάλειψης. Το τρομερό εκείνο οικονο-
μικό παιδομάζωμα στα τέλη της δεκαετίας 
του 40, και κυρίως του 50, ερήμωσε το νη-
σί μας, και νιάτα με φωτεινά μυαλά- πολλοί 
θα ήταν ασφαλώς σήμερα ανάμεσά μας-
σκόρπισαν στην ξενιτιά. Θλίβεται η ψυχή 
μας βλέποντας τα χαλάσματα που άφησε 
πίσω του αυτό το παιδομάζωμα. Κάτι όμως 
πρέπει να κάνομε. Να φωνάξομε σε όλους 
τους τόνους και να προσπαθήσομε να γίνει 
κατανοητό ότι στους μικρούς τόπους, 
όπως είναι τα χωριά μας, κρίνεται το μέλ-
λον της πατρίδας μας. Αν ερημώσουν πε-
ρισσότερο ή αλλοτριωθούν οι μικροί αυτοί 
τοποι (γιατί υπάρχει κι αυτός ο κίνδυνος), 
θα χάσει η Ελλάδα την ανάσα της και την 
ψυχή της, και οι πόλεις θα βουλιάξουν. Αν 
όμως ανακάμψουν πληθυσμικά, οικονομικά 
και πολιτιστικά, τότε υπάρχει ελπίδα για 
όλους μας. Εκεί, στα θαλασσοδαρμένα 
βράχια, βρίσκεται η κιβωτός των αξιών του 
λαού μας. Πρέπει να φροντίσομε να γίνει 
κατανοητό από όλους, ιδιαίτερα από αυ-
τούς που διαθέτουν την πολιτική και οικο-
νομική δύναμη, αλλά και το μεράκι για το 
καλύτερο. 

Δεν τρέφω αυταπάτες. Ζω κι εγώ μέσα 
σ' αυτό το κλίμα, σε μια μίζερη πραγματι-
κότητα, και γνωρίζω ότι είναι πάρα πολύ 
δύσκολο να μπορέσει κανείς να νικήσει τις 
δυνάμεις συνοχής που διαθέτει η γραφειο-
κρατία και ο "ωχαδερφισμός". Δεν θα κά-
ναμε όμως αυτή την προσπάθεια, αν δεν 
πιστεύαμε ότι κάτι μπορεί να γίνει, ότι 
υπάρχει ελπίδα να παρέμβουμε σε μικρά 
αλλά και σε μεγάλα προβλήματα του νη-
σιού μας. Ιδού ένα μικρό, π.χ. πήγε ο άλ-
λος (λέω "ο άλλος", γιατί δεν μπορεί να εί-
ναι μεταξύ μας, μια και τέτοιους δεν τους 
αντέχει το δικό μας κλίμα) να χτίσει στο 
Μέσα Βούργο, πάνω στο τείχος. Και είχε 
και άδεια, παρακαλώ, από το Αρχαιολογι-
κό Συμβούλιο ! Φωνάξαμε τότε όλοι μας, 
και ο σημερινός Πρόεδρος του Ομίλου 
σας πήγε να καταθέσει και να διαμαρτυρη-
θεί στο Κεντρικό Αρχαιολογικό Συμβούλιο 
(Κ.Α.Σ.), και τελικά "ο άλλος" δεν έχτισε, 
γιατί το Κ.Α.Σ. πείστηκε ότι δεν έπρεπε να 
του το επιτρέψει (Είναι άραγε τελική αυτή 
η απόφαση; Μακάρι να είναι έτσι...). Στην 
οικονομική ζωή, κύριοι Καθηγητές, δεν 
μπορείτε ίσως να προσφέρετε πολλά στην 
πολιτιστική όμως ζωή του τόπου μας μπο-
ρείτε. Συγκεκριμένα: 

Πρέπει να γίνει νέο Αρχαιολογικό Μου-
σείο στα Κύθηρα, γιατί το υπάρχον είναι 
τελείως, ακατάλληλο και σπουδαία ευρή-
ματα βρίσκονται στα χαρτοκούτια. Η εγχώ-
ριος περιουσία ασφαλώς, θα εξασφαλίσει 
το χώρο. Από μας πρέπει να τεθεί το θέμα 
αρμοδίως, να συσταθεί μια επιτροπή, για 
να πιέζει συνεχώς. Γνωρίζω πως είναι πολύ 
δύσκολο να τους ευαισθητοποιήσουμε, 
πιέζοντας όμως συνεχώς και δημοσιεύο-
ντας στον τοπικό και αθηναϊκό τύπο την 
πρότασή μας, στο τέλος πολλά μπορούν 
να γίνουν. Δεν αρέσει σε κανέναν να τον 
ζωγραφίζουμε συχνά στον τύπο, είναι 
όμως και αυτό ένα όπλο. 

Έφερα παράδειγμα το Μουσείο. Υπάρ-
χουν όμως και άλλα προβλήματα, που η 
αντιμετώπισή τους είναι άκρως επιτακτική. 
Αναφέρω επιγραμματικά: 

>• το Ιστορικό Αρχείο στο Κάστρο. 
> η συντήρηση αρχαιολογικών μνη-

μείων 
> οι ανασκαφές αρχαιολογικών χώρων 

(η Εταιρεία Κυθηραϊκών Μελετών έκανε 
και κάνει ό,τι μπορεί στον τομέα αυτόν, και 
έχει ήδη προσφέρει σημαντικό έργο). 

>· ο εμπλουτισμός των βιβλιοθηκών 
> η έκθεση των έργων του Βασίλη 

Χάρου. 

Το καλοκαίρι επισκέφθηκα το σπίτι του 

Φωτεινού, που ήταν ιδιοκτησία της τ. Κοι-
νότητος Μυλοποτάμου, και τώρα τελευ-
ταία του Δήμου. Αισθάνθηκα αγανάκτηση 
και ντροπή. Αγανάκτηση, γιατί άφησαν αυ-
τό το στολίδι να καταρρεύσει, και ντροπή, 
γιατί γι' αυτή την κατάντια είμαι κι εγώ και 
όλοι μας συνένοχοι. Δεν φωνάξαμε εγκαί-
ρως, δεν προσπαθήσαμε να ξυπνήσομε 
συνειδήσεις. 

Ας μπει μια ιεράρχηση σ' όλα αυτά. Η 
προσπάθεια είναι ομαδική, επίμονη, μα-
κροχρόνια και ψυχοφθόρα, όμως αξίζει 
τον κόπο. Αλλά και σε άλλα θέματα ο ενιαί-
ος λόγος σας πρέπει να είναι σκληρός και 
απόλυτος. Ας μην αφήσομε, π.χ, κανέναν 
να προσβάλει τη φυσιογνωμία του νησιού 
μας και να καταστρέψει το περιβάλλον. Να 
μην αφήσομε να γίνουν τα Κύθηρα όπως 
τα αιγαιοπελαγίτικα νησιά, που είναι παρά-
δειγμα προς αποφυγήν. Η δική σας ενιαία 
φωνή ασφαλώς θα αποτρέψει τη βουλιμία 
ορισμένων ανάλγητων. Αυτονόητη είναι βέ-
βαια και η δική μας συστράτευση. 

Στο συγκοινωνιακό, εξάλλου, μια σκλη-
ρή διαμαρτυρία και δημοσίευση στον τύπο 
από τον Όμιλό σας (παράλληλα με τις δι-
κές μας ενέργειες), που πάντα θα πρέπει 
να φαίνεται καθαρά τι εκπροσωπεί (φαρ-
διά πλατιά στο τέλος όλες οι υπογραφές), 
ασφαλώς θα προσφέρει στην όλη προσπά-
θεια. 

Τέλος η παρουσία, η συμμετοχή αλλά 
και η δραστηριοποίησή σας στο Σύνδεσμο 
μας είναι επιθυμητή και αναγκαία. Όσοι 
δεν έχετε συμμετοχή παρακαλούμε να 
συμμετάσχετε, για να μπορείτε να λαμβά-
νετε γνώση των ενεργειών του, αλλά και 
να συμμετέχετε σ' αυτές, παίζοντας ενερ-
γό ρόλο, αποφασιστικό θα έλεγα. Επίσης, 
η βιβλιοθήκη του Συνδέσμου μας, την 
οποία παρακολουθεί ο ακούραστος επίτι-
μος Πρόεδρος κ. Δημήτρης Κόμης, τον 
οποίον και πάλι ευχαριστούμε, πρέπει να 
εμπλουτιστεί με όλο το συγγραφικό σας 
έργο. Παρακαλούμε προσφέρετέ το, και οι 
Κυθήριοι, ιδιαίτερα η σπουδάζουσα νεο-
λαία, θα σας ευγνωμονούν. 

Παρουσίασα πρόχειρα μερικές ιδέ^ς. 
Με την επικοινωνία και τη στενή συνεργα-
σία με όλους πολλά μπορούμε να επιτύ-
χουμε. Σας τιμούμε σήμερα και όλοι μαζί 
ας τιμήσουμε τη γη που μας γέννησε. 
Μπορούμε και το αξίζει". 

Στη συνέχεια κλήθηκε ο Πρόεδρος της 
Εταιρείας Κυθηραϊκών Μελετών και 
Εκπρόσωπος του Ομίλου Κυθηρίων Πανε-
πιστημιακών Καθηγητής Νίκος Πετρόχει-
λος, για να λάβει το λόγο. Ο κ. Πετρόχει-
λος ανέβηκε στο βήμα και είπε τα εξής: 

"Σεβασμιότατε, αγαπητότατε κ. Πρόε-
δρε του Κυθηραϊκού Συνδέσμου Αθηνών 
και φίλοι μας μέλη του Δ.Σ. του Συνδέ-
σμου, αγαπητοί συνάδελφοι, συμπατριώ-
τες μας, κυρίες και κύριοι. 

Είναι μεγάλη αληθινά χαρά, ευτυχία θα 
έλεγα, να έχουμε την ευκαιρία να συνα-
ντιόμαστε, να συνομιλούμε, να συνδιασκε-
δάζουμε, να συμπροβληματιζόμαστε πάνω 
στα ζέοντα προβλήματα της μικρής μας 
πατρίδας. Είναι επίσης ευτυχία και συγκί-
νηση βαθιά να παίρνει την απόφαση να 
μας τιμήσει, να τιμήσει εμάς, τον Όμιλο 
των Κυθηρίων Πανεπιστημιακών Καθηγη-
τών, που καταγόμαστε από τα Κύθηρα, αλ-
λά και όσους άλλους συνάδελφους έχουν 
"ισχυρούς δεσμούς με αυτά" -κατά την 
απόφαση του Δ.Σ. του Κυθηραϊκού Συνδέ-
σμου Αθηνών-ένας φορέας αξιότιμος, με 
μεγάλη προσφορά στην ιδιαίτερη πατρίδα 
μας, κινούσα δύναμη του οποίου είναι 
ένας Πρόεδρος ικανός, δραστήριος, έντι-
μος και αγαπητός σε όλους. Τη δεχόμαστε 
με χαρά αυτή την τιμή, έτσι όπως εκφρά-
στηκε ενθουσιωδώς. Ίσως να έχει μεγαλύ-
τερη αξία για μας από πολλές άλλες τιμη-
τικές διακρίσεις που κατά καιρούς απο-
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λαύσαμε. 

Ο Τζώρτζης ο Καρύδης έθιξε 
πολλά ενδιαφέροντα θέματα, τα 
οποία όμως κατατείνουν προς 
ένα κυρίως στόχο, εύλογο στόχο: 
τη "δημιουργική έκρηξη της συ-
μπαγούς πνευματικής μάζας", 
που εκφράζεται με τον Όμιλό 
μας (για να χρησιμοποιήσω τα 
ίδια τα λόγια του Προέδρου), 
ώστε να είμαστε πολλαπλώς απο-
δοτικοί για το νησί μας. Πρέπει 
να επιστρατεύσουμε, είπε πολύ 
σωστά, μια ισχυρή και ενιαία φω-
νή, η οποία θα μπορέσει, κατά 
την αισιόδοξη άποψή του, "να τα-
ράξει αποφασιστικά τα κακώς 
κείμενα, ώστε να δρομολογηθούν 
διαδικασίες και έργα απαραίτητα 
για τη ζωή των κατοίκων του νη-
σιού μας". Και προχώρησε ανα-
φέροντας συγκεκριμένα παρα-
δείγματα επιθυμητών στόχων 
δραστηριοποίησής μας, το συ-
γκοινωνιακό, το πολιτιστικό-ιδιαί-
τερα αυτό- και ξεχώρισε βέβαια 
το ιστορικό αρχείο Κυθήρων, τη 
συντήρηση των αρχαιολογικών 
μνημείων, τις ανασκαφές των αρ-
χαιλογικών χώρων, τον εμπλουτι-
σμό των βιβλιοθηκών, το Μου-
σείο Βασίλη Χάρου. 

Είναι γεγονός αναμφισβήτητο 
ότι ο φίλος μου Τζώρτζης έχει δί-
κιο. Έχει δίκιο στο να τα επιση-
μαίνει και να τα προβάλει εμφατι-
κά. Δεν θα είχε δίκιο, αν πίστευε 
ότι αυτά δεν μας απασχολούν, 
ως Όμιλο, αλλά και ως Εταιρεία 
Κυθηραϊκών Μελετών (και οι δύο 
πολιτιστικοί φορείς είναι, και οι 

Δ Ε Λ Τ Ι Ο 
Διπλασιάσθηκαν τα κονδύλια 

για την κατασκευή και βελτίωση 
των εγκαταστάσεων σε 18 
αθλητικά έργα της Νομαρχίας 
Πειραιά. Μεταξύ αυτών είναι 10 
έργα που βρίσκονται στα Κύθη-
ρα, τα Μέθανα, την Αίγινα, τον 
Πόρο, τις Σπέτσες και την 
Ύδρα. 

Τα κονδύλια αυτά εντάσσο-
νται στο πρόγραμμα Ελλάδα 
2004 και την προγραμματική 
σύμβαση που είχε υπογραφεί 
μεταξύ της Γενικής Γραμμα-
τείας Αθλητισμού και της 
Νομαρχίας Πειραιά. 

Οι οριστικές αποφάσεις ελή-
φθησαν μετά την συνάντηση 
που είχαν ο Υφυπουργός Αθλη-
τισμού κος Γιάννης Κουράκης 
με τον Βουλευτή της πρώτης 
περιφέρειας Πειραιά και 
Νήσων, Παναγιώτη Φασούλα. 

Αναλυτικά τα ποσά έχουν ως 
εξής: 

Στην κοινότητα Αγκιστρίου 
για την βελτίωση των αθλητικών 
εγκαταστάσεων δίδονται 40 
εκατομμύρια δρχ. (από την 
Νομαρχία Πειραιά θα δοθούν 
επιπλέον 20 εκατομμύρια δρχ., 
τα 14 εκ των οποίων θα δοθούν 
από τη Γενική Γοαμματεία Αθλη-
τισμού). 

Στην Αίγινα για την κατα-
σκευή του κλειστού γυμναστη-
ρίου δίδονται 250 εκατομμύρια 
δρχ. 

Στα Αντικύθηρα για την κατα-
σκευή γηπέδου αθλοπαιδιών 

δύο άμεση σχέση με τα Κύθηρα 
έχουν, εδώ δεν υπάρχουν και δεν 
επιτρέπεται να υπάρχουν σινικά 
τείχη) έντονα και επί καθημερινής 
βάσεως, θα έλεγα βασανιστικά. Η 
διάσωση του Ιστορικού Αρχείου 
Κυθήρων, η δημιουργία του Μου-
σείου Χαρακτικής Βασίλη Χάρου 
είναι δύο μόνο, αλλά κεφαλαιώ-
δη, θέματα που εμποδίζουν κάθε 
βράδυ τον ήρεμο ύπνο μας. Θέ-
λουμε και μπορούμε και προσπα-
θούμε και αγωνιζόμαστε να πα-
ρέμβουμε αποτελεσματικά στη 
ζωή των κατοίκων του νησιού 
μας, ακριβώς όπως το ζήτησες, 
Πρόεδρε. 

Μόνο που για να έχει μια τέ-
τοια παρέμβαση το άριστο δυνα-
τό αποτέλεσμα δεν αρκεί απλώς 
η βούληση των μελών του Ομί-
λου και η ικανότητά τους να 
επέμβουν, απαιτείται επίσης και η 
γενική συμπαράσταση των φορέ-
ων του τόπου και του ίδιου του 
λαού, όπως πολύ καλά το ξέρεις, 
όταν αναφέρεσαι σε "μίζερη 
πραγματικότητα", καθώς και στις 
"δυνάμεις συνοχής που διαθέτει 
η γραφειοκρατία" και "ο ωχαδελ-
φισμός". Πως να προσφέρεις για 
παράδειγμα, τη βοήθειά σου σε 
κάποιο τομέα, δαπανώντας πολύ-
τιμες ώρες από το συγγραφικό 
και διδακτικό σου έργο (αυτή δεν 
είναι η κύρια δουλειά μας, αυτή 
δεν μας ανέδειξε, ώστε να είμα-
στε άξιοι της αποψινής τιμής που 
μας κάνετε;), δαπανώντας ώρες 
ατέλειωτες, αν η προσφορά σου 
κάποτε όχι μόνο δεν γίνεται 

Τ Υ Π Ο Υ 
εγκρίθηκαν 20 εκατομμύρια 
δρχ. 

Στα Κύθηρα για την συντήρη-
ση και βελτίωση των αθλητικών 
εγκαταστάσεων δίδονται 150 
εκατομμύρια δρχ. (επιπλέον θα 
δοθούν 20 εκατομμύρια δρχ. 
από την Νομαρχία Πειραιά). 

Στα Μέθανα για την συντήρη-
ση και βελτίωση των αθλητικών 
εγκαταστάσεων δίδονται 100 
εκατομμύρια δρχ. και επιπλέον 
από την Νομαρχία Πειραιά θα 
δοθούν 30 εκατομμύρια δρχ. 

Στον Πειραιά για την κατα-
σκευή του κλειστού γυμναστη-
ρίου στην Κοκκινιά θα δοθούν 
700 εκατομμύρια δρχ. 

Στον Πόρο για τις ναυταθλη-
τικές εγκαταστάσεις θα δοθούν 
150 εκατομμύρια δρχ. 

Στις Σπέτσες για την συντή-
ρηση και βελτίωση των αθλητι-
κών εγκαταστάσεων θα δοθούν 
70 και 40 εκατομμύρια δρχ. επι-
πλέον από την Νομαρχία Πει-
ραιά. 

Στην Τροιζηνία για την ανα-
βάθμιση του δημοτικού σταδίου 
και την αίθουσα πολλαπλών 
χρήσεων θα δοθούν 150 εκα-
τομμύρια δρχ. ενώ επιπλέον 25 
εκατομμύρια δρχ. θα δοθούν 
από την Νομαρχία Πειραιά. 

Τέλος στην Ύδρα για τις ναυ-
ταθλητικές εγκαταστάσεις θα 
δοθούν 50 εκατομμύρια δρχ. 
ενώ η Νομαρχία Πειραιά θα δώ-
σει 25 εκατομμύρια δρχ. 

ασμένως αποδεκτή, αλλά και 
απορρίπτεται ή παραγνωρίζεται ή 
υποσκάπτεται ή ενίοτε και αγνο-
είται παντελώς; Με ποιες δυνά-
μεις θα καταφέρεις να νικήσεις 
την αναλγησία των δημοσίων 
υπηρεσιών; Πως θα ξεκουνήσεις 
τη φθαρτική αδιαφορία, που ορ-
θώνεται μπροστά σου σε κάθε 
σου βήμα, χωρίς ντόπιες δυνά-
μεις που να σε συντρέχουν απο-
φασιστικά; 

Και όμως, συμφωνώ μαζί σου, 
όλα αυτά μπορούμε να τα νική-
σουμε, μπορούμε να υπερπηδή-
σουμε τα εμπόδια, μπορούμε να 
έχουμε συγκεκριμένα θετικά απο-
τελέσματα, αν ενεργούμε όλοι 
μαζί, εμείς απέξω από το νησί και 
σεις (απευθύνομαι προς τους μό-
νιμους κατοίκους) μέσα στο νησί, 
όλοι μαζί, όλοι ενωμένοι, όλοι 
μας δυνατοί, χωρίς μίζερους δια-
χωρισμούς και μικρόψυχες προ-
καταλήψεις (εμείς και εκείνοι, οι 
πάνω και οι κάτω... πως να έχεις 
έτσι αποτελέσματα;) Έχω δυστυ-
χώς υπόψη μου παραδείγματα 
του παρελθόντος, όταν το συγκε-
κριμένο επιτυχές έργο παραγκω-
νίστηκε αναίτια και αγνοήθηκε 
ανεξήγητα. Δεν χρειάζεται να 
προχωρήσω απόψε λεπτομερώς 
στις περιπτώσεις αυτές. Είναι μέ-
ρα γιορτής. Με τι καρδιά όμως 
να εξακολουθήσεις να αγωνίζε-
σαι, πολύ περισσότερο όταν βλέ-
πεις ότι οι προσπάθειές σου πέ-
φτουν στο κενό και τελικά απο-
τυγχάνουν; Γιατί και τα μέλη του 
Ομίλου υπεράνθρωπα δεν είναι. 

Ύστερα από συζητήσεις ενός 
ολόκληρου καλοκαιριού, το Μου-
σείο Βασίλη Χάρου έχει πάρει 
ένα δρόμο τώρα. Ο Όμιλος (αλλά 
και η Εταιρεία Κυθηραϊκών Μελε-
τών) θα κάνουν ό,τι μπορούν, για 
να το φέρουν εις πέρας και τα 
δημιουργήματα του μεγάλου 
καλλιτέχνη να ανήκουν πια ορι-
στικά στο νησί και στους ανθρώ-
πους του. Θα ευοδωθεί όμως τε-
λικά η όλη προσπάθεια ή θα προ-
κύψουν την τελευταία στιγμή 
ανυπέρβλητα εμπόδια, που να 
δυναμιτίσουν το έργο; Θέλω να 
πιστεύω, με νύχια και με δόντια 
που λένε, ότι η προσπάθεια θα 
ευοδωθεί. Ο συνάδελφος Γιώρ-
γος Λεοντσίνης, ως υπεύθυνος 
του πολιτιστικού τμήματος του 
Δήμου Κυθήρων, με διαβεβαίωσε 
ότι ο Δήμος θα σταθεί στο πλευ-
ρό μας. Το Ιστορικό Αρχείο Κυθή-
ρων, εξάλλου, θα σωθεί άραγε 
από τους σκώληκες που το κατα-
τρώγουν και θα παραδοθεί ανέ-
παφο στις μελλοντικές γενιές, 
αψευδές δείγμα της αξιομνημό-
νευτης ιστορίας του τόπου μας, ή 
θα χαθεί τελικά; Θέλω να πι-
στεύω ότι θα το σώσουμε. Θα 
σώσουμε και το Κάστρο της 
Χώρας από την κατάρρευση. Θα 
κάνουμε ό,τι μπορούμε με τις πα-
ρεμβάσεις μας, ώστε το θλιβερό 
θέαμα των καμένων Μυρτιδιών 
ποτέ πια να μην αποτελέσει 
εμπειρία του μέλλοντος. Ήδη 
έχουμε παρέμβει επ' αυτού. 
Αρκεί μόνο να έχουμε τις απαντή-
σεις της δημιουργικής δράσης 
των τοπικών μας αρχόντων επί 
του συγκεκριμένου θέματος. Το 
να αγνοείται η παρέμβασή μας 
αποτελεί, νομίζουμε, μέγα σφάλ-

μα. Και θα δώσουμε επίσης 
δείγματα της πνευματικής και πο-
λιτιστικής μας παρουσίας στον 
ελληνικό χώρο. Αλλά στα έργα 
αυτά θα προχωρήσουμε όλοι μα-
ζί. Κυθήριοι της πρωτεύουσας 
και Κυθήριοι ντόπιοι, λαός και δη-
μοτικοί άρχοντες. Όλοι μαζί πολ-
λά μπορούμε να κάνουμε, όχι μό-
νο όσα τόνισε-πολύ σωστά -ο 
Πρόεδρος Γιώργος Καρύδης. Με 
τον Όμιλο στο πλευρό των Κυθη-
ρίων, εμπνευστή τους και εμπνε-
όμενο από αυτούς. Μόνο έτσι τα 
πράγματα προχωρούν, ποτέ αλ-
λιώς. 

Θα ήθελα, εκ μέρους όλων 
των μελών του Ομίλου μας, να 
ευχαριστήσω από καρδιάς τον 
Κυθηράίκό Σύνδεσμο Αθηνών για 
την αποψινή τιμή που μας κάνει 
και να τον διαβεβαιώσω ότι θα 
εξακολουθήσουμε να δραστηριο-
ποιούμαστε όλο και περισσότε-

ρο. Αλλά, σας εξορκίζω, μην τα 
περιμένετε όλα από εμάς. Κινεί-
στε και σεις όλοι όλες τις υγιείς 
δυνάμεις, του τόπου μας. Και 
έχουμε πολλές τέτοιες. Μην επι-
τρέψετε σε κανέναν να ντροπιά-
σει το ήθος του τόπου. Η πρό-
σφατη ιστορία έδειξε ότι είναι ευ-
αίσθητο αυτό το ήθος, και δεν 
δέχεται ισχυρούς κλυδωνισμούς. 
Από τον Όμιλο Κυθηρίων Πανεπι-
στημιακών έχετε όλοι σας τις πιο 
θερμές, τις πιο αληθινές, τις πιο 
εγκάρδιες ευχές όλων μας για 
προσωπική και οικογενειακή ευ-
τυχία και χαρά στις άγιες μέρες 
των Χριστουγέννων και στον και-
νούργιο χρόνο που έρχεται, κρύ-
βοντας στα θυλάκιά του ποιος ξέ-
ρει ποιες καινούργιες δυσκολίες, 
ποιες καινούργιες συμφορές της 
ανθρωπότητας. 

Χρόνια σας πολλά!" 

ΕΣΤΙΑΤΟΡΙΟ ΒΕΝΕΤΣΙΑΝΙΚΟ 
•ν-Λ γ , ^ 

I J -

Σ Ϊ 1 Υ Ρ Ο Σ Μ Ε Γ Α Λ Ο Υ Δ Η Σ 

ΚΑΨΑΛΙ ΚΥΘΗΡΑ 
Τηλ.: 073660 31936 

ΣΠΥΡΙΔΟΥΜ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ-ΔΕΥΤΕΡΕΒΟΥ 

ΣΥΜΒΟΛΑΙΟΓΡΑΦΟΣ 

ΑΚΑΔΗΜΙΑΣ & ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ 23-25 
8ος όρ. Γραφ. 7 ΑΘΗΝΑ 10677 

Τηλ. 010 3622363-3602738 

Τηλ. οικίας 010 6841195-6848632 

Κ.ΙΡΑΪΚΟΣ Α 
ΑΣΒΕΣΤΟΠΟΙΪΑ 

ΑΣΒΕΣΤΗΣ ΥΨΗΛΗΣ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ 

ΑΣΒΕΣΤΗΣ ΓΙΑ ΔΟΜΙΚΗ 

ΚΑΙ ΜΕΤΑΛΛΟΥΡΓΙΚΗ ΧΡΗΣΗ 

ΑΣΒΕΣΤΗΣ ΣΕ ΣΚΟΝΗ, ΔΙΠΛΑΣΙΑΖΕΙ ΤΗ 

ΣΤΡΕΜΜΑΤΙΚΗ ΑΠΟΔΟΣΗ 

ΑΣΠΡΟΠΥΡΓΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ 
τηλέφωνα: 010 5127118 - 010 4816570 

010 5591005-6 

ΠΟΛΙΤΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ Π. ΦΑΣΟΥΛΑ 
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ΔΡΟΜΟΛΟΓΗΣΗ 
ΟΜΟΣΠΟΝΔΟΠΟΙΗΣΗΣ ΣΩΜΑΤΕΙΩΝ 

Τον περασμένο Μάιο, μετά 
από πρωτοβουλία της Κυθηραϊ-
κής Αδελφότητας Πειραιώς -
Αθηνών, προσεκλήθησαν τα μέ-
λη των Διοικητικών Συμβουλίων 
των σε Αθήνα και Πειραιά Κυθη-
ράίκών Σωματείων, σε μια συνά-
ντηση σύσφιγξης των μεταξύ 
τους σχέσεων και άριστης συ-
νεργασίας με επιδιωκόμενο σκο-
πό την πιο αποτελεσματική δρα-
στηριόποιησή τους σε θέματα 
καίρια, που αφορούν τόσο την 
ιδιαιτέρα μας πατρίδα, όσο και 
τη Κυθηραϊκή παροικία του λε-
κανοπεδίου. 

Αποτέλεσμα αυτής, της κατά 
γενική ομολογία εξαιρετικής για 
το πνεύμα της, συνάντησης, 
ήταν η ομόφωνη εκείνο το βρά-
δυ, απόφαση όλων των παρευ-
ρισκομένων, να συνεχιστεί αυτή 
η τακτική των συναντήσεων, και 
του πνεύματος συνεργασίας, 
ετέθη δε στόχος η μελέτη κατά 
πρώτον, και η υλοποίηση εν συ-
νεχεία ενός σχεδίου ομοσπον-
δοποίησης των Κυθηραϊκών Σω-
ματείων. 

Η Κυθηραϊκή Αδελφότητα 
Πειραιώς-Αθηνών, στην οποία 
ανατέθηκε το έργο της ενίσχυ-
σης αυτής της ιδέας και της συ-
γκέντρωσης των εκπροσώπων 
των Σωματείων για περαιτέρω 
συζητήσεις, εκάλεσε με επιστο-
λές τα Σωματεία να ορίσουν 
εκρόσωπό τους, ο οποίος μαζί 
με τους εκπροσώπους και των 
άλλων Σωματείων θα προχω-
ρούν σε συνατήσεις κατά τις 
οποίες θα προβάλονται τα επί 
μέρους θέματα, θα τίθενται 
προβληματισμοί, θα συζητού-
νται λεπτομέρειες και οτιδήποτε 
άλλο σχετικά με την υλοποίηση 
των στόχων της Ομοσπονδίας. 

Μετά από αρκετούς, είναι 
αλήθεια, μήνες και επανειλημμέ-
νες υπενθυμίσεις τα Κυθηραϊκά 
Σωματεία, εκτός τριών, ανταπο-
κρίθηκαν στο κάλεσμα και όρι-
σαν εκπρόσωπο τους. Ακολού-

Από τη συζήτηση των Κυθηραϊκών Σωματείων για τη 
δημιουργία Ομοσπονδίας, στις 7 Νοεμβρίου 2001, στην αίθουσα 

της Κυθηραϊκής Αδελφότητας στον Πειραιά. 

θως έγιναν δύο συναντήσεις 
των εκπροσώπων στην Κυθηραϊ-
κή Αφελφότητα του Πειραιά επί 
της ουσίας και αναλύθηκαν λε-
πτομέρειες, προβληματισμοί, 
υποδείξεις κ.λπ. 

Το πνεύμα και στις δύο αυτές 
συναντήσεις ήταν εξαιρετικό και 
επιβεβαιώθηκε ακόμη μια φορά 
η θέληση των Σωματείων μας 
για συνεργασία και για την ομο-
σπονδοποίησή τους. 

Με την τελευταία συνάντηση 
αποφασίστηκε να προσκληθούν 
και να συμμετάσχουν στις συνα-
ντήσεις αυτές και Νομικοί-Σύμ-
βουλοι-Δικηγόροι, οι οποίοι με 
τις ειδικές γνώσεις που κατέ-
χουν θα βοηθήσουν στη λύση 
ορισμένων αποριών και θα υπο-
δείξουν το σωστό από νομικής 
άποψης δρόμο και σωστές 
ενέργειες υλοποίησης της ομο-
σπονδίας. 

Είναι πολύ θετικό και ενθαρ-
ρυντικό το γεγονός ότι τα Κυθη-
ραϊκά Σωματεία αναλογιζόμενα 
τις μεγάλες ευθύνες τους, για 
την προάσπιση των συμφερό-
ντων των Κυθήρων και των 
Κυθηρίων, με πραγματική αγά-
πη και εξαιρετικό ζήλο κάθισαν 
στο ίδιο τραπέζι και συζητούν 
την ανάδειξη ενός νέου ισχυρού 
φορέα, ο οποίος θα προβάλει 
σαν μία πλέον φωνή τα κύρια 

προβλήματα του τόπου μας και 
των αποδήμων (αυτό από την 
συζήτηση στις 7-11-2001 στην 
αίθουσα της Κυθηραϊκής Αδελ-
φότητας στον Πειραιά). 

Σημειωτέον ότι η πρόσκληση 
είναι ανοιχτή ακόμη και συνεχώς 
και για εκείνα τα Σωματεία που 
για κάποιον λόγο δεν παρουσιά-
στηκαν ακόμη. 

Τα Σωματεία που συμμετέ-
χουν μέχρι σήμερα στις συνα-
ντήσεις και συζητήσεις είναι: 

1. Κυθηραϊκή Αδελφότητα 
Πειραιώς-Αθηνών. 

2. Κυθηραϊκός Σύνδεσμος 
Αθηνών. 

3. Εταιρεία Κυθηραϊκών 
Μελετών. 

4. Σύλλογος Μητάτων "Η 
Μυρτιά". 

5. Σύλλογος Ποταμιτών. 
6. Σύλλογος Μυλοποτάμου. 
7. Σύλλογος Βιαράδικων "Η 

Βρύση". 
8. Ένωση Απανταχού Αντικυ-

θηρίων "Αγιος Μύρων" 
9. Σύλλογος Καραβιτών "Η 

Πορτοκαλιά" 
10. Σύλλογος Κυθηρίων Αλί-

μου Αττικής. 
Η Ομοσπονδία είναι κοντά, 

θέληση υπάρχει θα έρθει και το 
αποτέλεσμα. 

Αντώνης Σ. Πρωτοψάλτης 
Ιανουάριος 2002 

Ν Η Π Ι Α Γ Ω Γ Ε Ι Ο Χ Ω Ρ Α Σ 
Για τα προβλήματα που αναδύονται 

ποιος άραγε είναι υπεύθυνος; 
Με την παρακάτω αναφορά 

τους, 17 γονείς αντίστοιχων νη-
πίων του νηπιαγωγείου Χώρας, 
παραπονούνται εντονότατα για τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν 
τα παιδιά τους, κατά την φοίτησή 
τους στο εν λόγω νηπιαγωγείο και 
απεγνωσμένα ψάχνουν (!!!) να 
βρούν τον υπεύθυνο. Στην αγωνία 
τους αυτή άλλοτε υπερβάλλουν 
και άλλοτε... χτυπούν λάθος πόρ-
τα. 

Πάντως από την διαμαρτυρία 
αυτή αναδεικνύονται κάποιες 
ωμές αλήθειες, όπως π.χ Η επιθυ-
μία κάποιων κύκλων να φύγει το 
Νηπιαγωγείο από τη Χώρα και η 
εγκατάσταση του σε κάποιο άλλο 
χώρο και χωριό των Κυθήρων. Η 
σιωπηρή συμφωνία προς τούτο 
κάποιων άλλων τοπικών αρχόντων, 
οι οποίοι εμμέσως μεν συνυπο-
γράφουν και την αναφορά. Η εγ-
κληματική αδιαφορία των υπευθύ-
νων του νηπιαγωγείου για την 
υγιεινή και την ασφάλεια των παι-
διών. Και βέβαια η ένοχη ανοχή 
για όλα τα παραπάνω από τους 
Προϊσταμένους του νηπιαγωγείου. 
Και για να εξηγούμεθα: Τί κάνει η 
Διευθύντρια του εν λόγω νηπιαγω-
γείου; Πιστεύομε ότι μέσα στα κα-
θήκοντά της είναι και η διατήρηση 
της υγιεινής του σχολείου που 
προΐσταται. Ποιος ευθύνεται εκτός 
από την ίδια για την οποιαδήποτε 
αποθήκευση εντός του χώρου ευ-
θύνης της των οποιωνδήποτε 
αντικειμένων, που μέσα σ'αυτά 
βρήκαν καταφύγιο τα ποντίκια; Η 
κυρία Διευθύντρια του νηπιαγω-
γείου δεν είναι υπεύθυνη για την 
καθαριότητα; Αν δεν υπάρχει κα-
θαριότητα και αν τα περιττώματα 
των ποντικιών συνυπάρχουν με 
την τροφή των παιδιών, ποιος είναι 
υπεύθυνος να το ερευνήσει και να 
το διορθώσει; Ακόμη και για την 
καθαριότητα του χώρου παιχνι-
διών των νηπίων, από την στιγμή 
που περιέχεται στην μίσθωση του 
κυρίως χώρου του νηπιαγωγείου 
είναι χώρος ευθύνης της Δ/ντριας 
του νηπιαγωγείου. Αραγε μέχρι 
σήμερα σε ποιες ενέργειες έχει 

προβεί προς τις προϊστάμενες αυ-
τής Αρχές. Και εάν έχει προβεί και 
δεν εισακούεται, γιατί δεν δημο-
σιοποιεί τουλάχιστον τις διαμαρτυ-
ρίες της αυτές, για να αποδείξει 
τις υπεύθυνες και αγαθές της 
προθέσεις; 

Μετά την ερώτηση του βουλευ-
τή της Ν.Δ. κ. Γεωργίου Καλού το 
θέμα παίρνει έκταση, ακόμη δε και 
από την έντονη αντίδραση των 
ιδιοκτητών του κτιρίου, οι οποίοι 
θεωρούν ότι η εν λόγω αναφορά 
περιέχει ανακρίβειες και συκοφα-
ντίες εις βάρος τους, φαίνεται ότι 
η υπόθεση έχει και παραμέτρους 
και περιεχόμενο. Εμείς θα παρα-
κολουθήσουμε το θέμα με την δέ-
ουσα προσοχή και υπευθυνότητα. 
Εάν παραβλέψουμε κάποιες υπερ-
βολές (όπως την αντοχή του κτι-
ρίου σε κάποιο μεγάλο σεισμό), 
ενώ ως ομολογείται γνωρίζουν οι 
αναφέροντες, "ότι ...το κτίριο είναι 
κατάλληλο για τον σκοπό που χρη-
σιμοποιείται !!!...", τότε τα υπόλοι-
πα είναι άκρως σοβαρά γιατί, 
άπτονται της υγείας και ασφά-
λειας μικρών παιδιών. Αναμένουμε 
τις ενέργειες της Πολιτείας και 
των διαπεπιστευμένων οργάνων 
της, χωρίς ανεύθυνα να μετατίθε-
νται ευθύνες στον Δήμαρχο ή αλ-
λαχού, ευθύνες που στην πραγμα-
τικότητα δεν υπάρχουν. 

Παραθέτουμε παρακάτω την 
αναφορά των γονέων, την απάντη-
ση των ιδιοκτητών του κτιρίου που 
στεγάζεται το νηπιαγωγείο Χώρας, 
καθώς επίσης και την ερώτηση 
του εν λόγω Βουλευτή στη Βουλή 
των Ελλήνων: 

Αγαπητοί κύριοι, 
Με την επικοινωνία μας αυτή 

θέλουμε να σας κάνουμε γνωστά 
κάποια προβλήματα, ιδιαίτερα 
έντονα που μας απασχολούν. 

Είμαστε γονείς που τα παιδιά 
μας πηγαίνουν στο ολοήμερο νη-
πιαγωγείο Κυθήρων. 

Το ιδιωτικό κτίριο στο οποίο 
στεγάζεται το νηπιαγωγείο μας εί-
ναι ένα παλιό ημιυπόγειο οίκημα, 
στο οποίο πριν 15 περίπου χρόνια 

Μια απορία για απάντηση 
Από τον κ. Θεόδωρο Καϊ· 

ράκη Δ/ντη του Ραλλείου 
Λυκείου Πειραιά, λάβαμε 
την παρακάτω επιστολή. 
Καλό θα ήταν οι μετά αυτόν 
Έπαρχοι να δώσουν μια 
απάντηση στο ερώτημά 
του, όπως είναι διατυπωμέ-
νο. 

ΚΑΪΡΑΚΗΣ Χ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ 
ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΡΑΛΛΕΙΟΥ 
ΛΥΚΕΙΟΥ ΠΕΙΡΑΙΑ 
ΑΙΡΕΤΟΣ Π.Υ.Σ.Δ.Ε. 
ΠΕΙΡΑΙΑ 
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Αγαπητέ μου κύριε Διευθυ-

ντά και φίλε Κώστα. 
Διάβασα στο τελευταίο 

φύλλο της εφημερίδας σου, 
που έχεις την ευγένεια να μου 
στέλνεις ανελλιπώς, τα όσα 
αναφέρει ο Σεβασμιότατος 
Μητροπολίτης Κυθήρων και 

Αντικυθήρων κ.κ. Κύριλλος 
σχετικά με το έπος του 40. 

Συνειρμικά θυμήθηκα, πως 
την περίοδο που ήμουν Έπαρ-
χος είχα καθιερώσει κάθε πα-
ραμονή 28ης Οκτωβρίου μια 
εορτή, στην αίθουσα του Κυθη-
ραϊκού Συνδέσμου, προς τιμή 
των Κυθηρίων, που έλαβαν μέ-
ρος στον πόλεμο του '40 και 
στην αντίσταση. Ανήμερα δε 
την 28η, είχα ορίσει ειδική τιμη-
τική θέση, για τους βετεράνους 
αυτούς Κυθήριους, ώστε να 
παρακολουθούν άνετα την πα-
ρέλαση. 

Αλλωστε με την Επέτειο αυ-
τή τους αγώνες των ανθρώπων 
αυτών, τιμούμε. 

Έχω λοιπόν την απορία αν 
αυτά έχουν διατηρηθεί, από 
τους επόμενους Επάρχους. 

Με φιλικούς χαιρετισμούς 
ΚΑΪΡΑΚΗΣ Χ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ 

ΜΙΑ ΥΠΕΝΘΥΜΙΣΗ 
Παρά τις αντιξοότητες, που αντιμετωπίζει η "Π", όπως και 
όλες οι επαρχιακές εφημερίδες άλλωστε, καταφέρνει να 

επιβιώνει μόνο χάρη στη δική σας συνδρομή. Υπενθυμίζουμε 
λοιπόν σ' όλους τους αναγνώστες μας, ότι υπάρχει 

τραπεζικός λογαριασμός στην Εθνική Τράπεζα, με αριθμό 
155/51664897, όπου μπορούν να καταθέτουν τις συνδρομές 

τους, σημειώνοντας ΑΠΑΡΑΙΤΗΤΑ το όνομά τους, για να 
μπορεί να εκδοθεί απόδειξη. 

ΛΑΤΟΜΕΙΑ ΚΥΘΗΡΩΝ 

ΑΔΡΑΝΗ ΥΛΙΚΑ 
ΑΜΜΟΣ - ΧΑΛΙΚΙ - ΨΗΦΙΔΑ - 3Α 

ΜΠΕΤΟΝ ΚΥΘΗΡΩΝ 
ΕΤΟΙΜΟ ΣΚΥΡΟΔΕΜΑ Β-160, Β-225, Β-300 

ΛΑΤΟΜΕΙΟΥ 07360 31900 
ΓΡΑΦΕΙΟΥ 07360 31657 
FAX 07360 31680 m 

ΔΙΜΗΝΙΑΙΑ ΕΚΔΟΣΗ 
ΤΙΜΗ ΤΕΥΧΟΥΣ 0,6 ευρώ 

ΕΔΡΑ: ΑΘΗΝΑ ΧΑΛΚΟΚΟΝΔΥΛΗ 24-26 
τηλ.010 5249973 FAX 010 5244758 

ΙΔΡΥΤΗΣ: 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Γ. ΚΑΣΙΜΑΤΗΣ t 

Επιτ. Γεν. Επιθεωρητής 

ΙΔΙΟΚΤΗΤΗΣ ΕΚΔΟΤΗΣ-
ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: 

ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΛΛΙ ΓΕΡΟΣ 

ΥΠΕΥΘ. ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΟ ΝΟΜΟ: 
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΛΛΙ ΓΕΡΟΣ 

ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΟΣ ΑΥΣΤΡΑΛΙΑΣ: 
RANIA CONDOLEON 
177 CROYDON ROAD 

HURSTUILLE 2220 N.S.W. 
AUSTRALIA 

ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΤΥΠΟΓΡΑΦΕΙΟΥ: 
ΚΩΣΤΑΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ 

Τα ενυπόγραφα άρθρα εκφράζουν 
τις απόψεις των συγγραφέων τους. 

ΕΤΗΣΙΕΣ ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ 
ΕΣΩΤΕΡΙΚΟΥ 10,3 ευρώ 

ΣΥΛΛΟΓΩΝ 17,6 ευρώ 
ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ 23.5 ευρώ 

AUSTRALIA 50 AD U.S.A. 45 USD 
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λειτουργούσε ο σταθμός της 
Δ.Ε.Η. 

Τα τελευταία χρόνια έχει ανα-
καινισθεί και συστεγάζεται σε αστό 

1ον Ο Δημοτικός παιδικός σταθ-
μός και 

2ον Το ολοήμερο νηπιαγωγείο 
Κυθήρων. 

Επειδή εδώ και αρκετό καιρό (2-
3 χρόνια) υπάρχουν σοβαρές αμ-
φιβολίες που αφορούν στη στατι-
κότητα του κτιρίου, εμείς σαν γο-
νείς έχουμε κάνει στο παρελθόν 
πολλές ενέργειες προκειμένου να 
βρεθεί ένας άλλος χώρος, Δημό-
σιος, Δημοτικός ή ιδιωτικός για να 
στεγάσει τα παιδιά μας. Όμως οι 
μέχρι τώρα ενέργειες έχουν απο-
βεί άκαρπες. 

Από την αρχή καταφύγαμε στον 
Δήμαρχο Κυθήρων, ζητώντας τη 
βοήθειά του, προκειμένου να μας 
παραχωρηθεί ένα κτίριο, είτε από 
δημοτικό σχολείο που λόγω συνέ-
νωσης έχει κλείσει και δεν λειτουρ-
γεί, είτε κάποιο άλλο κτίριο που 
ανήκει στην δικαιοδοσία του Δή-
μου και μπορεί να μας δεχθεί. 

"Παραδόξως" κανένα τέτοιο κτί-
ριο δεν βρέθηκε. 

Οι λόγοι πολλοί !!! Ο βασικότε-
ρος; 

Τέτοιο κτίριο "μέσα στην Χώρα, 
την πρωτεύουσα του νησιού" δεν 
υπάρχει. 

Και βέβαια σε καμία περίπτωση 
το νηπιαγωγείο δεν "μπορεί" να 
φύγει από τη Χώρα. 

Ο λόγος που μας αναγκάζει να 
επανέλθουμε πάλι στο ίδιο θέμα 
είναι γιατί δεν αντέχουμε άλλο την 
αδιαφορία και την ελαφρότητα 
που μας αντιμετωπίζουν οι τοπικές 
αρχές, η Νομαρχία, και όχι μόνο! 

φτάσαμε λοιπόν σήμερα στο 
σημείο τα παιδιά μας να κάνουν 
μάθημα σίγουρα με ένα ίσως και 
με περισσότερα ποντίκια. 

Και όχι μόνο να κάνουν μάθημα, 
αλλά και να τρώνε, να παίζουν και 
να περνάνε 8 ώρες της ημέρας σε 
έναν χώρο φαινομενικά καθαρό, 
με περιττώματα από ποντίκια 
όμως. 

Στο χώρο του νηπιαγωγείου, 
εδώ και ένα χρόνο υπήρχαν μέχρι 
προ ολίγων ημερών αφημένα 
πράγματα (ντουλάπες, στρώματα, 
γραφείο κ.α.) του παιδικού σταθ-
μού, που αφ' ενός καταλαμβάνουν 
μεγάλο χώρο από τον χώρο του 
νηπιαγωγείου, (που πληροφοριακά 
φιλοξενεί 35 παιδιά) και αφ' ετέ-
ρου δημιουργούσαν τεράστιο πρό-
βλημα στο να καθαριστεί σωστά ο 
χώρος που στεγάζονται τα παιδιά, 
(πράγμα που δυστυχώς αποδεί-
χθηκε, καθώς τα στρώματα ήταν 
μια πολύ καλή φωλιά για τα ποντί-
κια που ήταν τελικώς 3 στον αριθ-
μό). 

Ένα άλλο θέμα ιδιαίτερα σημα-
ντικό για την ασφάλεια των παι-
διών μας είναι η παιδική χαρά του 
σχολείου, της οποίας την ευθύνη 
αποποιείται ο Δήμος και την προ-
σάπτει στον ιδιοκτήτη, και ο ιδιο-
κτήτης στο Δήμο. Τελικά δεν έχου-
με καταλάβει ακόμα που ανήκει. 

Εκείνο που σίγουρα έχουμε κα-
ταλάβει είναι πως μόνο παιδική χα-
ρά δεν μπορεί να πει κανείς πως 
είναι... 

Επικίνδυνη παγίδα για τα μικρά 
παιδιά μας, ναι. 

Επανειλημμένως κι εδώ έχουν 
γίνει εκκλήσεις προκειμένου να 
βγούν τα παιχνίδια από μέσα που 
μόνο παιχνίδια δεν είναι και να μεί-
νει έστω ένας χώρος κενός, ώστε 
να παίζουν τα παιδιά, μέχρις ότου 

να ευαισθητοποιηθεί κάποιος φο-
ρέας και να τα αντικαταστήσει με 
νέα παιχνίδια ακίνδυνα για τα παι-
διά μας. 

Τα παιχνίδια που υπάρχουν σή-
μερα στην παιδική χαρά είναι σιδε-
ρένια τα οποία μάλιστα έχουν 
σκουριάσει από την πολυκαιρία 
και έχουν φύγει από την θέση στην 
οποία θα έπρεπε να είναι με απο-
τέλεσμα όχι μόνο να μην μπορούν 
να παίζουν τα παιδιά, αλλά να είναι 
και ιδιαίτερα επικίνδυνα γι' αυτά. 
Δεν είναι πολλές μέρες που ένα 
παιδάκι τραυματίστηκε επειδή 
όπως καθόταν πάνω σε ένα παιχνί-
δι έχασε την ισορροπία του και 
έπεσε με αποτέλεσμα να χτυπήσει 
το κεφάλι του και να μεταφερθεί 
και να διανυκτερεύσει στο νοσοκο-
μείο εκείνη την νύχτα. Και σκεφτεί-
τε πως το παιδί ούτε έτρεχε, ούτε 
έπαιζε, απλώς καθόταν. Οι βάσεις 
των παιχνιδιών είναι τσιμεντένιες 
που πάνω τους έχουν "φυτέψει" τα 
παιχνίδια και οι οποίες προεξέχουν 
από το υπόλοιπο επίπεδο τουλάχι-
στον 5 πόντους. 

Είναι αστό ασφαλές για παιδιά 
3-5 ετών που βγαίνουν στον αύ-
λειο χώρο με σκοπό να παίξουν, 
να ξεδώσουν; 

Εκτός αυτού ο χώρος είναι γε-
μάτος ακαθαρσίες και περιττώμα-
τα από γατιά και σκυλιά με αποτέ-
λεσμα πολλές φορές τα παιδιά 
στο παιχνίδι να λερώνονται και να 
έρχονται σε επαφή με τέτοιες ακα-
θαρσίες. 

Εν κατακλείδι τα προβλήματα 
είναι πολλά. Η αδράνεια και η 
αδιαφορία δεν μπορεί να συνεχι-
στεί άλλο. 

Με την επιστολή μας αυτή θέ-
λουμε να κάνουμε τα αιτήματα 
μας και εγγράφως γνωστά, προ-
κειμένου να ευαισθητοποιηθούν οι 
αρμόδιοι και να βρεθεί άμεσα μια 
λύση στο πρόβλημα. 

Είναι κρίμα μικρά παιδάκια 3 και 
5 ετών να περνούν τον περισσότε-
ρο χρόνο της ημέρας τους σε ένα 
χώρο σαν αστόν που σας περιγρά-
ψαμε πιο πάνω. 

Ζητούμε την βοήθεια σας ώστε 
να βρεθεί τρόπος τα παιδιά μας να 
πάψουν να ζουν σ' αυτό το περι-
βάλλον και να πηγαίνουν σ' ένα 
σχολείο ευάερο, ευήλιο, αλλά πά-
νω απ' όλα ασφαλές και καθαρό. 

Εκείνο που θέλουμε να επιση-
μάνουμε τέλος είναι ότι ως γνω-
στόν τα Κύθηρα βρίσκονται σε μια 
σεισμογενή περιοχή που κατά και-
ρούς δίνει σεισμούς μεγάλους και 
καταστροφικούς (η ιστορία το έχει 
δείξει αυτό). Θέλουμε λοιπόν να 
ξέρουμε πόσο ασφαλή μπορεί να 
είναι τα παιδιά μας σε αστό το κτί-
ριο σε έναν ενδεχόμενο σεισμό, 
(κάτι που ευχόμαστε να μην γίνει 
ποτέ), αν κάτι τέτοιο συμβεί κατά 
την διάρκεια που τα παιδιά μας 
βρίσκονται στο σχολείο. 

Για το κτίριο έχει γίνει βέβαια 
μια επιτόπια αυτοψία, η οποία ανα-
φέρει ότι αστή τη στιγμή δεν έχει 

ζημιές και ότι είναι κατάλληλο για 
τον σκοπό που χρησιμοποιείται. 
Μόνο που δεν γίνεται σαφές κατά 
πόσο μπορεί το κτίριο να αντέξει 
ένα μεγάλο σεισμό. 

Άραγε δεν μπορεί κάποια υπη-
ρεσία να μας το διευκρινίσει αστό; 

Εμείς σαν γονείς ζητούμε άμε-
ση επίλυση των προβλημάτων που 
έχουν να κάνουν με την ασφάλεια 
και την υγιεινή των παιδιών μας σ' 
αστό το χώρο που στεγάζει το νη-
πιαγωγείο Κυθήρων. 

Ζητούμε οι ενέργειες να είναι 
άμεσες και δραστικές. Σε αντίθετη 
περίπτωση θα θέλαμε να σας κά-
νουμε γνωστό ότι θα χρησιμοποιή-
σουμε όποιο μέσο μπορούμε και 
διαθέτουμε ώστε να καταφέρουμε 
το καλύτερο δυνατό για την υγεία 
και την ασφάλεια των παιδιών μας. 

Τελειώνοντας θα θέλαμε να θέ-
σουμε το εξής ερώτημα: 

Είναι δυνατόν εν έτη 2001 και 
με δεδομένη την επίσημη ένταξη 
της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, τα παιδιά μας να θεωρού-
νται ευρωπαίοι πολίτες κι εμείς οι 
γονείς, οι τοπικές αρχές, και όλοι 
οι αρμόδιοι τέλος πάντων να αγνο-
ούμε και να αδιαφορούμε για τις 
βασικές αρχές και δικαιώματα της 
διακήρυξης της ίδιας της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για την ασφάλεια, 
την υγεία και την εκπαίδευση των 
ίδιων των παιδιών μας; 

Μετά Τιμής 
Οι γονείς του Ολοήμερου 

Νηπιαγωγείου Χώρας Κυθήρων 

Μ. ΔΑΠΟΝΤΕΣ 
Πληρεξούσιος Ιδιοκτήτης Νηπια-

γωγείου Χώρας Κυθήρων 
τηλ. 0736 31208 και 01 2013304 

Σχετικά με τις ανακρίβειες και 
συκοφαντίες που διάβασα σε επι-
στολή με πολλούς αποδέκτες και 
αποστολείς 17 από τους 70 (35 νή-
πια) γονείς του Νηπιαγωγείου 
Χώρας Κυθήρων, σας γνωρίζω τα 
παρακάτω: 

Το κτίριο ανακατασκευάσθηκε 
πλήρως και επεκτάθηκε το 1951-
53. Μελετήθηκε για εργοστάσιο 
και γι' αυτό είναι βαριά κατασκευή. 
Η μελέτη ή υποδομή και ο σκελε-
τός φτιάχτηκαν για να σηκώσουν 
συνολικά τρεις ορόφους· τελικά 
έγινε ένας. Το ισόγειο που σήμερα 
χρησιμοποιείται από το Νηπιαγω-
γείο καθαρού εμβαδού 154 τ.μ. 
διαθέτει παράθυρα 40 συνολικά 
τ.μ. και δύο πόρτες. 

Έχει άριστο-ιδανικό ανατολικο-
μεσημβρινό προσανατολισμό έτσι 
που τις ηλιόλουστες μέρες του 
χειμώνα ο ήλιος είναι συνέχεια μέ-
σα. Επειδή τα παράθυρα του κα-
τανέμονται στις δύο πλευρές -ΝΑ 
και ΒΔ έχει άριστες δυνατότητες 
αερισμού άλλωστε αυτό ήταν απα-
ραίτητο για ένα εργοστάσιο. 

Λόγω της βαριάς του κατασκευ-
ής το επέλεξε η ΔΕΗ για να στεγά-
σει τον Τοπικό Σταθμό παραγωγής 
από την 1/3/1963 μέχρι το 1983, 
οπότε το νησί συνεδέθη με υπο-

βρύχιο καλώδιο με το Εθνικό δί-
κτυο. 

Το 1984 μας εζητήθη ολόκληρο 
310 τ.μ. καθαρή επιφάνεια 4 αί-
θουσες από την Δ/νση Κοινωνικών 
Υπηρεσιών του Νομού Πειραιά για 
να στεγάσει τον Κρατικό Παιδικό 
Σταθμό. Αφού πραγματοποιήσαμε 
δι' εξόδων μας τις υποδειχθείσες 
εργασίες προσαρμογής (μας κό-
στισαν τότε 2.600.000) το παρέλα-
βαν κανονικά και εγκατέστησαν 
την πιο πάνω υπηρεσία (1-9-1984). 

Το κτίριο διαθέτει και 400 τ.μ. 
ακάλυπτους χώρους εκ των 
οποίων 106 τ.μ. μας υπέδειξαν να 
περιφραχθεί χωριστά για να χρησι-
μοποιηθεί σαν Παιδική Χαρά. Αστή 
είναι στο πιο υπήνεμο και ηλιόλου-
στο μέρος του όλου συγκροτήμα-
τος. Μέσα σ' αυτήν τότε ο Κρατι-
κός Παιδικός Σταθμός έφερε και 
εγκατέστησε διάφορα όργανα, 
κούνιες, τσουλήθρα, τραμπάλες 
κ.ά. 

Το 1988 (14/6) η Δ/νση πρωτο-
βάθμιας εκπ/σης του Ν. Πειραιά 
διέταξε χωρίς να μας ρωτήσει να 
εγκατασταθεί - συστεγασθεί, το 
νεοϊδρυθέν τότε Νηπιαγωγείο 
Χώρας πράγμα που και έγινε. Πρό-
σφατα, εζήτησε ο Δήμος Κυθήρων 
από την Τ.Υ.Δ.Κ. να το ελέγξει ως 
προς την στατική του επάρκεια, 
εργασία που έγινε και εξεδόθη η 
κατάλληλη έκθεση ελέγχου. Το 
κτίριο που σήμερα βρίσκεται σε 
άριστη κατάσταση το μοίρασαν 
στα δύο οι αναφερθείσες υπηρε-
σίες, ο Δημοτικός πια Π/Σ με το 
Νηπιαγωγείο από 1-1-2001 και κά-
θε μία πήρε από δύο αίθουσες 
(εκάστη εμβαδού 154 τ.μ.). Βέβαια 
ο χαρακτηρισμός από τους υπο-
γράφοντες 17 ως "ημιυπόγειο" εί-
ναι αναληθής, απαράδεκτος και 
συκοφαντικός (οι λόγοι, ανάξιοι 
συζήτησης). Το κτίριο διατηρείται 
σε αρίστη κατάσταση και είναι 
απορίας άξιον πως επετράπη να 
εισβάλουν αυτά τα τρία εξοντωθέ-
ντα ποντίκια. Δεν φταίμε εμείς ού-
τε το κτίριο γι' αστό, ούτε και γιατί 
την άμμο με την οποία έστρωσαν 
τη παιδική Χαρά την λερώνουν γα-
τιά. Σε οποιοδήποτε υπαίθριο χώ-
ρο στρώσεις άμμο το ίδιο θα συμ-
βεί νομίζω. 

Την απομάκρυνση των αχρή-

στων οργάνων από την παιδική 
Χαρά -εργασία μισής ώρας- μπο-
ρούσαν κάλλιστα δύο μπαμπάδες 
να την πραγματοποιήσουν. Αν δεν 
μπορούσαν ας ζητούσαν να την 
κάνουμε ευχαρίστως εμείς. 

Τελικά θα ήθελα να διαμαρτυ-
ρηθώ έντονα γιατί ενώ προ ολίγων 
ημερών ζήτησα από τη Δ/ντρια να 
συγκεντρώσει τους γονείς για να 
κάνουμε μια συζήτηση γύρω απ' 
ό,τι έχει σχέση με τους προβλημα-
τισμούς τους, αυτή αρνήθηκε αι-
τιολογούμενη "δεν έχω χρόνο". 
Και μόλις έφυγα από τα Κύθηρα 
μάζεψε όσους αστή μπορούσε να 
ελέγξει, ερήμην και του προέδρου 
της Σχολικής επιτροπής και τους 
ζήτησε να υπογράψουν το λιβελο-
γράφημα χωρίς αρκετοί απ' αυ-
τούς να ενημερωθούν σχετικά με 
το περιεχόμενο του. Ύστερα απ' 
αστά είμαι υποχρεωμένος να διεκ-
δικήσω την άρση της προς εμέ 
αδικίας με κάθε νόμιμο μέσο. 

Αυτά για την αποκατάσταση της 
αλήθειας. 

Με εκτίμηση 
Για τον ιδιοκτήτη 
Μαν. Δαπόντες. 

ΕΚΘΕΣΗ ΑΥΤΟΨΙΑΣ 
Ο υπογράφων Σταύρος Βεϊό-

γλου, πολιτικός μηχανικός της 
Τ.Υ.Δ.Κ. Περιφερειακής Διοίκησης 
Πειραιά, μετά από την με αριθμό 
3020/1-11-2000 αίτηση του Δήμου 
Κυθήρων, προσήλθα για αυτοψία 
στη θέση του κτιρίου που λειτουρ-
γεί ως παιδικός σταθμός στη 
Χώρα Κυθήρων στις 2 Δεκεμβρίου 
2000 και διαπίστωσα τα κάτωθι. 

Το κτίριο αστό είναι εν μέρει μο-
νώροφο και εν μέρει διώροφο, και 
είναι μικτή κατασκευή. 

Από τον έλεγχο του φέροντος 
οργανισμού δεν διαπιστώθηκε 
οποιαδήποτε ρωγμή, βλάβη, ή άλ-
λη ζημιά, και ως εκ τούτου έχει την 
απαιτούμενη στατική επάρκεια για 
την χρήση για την οποία προορίζε-
ται. 

Πειραιάς 27 Δεκεμβρίου 2000 
Ο συντάξας 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΒΕΪΟΓΛΟΥ 
ΠΟΛΙΤΙΚΟΣ ΜΗΧΑΝΙΚΟΣ 

I I 

ΚΑΛΟΚΑΙΡΙΝΈς ΚΑΤΟΙΚΙΕΣ 

Τ ' Α Γ Ν Α Ν Τ Ι Ο " 
Επιπλωμένα διαμερίσματα 

Εξυπηρέτησπ-Οικογενειακό περιβάλλον 
ΦΙΛΙΠΠΑΣ ΣΚΛΑΒΟΙ 

ΑΥΛΑΙΜΟΝΑΣ ΚΥΘΗΡΩΝ 
Τ η λ . 0 7 3 6 0 - 3 3 0 6 6 

S3 

Η διεύθυνση και το προσωπικό του ξενοδοχείου 
μας σας καλωσορίζει και σας περιμένει και φέτος 

για αξέχαστες καλοκαιρινές διακοπές. 
Για δεύτερη χρονιά αναλαμβάνουμε επίσης 

δεξιώσεις γάμων και βαπτίσεων. 

Για περισσότερες πληροφορίες μπορείτε 
να απευθύνεστε στα τηλέφωνα: 
Αθήνας (Οκτώβριος-Απρίλιος) 

010 9636306 FAX 010 9607157 
Κυθήρων (Μάιος-Σεπτέμβριος) 

07360 31766/31629 FAX 07360 31801 
web site: www.raikoshotel.gr 

e-mail: www.raikoshotel@techlink.gr J 
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ΧΟΡΟΕΣΠΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΚΥΘΗΡΑΪΚΗΣ ΑΔΕΛΦΟΤΗΤΑΣ ΣΤΟΝ ΠΕΙΡΑΪΚΟ ΣΥΝΔΕΣΜΟ 

Στις 26 Ιανουαρίου, στον Πειραϊκό Σύνδεσμο, η Κυθη-
ραϊκή Αδελφότητα Πειραιά έδωσε κυριολεκτικά ρέστα. 
Συγχαρητήρια στον πρόεδρο κ. Βρεττό Κυπριώτη και σε 
όλο το Δ.Σ. Καταπληκτικά τα νιάτα μας χόρεψαν με κέφι 
και φινέτσα τους Κυθηραϊκούς χορούς, που με υπευθυνό-
τητα, γνώση και μεράκι τους δίδαξε η κ. Λίτσα Γαλανάκη. 
Βρέθηκαν παλιοί γνωστοί και φίλοι, ευχήθηκαν με αγάπη, 
χόρεψαν κάτω από την αγγελική μουσική του Νίκου Οικο-
νομίδη και... απαίτησαν και το γρηγορότερο! 
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ΤΕΧΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΙΑ 
ΜΗΝΑΣ ΜΑΛΑΚΟΣ 

Α Πολ. Μηχ/κός 
I | ΧΑΡΑΛ. ΣΟΥΓΙΑΝΝΗΣ 

^ Αρχιτέκτων ε.μ.π. 

Άδειες οικοδομών-επισκευών 
Μελέτες επιβλέψεις 

Κατασκευές-επισκευές-αναπαλαιώσεις 
Οικονομοτεχνικές μελέτες Ν 1892/90 

ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΟΥΣ 1-3 & ΣΩΤΗΡ0Σ 3ος όροφος ΠΕΙΡΑΙΑΣ 
τηλ.: 010 4122348-4114009 

ϋ 

ΔΙΚΗΓΟΡΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ 
ΘΕΟΔΩΡΟΥ Δ. ΛΟΥΡΑΝΤΟΥ 

& ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ Θ. ΛΟΥΡΑΝΤΟΥ 
ΑΓ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ 7, Πειραιάς 

τηλ. 010 41 26 551 και 41 33 394 

ΠΛΑΤ. ΟΜΟΝΟΙΑΣ 12, ΑΘΗΝΑ τ η λ . 0 1 0 3 2 4 3 4 2 3 

ΜΟΔΑ ΠΑΥΛΟΥ ΒΑΑΝΤΗ 

Ο Γιώργος Καλλίγερος με την ντάμα 
του. "Άμμες δε γ' εσσόμεθα πολλώ * 
κάρρονες". 

Από αριστερά: Γιάν-
νης Πετράκης, εγγονός 
του Γιάννη και της Ειρή-
νης Φυρού, Καλοπαίδης 
Αλέξανδρος, Σκλάβος 
Ιωάννης, εγγονός του 

Μιχάλη και της Αφροδί-
της (Αμπράμη), Καλο-
παίδης Μανώλης. Εύ-

γλωττο αποτέλεσμα των 
άοκνων προσπαθειών 
της Κυθηραϊκής Αδελ-

φότητας Πειραιά και της 
κ. Λίτσας Γαλανάκη. 

έτοιμα γυναικεία ενδύματα 

ΕΛΛΗΝΙΚΑ - ΕΙΣΑΓΩΓΗΣ 
ΠΩΛΗΣΗ 

ΧΟΝΔΡΙΚΗ-ΛΙΑΝΙΚΗ 
^ Σερίφου 7 & Δούσμανη τηλ. 010 8628169 - 8653800 \ 

Το συγκρότημα της Κυθηραϊκής Αδελφό-
τητας Πειραιά στον Πειραϊκό Σύνδεσμο. 

Μιχάλης Σκλάβος ο νεότερος. 
Θερμά συγχαρητήρια στον ίδιο 

και στους γονείς του. Παράδειγ-
μα για μίμηση αγάπης στην 

ιδιαίτερη πατρίδα του. Βέρος 
Τσιριγώτης! 

( & Ρ Α Κ Α Κ Κ Ι 2 Ίι 
Κάθε βδομάδα 
στη διαδρομή 
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Κίν. 0932-415266 

ΑΘΗΝΑ: "ΣΤ 010 2137237 
Γραφείο Ταξιδιών ΚΥΘΗΡΑΪΚΟ Τηλ. 010 3827360, 


